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Naslednja številka bo izšla 27. maja 2004. Mnogoboj za stolček
Brežice - V dobrem letuje trikrat 

izšel razpis za direktorja brežiškega 
mladinskega centra (MC). Na prva 
dva se je prijavila le dosedanja vr
šilka funkcije Patricija Cular, re
zultat zadnjega razpisa pa je poleg 
njene še vloga Judite Francekovič.
Cularjeva vodi center pet let, Fran- 
cekovičeva ima pol leta delovne do
be. Katera bo imenovana na funkci
jo za naslednja štiri leta, bo odločil 
na eni prihodnjih sej Občinski svet 
Brežice.

V postopku za imenovanje no
vega direktorja so zaposleni v MC 
zaznali nekorektno vmešavanje de
la lokalne politike, združene v ko
alicijo PUM, LORKS, LDS, SNS in 
DeSUS, zato so sprožili zbiranje 
podpisov za podporo Patriciji Cu
lar. S pismom so se obrnili tudi na 
svetnike, naj jo ponovno potrdijo 
za direktorico. Opozicijska koalici
ja to razume kot pritisk na organe 
odločanja in podpira Francekovi- 
čevo. Skoraj 2000 mladih Brežiča- 
nov je s podpisi izrazilo željo, da 
na čelu MC ostane Cularjeva, ki jo 
zaradi dosedanjega uspešnega vo
denja centra podpira tudi župan 
mag. Andrej Vizjak.

...na strani 3 Koliko je resnice v protestnem letaku?

Tudi inšpektorju 
nekaj “smrdi”

Brežice - V podjetju TPV Tadis v Brežicah so imeli po 
podatkih vodje varstva pri delu v celotnem sistemu TPV Mi
lana Lahneta letos skupaj štiri poškodbe pri delu. Pristojni 
inšpektor za varstvo pri delu iz Ljubljane pa razen hujše nesreče 
21. aprila nima zabeleženih drugih poškodb pri delu. V omen
jeni nesreči sta dva delavca skupila poškodbe levih rok in 
ostala brez prstov. V podjetju so nesrečo prijavili inšpekciji, 
ne pa tudi policiji.'

Lahne je pritrdil našim neuradnim informacijam, da se je 
manjša poškodba zgodila še nekaj dni kasneje, ko se je po
škodoval inženir iz novomeškega obrata. Zanikal pa je, da bi 
nesreče prikrivali. Tudi očitek, da seje pred meseci poškodoval 
fant, ki so mu ponudili odškodnino, nato pa kot protiuslugo 
zaposlili očeta, je 
Prav tako zanikal. V 
vodstvu podjetja so 
bili pripravljeni del
no odgovoriti na 
naša vprašanja, a so 
si zaradi obilice dela 
in obiskov iz tujine 
za odgovore vzeli 
^den dni časa.

...na strani 3

Kako smo pričakali Evropo
Posavje - Letošnjo noč iz 30. aprila na 1. maj bi skoraj lahko enačili s kakšno silvestrsko, ki ji rečemo tudi “najdaljša”. Tako slovesno smo namreč čakali polnoč in vstop naše 
državo v skupnost evropskih narodov. Na vseh koncih domovine smo se veselili in praznovali. Posebej slovesno je bilo na mejah s sosedami, ki so že članice EU, točno ob polnoči 
s° namreč meje padle. Veselili smo se tudi v Posavju, na Obrežju in v Dobovi, torej na meji s Hrvaško, pa so zunanjo mejo EU označili z dvigom evropske zastave.

Točno ob 
polnoči so na 

Mednarodnem 
mejnem pre

hodu Obrežje in 
v Dobovi dvig

nili evropsko 
zastavo in ob 

tabli z oznako 
“Republika 
Slovenija ” 

odkrili še 
modro tablo z 

dvanajstimi 
zv e dami v 

krogu, ki od 
takrat 

opozarjata, da 
se tam začenja '

Evropa.
UJ\
Hunes našim otrokom po
damo največjo unijo. Ju- 
^ ’ upamo, bodo oni in nji- 
f J’ otroci ustvarili najbolj- 
. • je v slavnostnem govoru 
e2u/a irska predsednica. Na 

Ifj rednji sevniški slovesnosti, 
j Se je imenovala “S pesmijo 
v Pfesom v Evropo”, so naj- 

pozornost vzbudili prav 
,r°pejci prihodnosti. Pevski 

t.J>r OŠ Krmelj, ki je “ev- 
Psko napravljen ” strumno 

i.Pel nekaj pesmi v več jezi- 
Puh j-6 P°^ s'mpatije zbrane 
Žii l^'e' Slavnostni govornik 
vdian Kristjan Janc ie P°z- 
j0 Sevničane, naj prevzame- 
,n n°vo odgovornost in sprej- 
„7° nove možnosti, ki jih 
Por"*ja EU.

Župan Krškega Franci Bogovič je za pr
vomajski praznik gostil kolega iz pobra
tenega Obrigheima in župana avstrijske 
občine Zwentendorf. Roland Lauer iz 
Obrigheima je prijatelj Krškega že dvaj
set let, zato se mu je zdelo logično, da v 
tej občini praznuje širitev EU. Udeležil 
se je osrednje prireditve na Trški Gori, 
kjer je s številnimi občani prisostvoval 
kurjenju tradicionalnega kresa. Her
mann Kuhtreiber je župan avstrijskega 
Zwentendorfa, kjer stoji leta 1978 Zgra
jena jedrska elektrarna, ki pa je niso ni
koli spustili v pogon. Vabilo v Krško je z 
veseljem sprejel in to je bil njegov prvi 
obisk v Sloveniji. Na ogledu nuklearke 
je bil presenečen nad izredno čistočo in 
zunanjo urejenostjo objekta. Gostje iz 
tujine so nato v cvičkovi kleti v Leskovcu 
prisluhnili zgodbi o vinskem posebnežu, 
ki je obogatil evropsko vinsko karto.

V Brežicah so na predvečer 1. maja pripravili prireditev z naslo
vom “V Brežicah, v Evropi”. Odvijal se je kulturni program, prepe
valo se je in recitiralo, za ples pa so poskrbeli gostje - češka 
skupina Dance iz Dobratnja. Govor župana Andreja Vizjaka je bil 
kratek, saj je kulturni program skoraj prehitel polnoč. “Poglejte 
na uro, zdaj smo v Evropi... ” priblibto tako je bilo slišati, namesto 
prvomajskega kresa pa je na nebu zažarel ognjemet.

Sekretar Zveze svobodnih sindikatov Milan Utroša je na Lisci 
povedal, da sebo sindikat še naprej boril, saj EU niso le bruselj
ska palača, komisarji in politiki, temveč tudi delavci, brez
poselni, mladina in upokojenci.
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POSAVSKE m/ŠICE
Kako smo skočili v 
Evropo

Veliki pok, kakor poimenu
jemo doslej največje poveča
nje članstva Evropske zveze, 
je dodobra razgibal tudi jug 
slovenske dežele. Pokalo je 
vsenaokoli, pokale so petarde, 
doneli so možnarji in v zrak 
so švigali ognjemeti. Z balko
na brežiške občine je padal 
razkošen ognjeni slap, ki bi 
skoraj zadušil Nušo Derenda, 
ko je opolnoči zapela državno 
himno. In za vogalom te iste 
stavbe so se, pod oknom župa
nove pisarne, bohotila javna 
stranišča. Vsaj za nekaj ur, saj 
drugih Brežice ne premorejo.

okoli nas pravzaprav ni nič 
spremenilo. V obmejnih vaseh 
se še naprej jezijo zaradi ško
de, ki jo delajo težki tovornja
ki, nič bolje ni okrog Kapel in 
Bizeljskega, na Čatežu ugotav
ljajo, da so premalo iztržili za
radi razdejanja, ki ga povzro
čajo graditelji avtoceste. V Bre
žicah so komunalci menda šele 
tik pred vstopom v EU poko
sili ploščad okrog spomenika 
kmečkim upornikom Kose. Bi 
res bil potreben novi Matija 
Gubec, da bi napravil red in 
morda storil celo kaj zoper ko
marje. Oblaki drobcenih krvo
sesov se namreč zgrinjajo nad 
Brežicami, zlasti po ulicah nad 
Vrbino, kjer so včasih s škrop
ljenjem iz letal redno uničevali

Polnočnica Jerneja Zorka in Franca Vranetiča
Sicer pa so prav v tem mes

tu še posebej slovesno stopili 
v Evropo. Nič čudnega, kajti 
mimo njih se bodo skozi “bre
žiška vrata” poslej valile ko
lone tovornjakarjev in turis
tov. Na jug in vzhod bo, mimo 
Brežic, vodila pot po najso
dobnejši prometnici, ki jo z 
lastnim denarjem in odrekan
jem, namesto da bi počakali 
na evropski denar, gradimo za 
modeme nomade. Tudi zaradi 
tega je treba proslavljati Evro
po! In ni kaj, organizatorji, 
med njimi zlasti mladi, so se 
lepo potrudili. Drugače pa so 
se trudili mladi v Krškem. Za

njihova legla. So se pa zato že 
prvi evropski delovni dan v 
Brežicah pojavili drugačni 
uporniki; seveda niso zborova
li zoper komarje, marveč so se 
zbrali v znak podpore dosedan
ji direktorici mladinskega cen
tra. Cirkus, kakor je njihovo de
janje ocenil prvak koalicije, je 
povzročil prekinitev občinske 
seje, vse skupaj pa potrdilo no
rost brežiških političnih igric, 
v katerih ostaja župan Andrej 
Vizjak s stranko SDS - ta je v 
nedeljo na volitvah kmetijsko- 
gozdarske zbornice izgubila 
svojega predstavnika - vse bolj 
nemočen. Bolj trdno pa zato se

Mladi so “zasedli" občinski svet.
razliko od Brežic je bila osred
nja krška proslava na Trški 
Gori menda običajna lovska 
veselica in “pijanka”. Udelež
ba je res bila izjemno množič
na in med zbranimi je bilo ze
lo veliko mladine. Ki pa se je, 
čakajoč na Evropo, od navdu
šenja opijala, grozili so celo 
pretepi in razbite je bilo nekaj 
avtomobilske pločevine. Očit
no so hoteli mladi prisotnemu 
županu Obrigheima pokazati, 
da bodo po balkansko žurira- 
li tudi v Evropi. V Brežicah 
pa se je na osrednji prireditvi 
po polnoči izkazal Jernej 
Zorko, ki je, vajen Evrope, 
kjer se je uveljavil kot umetni 
kovač, prijateljem nazdravil z 
veliko steklenico penine. Sreč
ne trenutke je delil skupaj s 
strankarskim tovarišem Fran
cem Vranetičem.

Z vstopom v Evropo pa se

dita v sedlu župana sosednjih 
občin, oba s podporo ljudske 
stranke. Ta je denimo tudi na 
Senovem dosegla, da je na vo
litvah za predsednika krajevne 
skupnosti izpadel Toni Petro
vič, podporo pa dobila Darja 
Boh. Je Senovo zaradi te spre
membe v vrhu KS letos prvič v 
zadnjih destletjih ostalo brez 
svojega mlaja? Tak pozdrav 
Evropi prav gotovo ni spodbu
den! No, v Krškem bodo v Evro
po stopili tudi tako, da bo rom
ski svetnik dobil zaposlitev in 
hkrati prejemal neobdavčeno 
sejnino. S starimi problemi in 
težavami pa so v novo skupno
st stopili tudi Sevničani. Se na
prej bentijo krajani Orehovega 
zaradi nadvoza in prebivalci 
Loga zaradi kamnoloma, Boš- 
tanjčani pa zato, ker jim je po
slanec Branko Kelemina men
da speljal krožišče pri savskem

mostu. In prav nič evropsko ni
so ravnali tisti, ki so dovolili 
posek zdravih eksotičnih dre
ves v parku pri Jutranjki. Se je

Plešoča Ivica Žnidaršič

ga v nove čase zavrtela Ivica 
Žnidaršič, rojakinja in pred
sednica Društva izgnancev Slo
venije, ki bo poslej morda lažje 
rešilo še preostale probleme. 
Povsem na evropski ravni je bil 
uspeli koncert brežiških “Vive- 
kov”, mnogo manj pa prometni 
nesreči, saj sta že prvi evropski 
teden ugasnili dve mladi živ
ljenji.

Posavske
perspektive

Zdaj, ko smo tako ali druga
če zakoračili v Evropo, bi v Po
savju morali bolj razmišljati o 
prihodnosti regije. O tem, da bi 
pritegnili sosednje občine se
veda tudi - v Bistrici ob Sotli 
že sami razmišljajo o priklju
čitvi, a najbolj pomemben je 
prihodnji razvoj celotnega ob
močja. Zdaj je zadnji čas za 
presojo o tem, kaj bo tu sploh 
še obdržalo prihodnje gene
racije. To ne bo nuklearka, niti 
veriga savskih elektrarn ali 
propadajoča tekstilna industri
ja, pa kovinska panoga ali pro
izvodnja strojne opreme. V Po
savju bi se morali bolj, ali sko
raj povsem, nasloniti na narav
ne danosti, zlasti kar zadeva tu
rizem s vključevanjem ekološ
kega kmetijstva. Imamo še do
kaj neokrnjeno in lepo naravo, 
termalne in druge vode, gra
dove, vabljive kmetije z dobro 
hrano in odličnimi vini, ima
mo razvito sadjarstvo in vrtni- 
narstvo, obilico kulturnih po
sebnosti in imamo ugodno pro
metno lego z mejo in zaledjem 
milijonskega Zagreba. Dejansko 
skoraj vse, kar išče in potrebuje 
sodoben turist. Imamo seveda 
še (pre)obilico razvojnih, pos
peševalnih, podjetniških in 
drugačnih centrov ter agencij, 
nimamo pa nosilca, ki bi se os
redotočil na tehten razvojni za
mah in razmah Posavja. Pravza
prav nimamo niti razumnikov, 
ki bi razmišljali poglobljeno in

bil posavski vodja. Naj župa
ni, poslanci in drugi prizade
ti, ne zamerijo. Mladega Ro
berta Ostreliča, edinega po
savskega kandidata za evrop
skega poslanca, ali podjetne- 
ža Davorja Račiča, prav tako 
ne gre šteti mednje.

Poevropske
drobtinice

Verjetno pa tudi kakršen 
koli posavski voditelj ne bi 
takoj razrešil težav iz vsak
danjega življenja; v Sevnici 
je denimo zadnji čas, da si za
upanje krajanov okrog Boš- 
tanja in v občini pridobi Voj
ko Sotošek, ki se doslej men
da ni izkazal, saj ljudi bolj za
nimajo infrastrukturne rešitve 
kakor bazen za HE Boštanj. 
Po občini je zato že slišati po
misleke, če bo Sotoškova eki
pa sploh lahko izpeljala celot
no verigo elektrarn in uspeš
no razreševala zagate v njiho
vem zaledju. Ne kaže “zakle
niti” dogovarjanj, kakor tudi 
ne enostransko obsojati po
slanca Branka Kelemino in 
izpostavljati vse njegove ne
rodnosti. Morda bo bolj ra
zumljen doma ob gradnji HE 
Blanca. V Krškem bi kazalo 
podpreti Petra Žiganteja, ki 
je sicer gorak mnogim lju
dem, a ima tudi dobre ideje. 
Ena njih je gradnja predora iz 
smeri Gunte, da bi speljali 
promet mimo mesta. V predo
ru bi denimo lahko uredili 
tudi parkirišča in zaklonišča,

Krajinar Peter Žigante

material iz izkopa pa verjet
no uporabili pri gradnji HE 
Krško. Ne gre pozabiti, da bo 
ta objekt, kot edini v verigi 
petih elektrarn grajen v ozki 
dolini, predstavljal hude pro
metne probleme. Že zdaj bi 
torej kazalo razmišljati, kako 
jih pravočasno rešiti! Nekdo 
bi moral tudi pravočasno 
ukrepati, da slovenska zasta

“Skrčena" slovenska trobojnica

dolgoročno. Posavje nima tudi 
liderja, vodje ali voditelja, ki 
bi pospešil razvojne usmeritve! 
Pravzaprav si tu, na jugu države 
Slovenije, niti ne prizadevamo, 
da bi gojili dobro ime voditel
ja, ki bi si med ljudmi pridobi
val zaupanje ter ga tudi obdr
žal! In med sedanjimi posav
skimi veljaki ga ni, ki bi lahko

va ne bi tako neugledno vise
la na prvomajski proslavi na 
Šentvidu. Verski obred pred 
večerjo z izrabljanjem po
savskih pevcev in lepo vreme 
na sromeljski borčevski pro
slavi pa sta verjetno bila v 
božjih rokah.

Vlado Podgoršek

Vroča tema številka ena 
- nadvoz Orehovo

Sevnica - Občinski svetniki so prepričani, da je varianta 
A, ki predvideva gradnjo HE Blanca pol na kopnem pol v 
strugi Save, ustrezna osnova za pripravo nadaljnjih pros
torskih in projektnih rešitev. Podali so tudi stališča k pros
torski ureditvi HE na spodnji Savi in urejanju prostora v 
vplivnem območju HE Blanca. Najbolj dolga in burna 
razprava pa se je vnela ob dodatni točki dnevnega reda, 
ki je obravnavala sporni nadvoz na Orehovem.

O pereči problematiki loka
cije nadvoza na Orehovem, ki 
naj bi ga na zahtevo krajanov 
prestavili za 100 m gorvodno, 
je sevniški župan želel svetni
ke obvestiti pod točko “razno”. 
Svetnik Branko Kelemina pa 
je vztrajal, da se to obravnava 
kot samostojna točka dnevne
ga reda, kar se je tudi zgodilo. 
Župan Kristijan Janc je pre
pričan, da je reševanje proble
mov glede gradnje infrastruk
ture ob izgradnji HE Boštanj 
stvar družbe Infra, ne pa občine. 
Kljub temu je Ana Gračner, 
predsednica posebne komisije 
za spremljanje izgradnje HE 
Boštanj, podala kronološki 
pregled dogajanj glede sporne
ga nadvoza, v katerega se je 
vključevala tako občina kot 
komisija. Krajani so prvič po
slali pripombe na občino 14. 
aprila lani. Od takrat dalje 
občina opozarja pristojne - tako 
družbo HSE IIP (sedaj Infra) kot 
HSE Invest pa vodjo projekta 
Bogdana Barbiča in tudi ge
neralnega direktorja Draga 
Fabijana, naj prioritetno rešu
jejo to problematiko, pa se dos
lej - razen dveh sestankov na 
Infri - ni zgodilo nič.

Sevniški župan Janc je po
hvalil delo posebne komisije, 
ki jo vodi Gračnerjeva, in zavr- 

. nil vse očitke, ki letijo na ob
čino, saj meni, da se je slednja 
aktivno vključevala v proble
matiko, da pa ni pristojna za re
ševanje omenjenih problemov. 
Janc je prepričan, da je glavni 
akter v tej zgodbi družba Infra, 
ki je zatajila in ni opravila svo
je naloge. “Če bodo tako vodili 
infrastrukturo, ta nikoli ne bo 
narejena,” je dejal Janc in do
dal, “če družba Infra ni sposob
na reševati problemov, bo to 
storila občina z vsemi ustrezni
mi službami.” Svetnik Jože Im- 
perl je prepričan, da svoje 
funkcije tudi ni opravila KS 
Sevnica, ki se ne vključuje, kra
jani Orehovega v posebni sku
pini tudi nimajo nobenega svo
jega predstavnika, torej nima
jo informacij. Po Imperlovem 
mnenju pa je kriv tudi Kelemi

Ana Vidmar, Urad RS za 
prostorski razvoj, na seji 
sevniškega občinskega sve
ta: “Če nova lokacija nadvo
za bistveno posega v prostor, 
je treba iti v spremembe, kot 
da gre za nov lokacijski načrt. 
Naslovnik za spremembe je 
investitor - HSE in Infra, ki 
data pobudo Uradu za ener
getiko. Urad za prostorski 
razvoj pa dobi nalog od mini
stra za okolje in prostor.”

na sam, saj je član omenjene | 
komisije in bi lahko pravočas
no ukrepal. Ta del krivde Ke
lemina priznava in je pred ča
som prav zaradi tega problema 
podal odstopno izjavo.

Sevniški občinski svetniki 
družbi Infra nalagajo, da v roku 
30 dni prouči možnost prestavi
tve nadvoza in to poroča na ' 
naslednji seji občinskega sveta, 
ki bo 26. maja. Občina pa bo v 
tem času poiskala informacije, ki 
bodo razjasnile možnosti spre
membe lokacijskega načrta. Pri 
tem pa je potrebno upoštevati 
možnosti za prekinitev gradnje, i 
saj je sama prestavitev ceste ,
Sevnica - Orehovo vključno l 
izgradnjo nadvoza, vezana na 
gradbeno dovoljenje za akumu- j
lacijski bazen. Ta opredeljuje, da ,
se morata cesta in nadvoz zgra- j 
diti do konca avgusta 2005, ko ( 
se bo začel polniti bazen. Kele- j 
mina pa je prepričan, da nadvoZ , 
z elektrarno nima nobene zveze ,
in da se lahko gradi tudi potem. j 
ko bo elektrarna že zgrajena. ;

Nada Černič Cvetanovsti \

In kako ostre kritike sev
niškega župana na račun druž
be Infra komentira mag. Voj
ko Sotošek, direktor Infre: “S 
stališčem oz. z izjavo župana 
Kritijana Janca, ki ostro kri
tizira delo podjetja Infra in 
napoveduje celo prevzem nje
govih nalog ter izraža dvom 
o zmožnosti opravljanja na
log podjetja na celotni spod- 
njesavski verigi, smo bili v 
podjetju Infra seznanjeni ne
posredno iz medijev. Glede na 
dejstvo, da župan Kristijan 
Janc relativno dobro pozna 

izvajanje projekta gradenj elektrarn na spodnji Savi, smo nje
govo izjavo sprejeli s presenečenjem.

Vse aktivnosti v zvezi z izvajanjem infrastrukturnih uredi' 
tev pri HE Boštanj v tem trenutku potekajo v skladu s termin
skim planom, ki je bil nazadnje usklajen z energetskim delom 
projekta v januarju 2004 in v skladu z ovrednotenim finančnim 
delom programa infrastrukturnih ureditev.

Izjavo župana Kristijana Janca razumemo kot pavšalno 
oceno, namenjeno potrebam dnevne politike v času, ko j® 
tudi v Sevnici že čutiti predvolilno vročico. Omenil sem Že. 
da je župan občine Sevnica dobro seznanjen s potekom pro
jekta verige elektrarn na spodnji Savi, tudi z njenimi podrob
nostmi, zato bi lahko njegovo izjavo razumeli tudi kot sprene
vedanje v kontekstu prejšnjega stavka.” L
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V Mladinskem centru Brežice izbirajo direktorico, prijavljeni dve kandidatki

Mladi v ringu - kdo bo močnejši?
Brežice - Dnevni red 11. seje Občinskega sveta Brežice s predlaganimi točkami ni obetal posebnosti v ravnanju političnih 
strank, še manj obstrukcije. Pa vendar se je zgodila, ker so se na sejo povabili številni mladi in starejši, da bi kot 
zainteresirana javnost izrazili nestrinjanje s politično kuhinjo v primeru imenovanja direktorice Mladinskega centra 
Brežice, ki je že nekaj časa vroča tema v občini. Združena opozicija je sejo sveta zapustila zaradi prenapolnjenosti 
sejne sobe in pritiska, ki je bil z javno podporo izražen dosedanji direktorici Patriciji Čular.

Kronologija - 
zasedanje KVIAZ-a

Komisija Občinskega sveta 
občine Brežice za volitve in 
imenovanja (KVIAZ) je po od
prtju prispelih vlog za direktor-

denje so pet let delovnih iz
kušenj, za MC Brežice po no
vem velja le šest mesecev de
lovnih izkušenj. Predlog za 
takšno spremembo je prišel iz 
vrst Posavske unije mladih 
(PUM). Stane Radanovič iz 
SNS je razložil, da so spremem-

Prva moža KVIAZA, Radanovič in Avšič

ja Mladinskega centra (MC) 
Brežice kandidaturi predstavi
la na novinarski konferenci. 
Predsednik komisije Jože Avšič 
je dejal, da so se za ta dokaj 
Neobičajen korak odločili za- 
jadi pritiskov v javnosti glede 
'Ntenovanja direktorja MC.

Na razpis so prejeli dve po- 
Poloi vlogi; dosedanje direkto
rice centra, univerzitetno diplo- 
rnirane računalničarke Patrici
je Čular in univerzitetno di
plomirane pedagoginje Judite 
Brancekovič. Obe sta Breži- 
čanki. Kot je pojasnil podpred
sednik komisije Stane Rada- 
Povič, imata obe kandidatki 
Priložena pisma podpore, če- 
Pfav razpisni pogoji tega niso 
Jahtevali, Čularjeva menda ob
rtno več kot Francekoviče- 
Va- Komisijo moti, da so se v 
Javnosti pričeli pritiski glede 
'rtienovanja direktorja ah direk- 
jorice. V zadnjih dneh pred izte- 
*°«i razpisa je v javnost prišlo 
Pismo podpore Čularjevi, ki je 
Podpisano z “Ekipa MC”. Čla- 
Na komisije menita, da to ni 
jjajboljši pristop pri izboru 
kandidatov za vodenje javnih 
Svodov. In zaradi tako imeno- 
vane gonje v javnosti glede 
Imenovanja direktorice MC in 
er je šlo šele za odpiranje 

Uspelih vlog, ko se do kandi- 
še ni opredelil Svet zavo- 

m Mc, se je KVIAZ odločila, 
občinskemu svetu preda obe

S.

tedanje 

^inskega sveta
.Občinska Komisija za man- 

na vprašanja, volitve in ime- 
ra Vanja je izpeljala postopek 
s,2Pisa za direktorja Mladin- 

Centra (MC) Brežice, na 
ja ®re£a sta se prijavili sedan- 
jn lrektorica Patricija Čular 
jev. dita Francekovič. Čular- 
°bj. Je mandat potekel lani in

bo podprli zato, da bi imeli 
mladi takoj po zaključenem 
študiju več možnosti priti do 
vodstvenih funkcij. Odločno je

pa gre za klasično kadrovsko 
kuhinjo interesov posamezni
kov. Če te ne bi bilo čutiti, se 
ne bi javno formirala podpora 
Čularjevi. Ta je bila za svoje 
poročanje o delu centra na eni 
od sej občinskega sveta v letu 
2001 nagrajena s ploskanjem. 
Lani je Davor Račič (PUM) 
glede MC postavil troje vpra
šanj, na katera je Čularjeva 
pisno odgovorila, a za nekate
re nezadovoljivo. Nadzorni od
bor, ki naj bi obravnaval gradi
vo, pa se ni sestal.

Napovedano sejo Občinske
ga sveta Brežice so mladi pri
čakali v pripravljenosti, ker so 
izvedeli, da naj bi PUM sku
šala na dnevni red naknadno 
uvrstiti imenovanje direktorja 
MC. Pred začetkom seje jih je 
bilo v prostorih centra približ
no dvesto. Nato so se, kolikor 
so dopuščala stojišča v sejni 
sobi, postavili kot zainteresira
na javnost, da bi spremljali delo 
najvišjega občinskega telesa. 
Opozicijski svetniki so po krat
kem posvetu z županom An
drejem Vizjakom sejo zapu
stili, češ, da v takšnih pogojih 
ni mogoče delati. Radanovič 
je dejal, da se bodo dogovorih

Mag. Andrej Vizjak, župan občine 
Brežice: Mladinski center Brežice je 
najboljši v Sloveniji, za kar je zaslužna 
Patricija Čular s svojo ekipo. Center 
je uspel v občino pripeljati precej pro
jektov, podprtih z državnimi sredstvi. 
Namesto da bi občinski svet podprl nji
hovo delo za v prihodnje, se nekateri 
gredo obstrukcijo in takšnega načina 
pri kadrovanju ne podpiram.

svet jo je potrdil za 
krat. dolžnosti. Približno ta-
Z(jn pričele na njen račun od 
p0 £ene opozicije leteti pri-
Polni6 Nat0 J6 bil sPrciel do‘ 
•Javri ocd°k o ustanovitvi 
ter g§a zavoda Mladinski cen- 

, režice, v katerem so sekn
Ke

lirska priporočila

vJko znižale zahtevane de- 
2aU izkušnje za direktorja.

za vo-

zanikal pripravljanje terena za 
kandidatko Anito Franceko
vič, ki se je prijavila na razpis s 
približno pol leta delovnih iz
kušenj.

Imenovanje direktorice se 
bo zgodilo na eni od sej občin
skega sveta in po silah moči je 
slutiti, da to ne bo Patricija 
Čular. Po besedah Radanoviča 
namreč opozicijska koalicija 
(LDS, SNS, PUM, LORKS, De
SUS) podpira Francekovičevo, 
ker Čularjevi očita netranspa- 
rentnost pri porabi sredstev in 
“aroganco v odnosu do občin
skih služb”. Dodal je še, da ob
čina kot ustanoviteljica tega 
javnega zavoda ni imela za
dostne kontrole nad poslovan
jem MC, pa tudi ne svet zavo
da, ki je bil nekaj časa celo ne
legitimen, ker je posameznikom 
potekel mandat.

Številni mladi Brežičani o 
delu Čularjeve sodijo drugače 
in so zanjo v znak podpore 
zbrali 1182 podpisov. “Ekipa 
MC Brežice”, kot so se pod
pisali anonimni podporniki se
danje direktorice, je svetnikom 
in nekaterim organizacijam 
poslala pismo,vv katerem pozi
va k podpori Čularjeve za po
novno imenovanje. Predsednik 
mandatne komisije Jože Avšič 
je pismo doživel kot neprijeten 
pritisk ob odpiranju obeh vlog 
in vsem dogajanjem ob rob pra
vi: “Moti me vsebinsko napač
na raba izraza, da gre za zamen
javo direktorice. Nihče nikogar 
ne bo zamenjal, saj je mandat 
potekel. Gre za nov razpis in 
imenovanje direktorja po za
konskem postopku.”

Opozicija ima navzven us
trezne obrazložitve, navznoter

za zasedanje v dovolj veliki 
dvorani, da bo zainteresirana 
javnost lahko nemoteno in sede 
spremljala dogajanje.

Izjavi za javnost
Opozicijska koalicija v iz

javi za javnost: “....bo tudi v 
bodoče praksa župana Vizjaka, 
da bo na samo sejo občinskega 
sveta ob sprejemanju odločitev, 
ki ne bodo po njegovi meri, 
pripeljal svoje privržence, ki 
bodo z glasnim prepričevanjem 
poskušali vplivati na odločitve 
svetnikov in svetnic?

Zato pozivamo župana An
dreja Vizjaka, da v skladu s 
poslovnikom nemudoma zago
tovi normalne pogoje za delo
vanje in odločanje občinskega 
sveta, v nasprotnem primem na 
samih sejah ne bomo mogli 
normalno delati in sprejemati 
odločitev, ki so pomembne za 
občane.”

Zaposleni v MC Brežice v 
izjavi za javnost: “ Očitki o 
neveljavnih mandatih članov 
sveta MC in neusklajenosti ak
tov ter odloka o ustanovitvi za
devajo predvsem ustanovitel
ja. Direktor javnega zavoda ne 
postavlja sveta zavoda. Aktu
alni razpis za direktorja MC je 
tretji v dobrem letu. Na prva 
dva se je prijavila le dosedanja 
direktorica, ko pa so v odloku 
svetniki znižali potrebne de
lovne izkušnje za to mesto s 
petih let na šest mesecev, se je 
prijavila še druga kandidatka. 
Zaposleni, ki smo se kot Ekipa 
MČ^z odprtim pismom zavzeli, 
da Čularjeva nadaljuje svoje 
delo, nismo nastopih anonim
no, kar se očita, ampak smo se 
podpisali s polnimi imeni. Ni
smo apriori proti drugi kandi
datki, ne verjamemo pa, da lah
ko z nepoznavanjem dela na 
mestu direktorja centra poskrbi 
za njegovo nemoteno delovan
je. Čularjeva ni v nobeni stran
ki, druga kandidatka je po na
ših informacijah članica PUM. 
Ker ji brez večjih vsebinskih 
argumentov koalicija daje vso 
podporo, menimo, da gre za 
politično kadrovanje.”

Suzana Vahtarič 
Branka Demovšek
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Korupcija - JE ali je NI?

Korupcija je bila zagotovo najpogosteje izrečena beseda 
na zadnjem izrednem zasedanju državnega zbora, ki je bila 
prav zaradi “nje” - korupcije - tudi sklicana. Ali se res dogaja 
tako množično, ali so jo politiki napihnili, da bi na svojo 
stran pridobili čimveč volilcev? Za davkoplačevalce je ko
rupcija pač “boleča” tema. Torej je vse res ali le dobro 
načrtovana predvolilna taktika. In kje je največkrat prisotna 
- v politiki, gospodarstvu, zdravstvu, šolstvu..., smo povprašali 
nekaj naključno izbranih Posavcev?

Martin Kiler, trgovec iz Gorenje 
vasi: Korupcija je prisotna v višjih kro
gih in predvsem v večjih centrih države. 
To se seveda prikriva in se pozornost jav
nosti usmerja drugam, tako da se ji na
vržejo kot problem neke druge teme. Da 
korupcija nekaznovano uspeva, je pre
cej krivo pravosodje, ki ne naredi dovolj 
in posledično tudi pregona ni, ker izgle- 
da, da se ne splača “pečati” z ljudmi, ki 
ne bodo obsojeni.

Tončka Jazbec iz Sevnice, zaposle
na v vrtcu Ciciban: Po mojem mnenju 
je največ korupcije v gospodarstvu, 
drugje je ne zasledim tohko. Pravzaprav 
se v to niti ne poglabljam. Vem toliko, 
kolikor spremljam po televiziji. Sprem
ljala sem tudi zadnjo izredno sejo držav
nega zbora, kjer so “razgaljali” korupci
jo. Mislim, da so malo pretiravali. Po 
moje je le polovica tega, kar so poveda
li, res, pa že tega je veliko.

€1
Vlado Pšeničnik, gostinski poslovod

ja iz Pišec: Mislim, da je korupcija pri
sotna na večini področij, kjer je vmešana 
politika. Nekaj primerov podkupovanja 
politikov na višjih položajih je znanih, 
a se na sodiščih ne razpletejo do konca. 
Tudi navadni ljudje v vsakdanjem živ
ljenju se srečujejo z njo, predvsem ko 
urejajo dokumente in dovoljenja za raz
lične stvari. V DZ bi morda nekateri ko
rupcijo radi preprečili, a se zaradi po
litičnih sil tega ne da izkoreniniti.

Anton Kocjan, upokojenec in gasilec 
s Silovca: Menim, da je podkupovanje 
prisotno na vseh področjih. Primer je 
zdravstvo; če ne plačaš zdravniku, čakaš 
več mesecev ah leto, s kuverto pa prideš 
takoj na vrsto, tako se vsaj sliši. Slišal sem 
govorice, da se to dogaja tudi v Posavju. 
V politiki in gospodarstvu pa se bo še bolj 
pokazalo zdaj v EU. Spremljal sem po
slance v zadnji razpravi o korupciji, mor
da res želijo razrešiti podkupovanje ah 
pa le pridobiti točke pred volitvami.

Delavci v TPV Tadis pogosto ob prste?
Brežice - V podjetju TPV Tadis se je 21. aprila zgodila delovna nesreča, v kateri sta bila huje poškodovana dva 
zaposlena, en delavec je ostal brez štirih prstov, drugi pa brez enega. Govorice, da so manjše delovne nesreče v 
omenjenem podjetju dokaj pogoste in ostajajo neprijavljene pristojnim službam, so v vodstvu zanikali. Prav tako 
zavračajo očitke, da bi te nesreče poskušali prikriti.

Direktorica brežiškega ob
rata Nataša Sagernik, ki je na 
tem mestu šele od začetka le
ta, nas je kot na edinega pri
stojnega usmerila na general
nega direktorja skupine TPV 
Tadis Marka Gorjupa. A smo 
na koncu pojasnila dobili od 
vodje varstva pri delu v siste
mu TPV d.d. Milana Lahne- 
ta. Povedal je, da je takoj po
noči po nesreči prišel na kraj, 
stroj so pustih ugasnjen, zjut
raj pa je o dogodku obvestil 
pristojnega inšpektorja za 
varstvo pri delu v Ljubljani 
in proizvajalca stroja v Italiji, 
da bi stroj pregledal. Ko je 
zjutraj prišel iz Novega mesta 
v podjetje, so tam že bili kri
minalisti, isti dan so stroj pre
verili tudi proizvajalci. Polici
jo so menda obvestili poško
dovani, v podjetju pa so nam 
zagotovili, da jim zakon na
rekuje, da policijo obveščajo 
le o smrtnih primerih, sicer pa le 
pristojno inšpekcijsko službo.

Tudi inšpektor v Krškem 
nam je pojasnil, da so za var
stvo pri delu v sistemu TPV pri
stojne inšpekcijske službe v 
Ljubljani. ^Ljubljanski inšpek
tor Janez Smitek je potrdil, da 
je opravil razgovor z enim po
nesrečencem in opravil ogled 
podjetja, ker pa mu “vse ne gre 
skupaj”, se je minuli teden po
novno mudil v podjetju ter opra
vil še razgovor z drugim po
škodovanim. Njegovo poročilo 
bo pripravljeno v teh dneh, v 
njegovi pristojnosti je, da izda 
odločbo o odpravi pomanjklji
vosti pri manjših napakah, pri 
večjih napakah, zaradi katerih 
so delavci poškodovani, pa 
predlog sodniku za prekrške ah 
če gre za kaznivo dejanje, ka
zensko ovadbo.

Zanimivo, da pristojni in
špektor iz Ljubljane ostalih ne
sreč v podjetju, kot je dejal, ne 
pozna, spomni se težje nesreče 
v sistemu TPV v Brežicah leta 
1999. Tudi na Policijski upravi

(PU) Krško razen prijave za 
omenjeno delovno nesrečo, 
drugih prijav niso imeli. Lahne 
pa je, kot je povedal, evidenti
ral in istemu inšpektorju letos 
pred meseci prijavil manjšo 
poškodbo na delovnem mestu, 
omenjeni primer 22. aprila ter 
še eno nesrečo nekaj dni kas
neje.

Kot je pojasnil Lahne, tako 
proizvajalci kot v podjetju ne 
vedo, kako je prišlo do samo- 
sprožitve pnevmatske stiskal
nice zaustavljenega stroja. Če 
se ta lahko zgodi, kar je po vseh 
parametrih nemogoče, potem 
zaposleni pri nastavitvah stro
ja očitno niso varni. Stroj, na 
katerem se je zgodila nesreča, 
je nov, nekaj mesecev je bil v 
poskusnem obratovanju, težje 
poškodovani pa se je za delo 
na njem usposabljal skupaj s 
proizvajalcem; drugi poškodo
vani delavec je res bil šele na 
začetku uvajanja. Vodja var
stva pri delu pravi, da sta omen

jena delavca na dan nesreče 
večkrat opravljala nastavitve, 
saj sta zaradi uporabe drugač
nega materiala ugotovila ok
varo na končnem izdelku in 
sta jo z namestitvami stroja 
odpravljala. Poskušali smo 
pridobiti tudi izjavo enega od 
poškodovanih delavcev, ki pa 
dogodka in nesreče ni želel 
komentirati in je pogovor, 
morda v strahu za službo, od
klonil.

Prav tako v podjetju zani
kajo, da bi stroje dodelovali; 
Lahne trdi, da zunanja in
špekcija za varstvo pri delu 
redno opravlja preventivne 
preglede strojev, pridobljene 
evropske standarde 9001 in 
14001, izvajajo tudi revizije 
tveganja delovnih mest in po 
njih ukrepajo z dodatnimi za
varovanji delovnih mest ter 
zavarovanji morebitnih tret
jih oseb, torej tistih, ki bi se 
strojem lahko približali.

Suzana Vahtarič
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GOSPODARSTVO, KMETIJSTVO
Sava Glas, 13-5.2004

Volitve v Kmetijsko gozdarski
zbornici

Posavje - Volitev v organe Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije (KGZS) se je po 
prvih - še nedokončnih podatkih udeležilo 12,7 odstotka od skupno skoraj 173.000 vo
lilnih upravičencev oziroma obveznih članov zbornice. Med trinajstimi volilnimi enota
mi je bila udeležba v brežiški, ki zajema občine Brežice, Krško in Sevnica, 9,71 odstot
na; v Brežicah je odšlo na volišče komaj 8,93 odstokov volilnih upravičencev, v Krškem 
9,72 in v Sevnici 10,88 odstotkov.

V Svet Kmetijsko gozdarske 
zbornice Slovenije so iz brežiš
ke volilne enote izvoljeni 
Franc Pribožič iz Dečnih sel 
in Peter Camloh iz Gabrja pri 
Tržišču, oba na Kmečki listi, ter 
Roman Žveglič iz Stržišča pri 
Zabukovju in Alojz Kerin iz 
Straže pri Krškem z liste Druš
tvo članov sindikata kmetov in 
Društva SKZ -Slovenska kmeč
ka zveza.

V Svet območne enote Kme
tijsko gozdarske zbornice Bre
žice je izvoljenih devet kandi
datov in sicer tri na listi Društvo 
članov sindikata kmetov in 
društvo SKZ - Slovenska kme
čka zveza; to so Alojz Kerin, 
Franc Peterkovič iz Brežic in 
Srečko Ocvirk iz Orešja nad 
Sevnico, prav tako tri delegate 
ima Kmečka lista - Društvo za 
razvoj kmetijstva in podeželja; 
to so Franc Pribožič, Alojz 
Colarič iz Podbočja in Peter 
Camloh, dva delegata sta iz 
Foruma za kmetijstvo in po
deželje SDS, to sta Franc Vra-

netič iz Kapel in Alojz Romih 
z Mrzle Planine pri Zabukov
ju, z liste Kmečko društvo No
va Slovenija pa je delegatka v 
svetu območne enote KGZ 
Mira Budič iz Podgračenega 
pri Jesenicah na Dolenjskem.

Pri volitvah v odbore izpo
stav območne enote KGZ Bre
žice je Društvo članov sindika
ta kmetov in društvo SKZ - 
Slovenska kmečka zveza dobi
lo tri delegate v Krškem, dva v 
Sevnici in enega v Brežicah, 
Kmečka lista - Društvo za raz
voj kmetijstva in podeželja ima

dva delegata v Brežicah ter po 
enega v Krškem in Sevnici, 
Forum za kmetijstvo in pode
želje SDS pa po dva delegata v 
Brežicah in Sevnici ter enega v 
Krškem.

Rezultati so še delni in ne
uradni. Po volitvah za fizične 
osebe so naslednji dan sledile 
še volitve za pravne osebe, kot 
so zadruge in kmetijska pod
jetja. Po dolečenem roku bo 
potrebno verificirati volilne re
zultate oziroma razrešiti more
bitne pritožbe.

Suzana Vahtarič

Nizko volilno udeležbo sta komentirata dva kandidata, ki 
sta izvoljena v svet zbornice.

Franc Pribožič: “Udeležba je bila taka kot je bila, jaz vem, da 
so bila volišča predaleč, marsikdo bi šel volit, pa ni imel prevoza. 
Tudi starostna struktura volilcev je visoka in na to vpliva. Me
nim pa, da so vsi tisti, ki vidijo v delu zbornice perspektivo, bili 
na voliščih in so svoj glas oddali pravim ljudem”.

Roman Žveglič: “Volilna udeležba je odraz dosedanjega dela 
zbornice, to pomeni, da se zbornica s svojim delom med član
stvom ni prijela. Kakor pa kaže volilni rezultat, dvomim, da se bo 
tudi v prihodnje kaj spremenilo”.

Prehod nared za inšpekcijske službe
Dobova - Dan in pol pred vstopom Slovenije v EU so v Dobovi svečano odprli objekt 
inšpekcijskih služb v sklopu železniškega mejnega prehoda. Investicija v stavbo, v kateri so 
veterinarska, zdravstvena in fitosanitarna inšpekcija, je znašala 1,5 milijona evrov, približno 
dve tretjini sredstev je prispevala Evropska unija (EU). Dan pred tem si je objekt ogledala 
tudi evropska veterinarska inšpekcija in ko bo postopek registracije v Bruslju končan, bo 
Dobova edini železniški mejni prehod v Sloveniji za uvoz živih živali v EU.

Pregledna klančina inšpek
cijskih služb je objekt v izmeri 
1000 m2 z najsodobnejšo labo
ratorijsko opremo, ki je v dobr
šni meri sofinancirana s sred
stvi PHARE in je bil dokončan 
v dveh mesecih. Tako se je tudi 
Dobova pridružila šestim mej
nim kontrolnim točkam (Jelša- 
ne, Brnik, Obrežje, Koper, Gruš- 
kovje bo končano poleti), ki po 
odločitvi vlade na naši južni 
meji opravljajo popoln nadzor 
na zunanji meji EU.

Namestnik direktorja Službe 
vlade za evropske zadeve dr. Ra
do Genorio je kot slavnostni go
vornik izpostavil: “Slovenija gre 
v Evropo in hkrati Evropa pri
haja k nam. 1. maja se na zunanjo 
slovensko-hrvaško mejo seli 
carinski in inšpekcijski nadzor, 
vendar z odprtjem mejnih kon
trolnih točk priprave na vstop še 
niso končane, saj je pred nami še 
priprava na vzpostavitev scen- 
genskega režima in verjamem, da 
bo Slovenija do konca leta 2006 
popolnoma pripravljena”.

Za ukrepe na južni meji je 
EU namenila 54 milijonov ev
rov nepovratnih sredstev in 106 
milijonov še v schengenski 
sklad, za inšpekcijsko klančino 
Dobova pa je za opremo in de
lovne pogoje po besedah na
mestnika vodje delegacije Ev
ropske komisije v Sloveniji 
Thomasa Kaufmana Evrop
ska komisija odštela 820.000 
evrov.

Ob tem sta v Dobovi še dva 
sklopa gradnje železniškega 
mejnega prehoda. Prvi sklop, 
ki bo v celoti financiran iz slo
venskega proračuna, zajema 
izgradnjo tirnih naprav, pero
nov, podhoda pod tiri do klan
čine inšpekcijskih služb, cest 
in parkirišč s pripadajočo ko
munalno infrastrukturo, proti
hrupne ograje in krajinsko ure-

Trak so prerezali direktor Servisa skupnih služb vlade Mitja Valič, 
namestnik vodje delegacije Evropske komisije v Sloveniji Tho
mas Kaufman, namestnik direktorja Službe vlade za evropske 
zadeve dr. Rado Genorio in brežiški župan mag. Andrej Vizjak.

vodje projekta izgradnje mej
nega prehoda Tine Teržan s 
Servisa skupnih služb vlade 
okoli 5 milijard SIT.

Suzana Vahtarič

ditev, drugi sklop pa predstav
lja gradnja postajnega objekta.

Celotna vrednost investicije 
v mednarodni železniški pre
hod Dobova znaša po podatkih

Predelava
odsluženih
avtomobilov

Slovenija, Posavje - S pol
nopravnim članstvom Slo
venije v EU velja na področ
ju prometa z motornimi 
vozili novost, da zadnji last
nik izrabljenega avtomobi
la tega ne more odjaviti iz 
prometa brez potrdila o nje
govi razgradnji.

Z majem je pričel v Sloveniji 
operativno delovati sistem rav
nanja z izrabljenimi motorni
mi vozili. Teh se po oceni Mini
strstva za okolje letno v državi 
nabere do 50 tisoč. Avtomobil 
je sestavljen iz približno 40 ra
zličnih materialov in 10 tisoč 
sestavnih delov, med njimi 
nekaj posebno nevarnih za 
okolje. Nov sistem ravnanja z 
izrabljenimi motornimi vozili, 
kije pričel veljati 1. maja, zago
tavlja razgradnjo, predelavo in 
ponovno uporabo izrabljenih 
vozil v skladu s predpisanimi 
okoljskimi standardi.

Pod kategorijo motorno vo
zilo sodijo osebni avtomobili 
in kombiji z največ osmimi se
deži ter avtomobili za prevoz 
blaga do 3,5 tone. Ko postane
jo neuporabni v cestnem pro
metu in se zadnji lastnik odloči, 
da je vozilo zanj odpadek, ga 
mora pred odjavo iz prometa 
dostaviti na odjemno mesto, od 
koder ga pooblaščeni prede
lovalec odpelje v predelavo. 
Lastnik avta se mora na odjem
nem mestu izkazati s promet
nim dovoljenjem in osebnim 
dokumentom, nakar prejme po
trdilo o razgradnji. Brez tega 
potrdila na Upravni enoti ne bo 
več mogoče odjaviti avtomo
bila iz prometa. Razgradnjo 
avta bo seveda treba plačati. 
Stroški znašajo 21,1 SIT na ki
logram teže avtomobila in z 
davkom na dodano vrednost 
bo za povprečni osebni avto ce
na približno 25 tisočakov. Prva 
dva meseca bo stroške razgrad
nje krila država, za avtomobile, 
kupljene po 1. marcu 2003 pa 
velja, da je strošek razgradnje 
že vračunan v prodajno ceno.

Konec marca je vlada dolo
čila podjetja za začasno oprav
ljanje gospodarske javne služ
be ravnanja z izrabljenimi vo
zili. Za področje 21 upravnih 
enot, kamor sodijo tudi Sevni
ca, Krško in Brežice, je konce
sijo dobil konzorcij Karbon 
čiste tehnologije d.o.o. Velen
je. Odjemna mesta, kamor bodo 
Posavci predali odslužene avto
mobile, so v Sevnici Avto od
pad Prah na Orehovem, v Kr
škem je to Surovina, za brežiško 
občino pa Avto Volovec v Ka
pelah. B.D.

Plin v posavskih mestih
Brežice, Krško - Mesto je razkopano, po ulicah so pasovi izrezanega asfalta zasuti z 
gramozom. V mestu namreč poteka plinifikacija in dokler se prekopani jarki ne posedejo, 
jih izvajalci del ne asfaltirajo.

Do konca lanskega leta je 
Adriaplin v Brežicah zgradil 
21,9 km plinskega omrežja in 
decembra lani omrežje tudi za
plinil. Letos so z razpeljavo 
omrežja nadaljevali in pri
dobili še 24 priključkov, sku
paj jih imajo v Brežicah 246. 
Omrežje so letos potegnili sko
zi Ulico pod obzidjem preko 
Maistrove do bolnišnice. Tre
nutno čakajo-gradbeno dovol
jenje, da z glavnim omrežjem 
nadaljujejo do Intermarketa in 
obrtne cone Sentlenart, izvaja
jo pa še razpeljavo omrežja na 
Morofu. Pripravljajo predelavo

kotlovnic v Hrastini in na Mai
strovi ter razpeljujejo dvižne 
vode po blokih na Šolski ulici. 
Večje kotlovnice bi po besedah 
pomočnika direktorja Adria- 
plina Lojzeta Babiča želeli 
priklopiti na zemeljski plin še 
letos. V podjetju upajo, da bodo 
letos dosegli soglasja z drugi
mi podjetji, da bi skupaj poteg

nili omrežje od brežiškega 
gradu po glavni ulici, kjer bi 
hkrati obnovili tudi ostale na
peljave.

V Krškem je zemeljski plin 
že nekaj let, skupaj imajo pre
ko 33,5 km omrežja in 484

priključenih plinovodov. Letos 
naj bi na Vidmu priključili os
novno šolo ter potegnili vod na 
Senovem do zgornjega dela 
naselja za potrebe večjih kot
lovnic. Prav tako bodo plino
vod pripeljali do Togrela in 
tamkajšnje industrijske cone 
pri Veliki vasi.

Družba namerava letos v 
Brežicah prodati okoli 300.000 
m3 plina, v Krškem pa naj bi 
iztržili 2,9 milijona m3 zemelj
skega plina. Zemeljski plin kot 
ekološki energent je trenutno za 
okoli 15 odstotkov cenejši od 
kurilnega olja. S.V.

ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE 
Območna enota Brežice

Teden gozdov
Že skoraj vsak dan v letu je posvečen določeni temi. Ima

mo dan zemlje, dan boja proti kajenju, dan brez avtomobila, 
dan mokrišč... Gozdarji pa smo se že pred leti odločili za 
“teden gozdov”, ki je že po tradiciji zadnji majski teden. 
Vsako leto je izbrana tema, ki se ji posebej posvetimo in jo v 
omenjenem tednu tudi z različnimi prireditvami predstavimo 
širši javnosti. Tako smo v preteklosti že povsod po Sloveniji 
uspešno predstavljali teme gozd in voda, rekreacija v gozdu, 
stranski gozdni proizvodi. Ob takšnih priložnostih se doga
jajo odprtja gozdnih učnih poti, okrogle mize, pohodi, izda
jamo knjižice, zloženke. Vedno je odziv dober, najbolj smo 
veseli sodelovanja šolske mladine in pravzaprav vseh lju
biteljev gozdov.

Letošnji teden med 24. in 30. majem bo namenjen mest
nim gozdovom. S to temo bomo opozorili slovensko javnost 
na pomen socialnih in ekoloških funkcij gozdov v mestih in 
na njihovem robu. Lokalne skupnosti pa želimo spodbuditi k 
aktivnostim za ureditev mestnih gozdov ter razglasitev za 
gozdove s posebnim namenom. Seveda aktivnosti gozdarjev 
potekajo že od začetka leta, predstavitev teme je zgolj “fina
le” vnaprej pripravljenih dogodkov.

Na področju krajevne enote Sevnica so že v začetku febru- 
aija sprejeli pobudo za obnovitev zastarelega odloka o zaščiti 
primestnih gozdov. O vsebini in pomenu odloka je bilo v 
prejšnji številki Savaglasa že zapisano. Odlok je bil na 
občinskem svetu soglasno sprejet in to je pomenilo zeleno 
luč za nadaljnje aktivnosti. Tako bo osrednja prireditev ob 
tednu gozdov znotraj brežiškega območja v Sevnici. V četrtek, 
27. maja, ob 10. uri bo na sevniškem gradu ob prisotnosti 
župana in predsednika Turistične zveze Slovenije predsta
vitev pomena gozdov okoli mesta Sevnica, predstavitev žive
ga sveta okoli gradu - vse v sodelovanju gozdarjev, nara
vovarstvenikov ter predstavnikov osnovne šole Sevnica. Se 
isti dan bo na drugi strani Save - v Boštanju ob 13. uri odprtje 
naravoslovne učne poti “Azaleja”, ki so jo zasnovali pred
stavniki tamkajšnje šole skupaj z gozdarji in planinci. Na 
različnih koncih območja bo še nekaj prireditev, ki so razteg
njene skorajda na cel mesec. Nanje so vabljeni prav vsi lju
bitelji in prijatelji gozda. Tako je že bil v soboto, 8. maja, 
pohod po oglarski poti, v petek, 14. maja, bo v Mladinskem 
centru Brežice naravoslovna delavnica in fotografska razsta
va, v soboto, 15. maja, bo na Dolah pri Litiji slikarska koloni
ja, v petek, 21. maja, bo na Svibnem pri Radečah delavnica 
za učitelje osnovnih šol, v soboto, 22. maja, bo že tradicio
nalni kolesarski skok iz Litije na Dole. Vse podrobnejše in
formacije zainteresirani lahko dobijo v pisarni OE Brežice ali
na tel. št: 49-91-600.

Pridite, pridružite se nam, gozd je vedno poln skrivnosti.
Mojca Bogovič

kmetijski nasveti

Za sadjarje
Strokovne službe sadjarje opozarjajo na vse večji pojav 

škrlupastih peg na listju jablan. Priporočajo uporabo sistemič- 
nih pripravkov, kot so BAYCOR WP 25 CLARINET, INDAR 
5 EW, RUBIGAN 12 E, SCORE in drugi, ali pa kombinacije 
sistemičnih pripravkov s kontaktnimi, kot so TOPAS 100 EC 
z MERPANOM ali CAPTANOM. Kontaktni pripravek dodaj
te k sistemičnemu v 2/3 odmerku.

I
Za poljedelce
Varstvo žit

Pridelovalce žit strokovne službe obveščajo, da so na 
posevkih ječmena zasledili srednje močan pojav listnega 
ožiga in ječmenove mrežaste pegavosti. Priporočajo uporabo 
pripravkov ARTEA 330EC, ARCHER TOP 400 EC, AR
CHER 425 EC, FALCON EC, FOLICUR EW, OPUS TEAM.

Na pšenici so opazili močan pojav žitne pepelovke. Razen 
prej naštetih pripravkov lahko uporabite še TILT 250 EC, 
EMINENT, BUMPER, CORBEL in druge.

Varstvo krompirja
Po vzniku krompirja in plevelov lahko proti širokolistnim 

plevelom uporabite pripravka BASAGRAN FORTE in SEN- 
COR. Proti travnim plevelom lahko po vzniku krompirja in 
plevelov uporabite AGIL 100 EC, FOCUS ULTRA ali 
TARGA.

Varstvo koruze
Po setvi in pred vznikom koruze in plevelov lahko upora

bite DUAL GOLD, MERLIN, STOMP, TERANO WG ali 
FRONTIER X2 oz. PRIMEXTRA TZ GOLD. Uporaba sled
njih dveh pripravkov ni dovoljena na vodovarstvenih ob
močjih.

Za vinogradnike (
Vinogradnike strokovne službe obveščajo, da v tem ob- j 

dobju ni potrebno opravljati škropljenja v vinogradih. Škrop- 
ljenje opravite le v vinogradih, ki slabo odganjajo in so priza
deti zaradi trsne kodravosti ali akarinoze. Uporabite lahko 
pripravke, kot so THIODANE E-35, DEMITAN ali ORTHUS 
5 SC. Pred škropljem z omenjenimi pripravki je obvezno po- c 
trebno zmuljčiti cvetočo podrast.
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Pingpong v Mirnski dolini
Sevnica - Krajevna skupnost (KS) Tržišče v letošnjem letu načrtuje izvedbo referenduma za krajevni samoprispevek. 
Če bo uspel, bodo del sredstev namenili tudi za sofinanciranje športne dvorane in za dograditev učilnic. Ta postavka 
je zbodla občinske svetnike, ki so obravnavali investicijski program. Ob tem so se razgrele že desetletja zatajevane 
strasti in neporavnani računi glede šolstva v Mirnski dolini. Da po dolgih letih zatišja v dolini ponovno izkopavajo 
bojne sekire, priča tudi vroč sestanek, ki je potekal v Tržišču.

V Mirnski dolini na razdalji 
sedmih kilometrov stojijo tri 
osnovne šole - Šentjanž, Kr
melj in Tržišče; slednja je v naj
slabšem stanju, saj pouk pote
ka na treh lokacijah. Šola je tu
di brez telovadnice, za potrebe 
devetletke pa potrebujejo še 
nekaj novih učilnic.

Občina je oktobra 1999 na 
razpis Ministrstva za šolstvo 
(MŠZŠ) kot prioritetne prijavi
la tri investicije na področju 
Šolstva; adaptacijo in dogradi
tev OŠ Blanca, dograditev OŠ 
Sevnica za potrebe prve triade 
in dograditev OŠ Tržišče. Na 
Področju predšolske vzgoje pa 
je bila na prvem mestu dogradi
tev vrtca Ciciban. Po izgradnji 
OŠ Blanca je občina začela s 
Pripravo dokumentacije za do
graditev vrtca Ciciban, s čimer 
bi rešili tudi prostorske težave 
OŠ Sevnica. V tem času je 
MŠZŠ naročilo prostorsko ana
lizo šol v občini, katere skup
na ugotovitev je, da število, 
otrok v občini drastično upa
da, zatorej bo prišlo tudi do 
Presežka prostorov.

OŠ Tržišče

Zakaj bi krajani 
financirali šolske 
investicije?

Vodstvo KS Tržišče je v inve
sticijski program, ki ga je pri
pravilo za referendumsko od
ločanje, umestilo tudi sofi
nanciranje nadstandardne šport-

Breda Rman, ravnatelji
ca OŠ Tržišče: “Na naši šoli 
izvajamo popolno devetlet
ko, čeprav niti pogojev za 
osemletko nimamo. Imamo 
dovolj svojih otrok - tako je 
pokazala tudi analiza, zato je 
edino logično in smiselno, da 
šola tu deluje neokrnjeno. Si
cer pa občina z neurejenimi 
prevozi sama zmanjšuje števi
lo otrok. Otroci iz Telčic in 
Trščine se namreč vozijo v šolo 
v Škocjan in v Mokronog, ker 

so tam bolje poskrbeli za prevoz. Čeprav na naši šoli delamo v 
brednih razmerah, saj pouk poteka na treh lokacijah, pa dela
jo strokovno, saj imamo dober kader. Kadrovsko sodelujemo 
brdi z OŠ Šentjanž in Krmelj. Čeprav nimamo telovadnice, so 
Se naši šolarji samo v tem šolskem letu petkrat uvrstili na 
državno prvenstvo v igrah z žogo. Tako učitelji kot učenci si 
belimo boljše pogoje za delo in upamo, da bomo s skupnimi 
Počrni prostorsko stisko v doglednem času tudi rešili.

rojstva v porodnišnici brežice
Prvi posavski Evropejec 
je v brežiški porodnišni
ci prišel na svet 2. maja 
20 minut po polnoči. 
David Matija je ob roj
stvu tehtal 2900 gramov 
in meril 49 cm. Vesela 
starša sta Kristina in 
Dejan Lavrič, ki sta se 
pred časom po poroki 
preselila z Gorenjske v 
Arnovo selo pri Artičah. 
Mamica pravi, da porod 
ni bil težak in da bi z ve
seljem imela še kar ene
ga otroka. Vse je bilo 
veliko lažje tudi zato, ker 
jo je bodril mož in ji tako 
porod olajšal. Sicer je 
njen prvorojenec pohi
tel na svet dva dni pred 
rokom in starša nekoli
ko presenetil.

°dh 27.4. do 10.5.2004
Ju eMice so rodile: Anita Ajster iz Račje vasi, Ivanka Černelič 
z ^ c'd iz Podbočja, Klavdija Degen iz Krškega, Simona Colarič 

r°da pri Podbočju in Martina Žibert z Velikega Trna.

0g>e so rodile: Božena Omerzel iz Pavlove vasi, Sandra 
'Z srevc 'z Kapel, Kristina Lavrič iz Arnovih sel, Justina Koprivc 

evnice in Naila Kovačič z Velikih Malenc.

ne dvorane ob OŠ; zanjo bi iz 
samoprispevka namenili 9 mi
lijonov SIT, 6 milijonov bi dala 
KS, 184 milijonov pa občina. 
Prav ta postavka je zmotila šte
vilne občinske svetnike, saj 
menijo, da se občina Sevnica s 
tem zavezuje, da bo dala denar 
Tržišču prej, kot bo “uradno” 
na vrsti. Andrej Štricelj pa je 
prepričan, da so naši občani 
preveč obubožani, da bi iz svo
jih žepov financirali šolske in
vesticije. Svetniki so ugotav
ljali, da skuša nekdo skozi 
stranska vrata prehiteti vrstni 
red investicij, po drugi strani 
pa, da gre pri nasprotovanju tej 
investiciji za pritisk, da bi se 
otroci preusmerili v krmeljsko 
šolo, ki ima preveč prostora in 
premalo otrok.

Analiza stanja osnovnih šol 
v občini, ki jo je naročilo 
MŠZŠ, potrjuje, da se bo število 
otrok znižalo v obeh šolah, 
vendar bo OŠ Tržišče zaenkrat 
še obdržala devet oddelkov, v 
Krmelju pa se število oddelkov 
zmanjša iz obstoječih devet na 
sedem. Analitiki ugotavljajo, 
da ima OŠ Krmelj boljše pros
torske pogoje, število otrok je 
že sedaj manjše in perspektivno 
se zmanjšuje število oddelkov, 
zato bi bilo smiselno proučiti 
možnost spreminjanja šolskih 
okolišev oz. racionalizacijo 
mreže šol, kar pa je v Mirnski 
dolini tabu tema.

Omenjena analiza, ki si jo 
vsak razlaga po svoje, je že spr
la ljudi. Zaradi najrazličnejših 
govoric, tudi takih, da krmelj- 
ski ravnatelj Rado Kostrevc 
snubi starše iz Tržišča, naj pre
pišejo otroke na “njegovo” šo
lo, sta KS Tržišče in šola sklica
la svet staršev, nanj pa povabi
la še predstavnike občine. “Šol
ska srenja bi morala odločati 
strokovno, a je padla na izpitu,” 
je sestanek v Tržišču komenti
ral podžupan Štefan Teraž, 
drugi podžupan Rudi Bec pa do
dal, da v tej igri država in občina 
igrata pingpong, ljudje v Mim- 
ski dolini pa se bodo pobili.

Svetniki so po burni raz
pravi investicijski program po
trdili, ob pogoju, da se upošteva 
že sprejet vrstni red investicij.

Radu Kostrevcu, ravna
telju OŠ Krmelj očitajo, da po 
terenu novači otroke za “svo
jo” šolo, saj število učencev 
na tej šoli strmo pada. Rav
natelj to zanika, pravi pa, da 
tudi če bi to počel, ne bi delal 
nič nezakonitega. Sicer pa se 
je krmeljski ravnatelj po tri
dnevnem premisleku izognil 
svojemu mnenju o mreži šol v 
Mirnski dolini.

Poleg tega pride sofinanciranje 
učilnic iz samoprispevka v poš
tev le, če bodo take potrebe iz
hajale iz končne analize stanja 
šol v sevniški občini.

Na občini vztrajajo 
pri predvidenem 
planu investicij

MŠZŠ je v svoji analizi po
dalo ugotovitve glede trenut
ne in perspektivne potrebe sev- 
niških osnovnih šol po novih 
prostorih. Primerjave so bile za 
vse šole narejene za tekoče šol
sko leto in predviden vpis čez 
štiri leta, to je za šolsko leto 
2008/2009, je povedala Darja 
Lekše, vodja oddelka za druž
bene dejavnosti občine Sevni
ca. Pomembni ugotovitvi iz ce
lotne analize sta dve: bistveno 
manjši vpis otrok v prvi razred 
devetletke v šolskem letu 2008/ 
2009 (kar 223 učencev manj na 
celotnem območju občine), s 
tem pa posledično tudi manj 
oddelkov in presežek 12 učil
nic.

MŠZŠ je v analizi tudi naka
zalo nekaj možnih rešitev, s ka
terimi bi dosegli popolnitev 
učilnic na šolah z izkazanimi 
presežki učilnic in se s tem 
izognili nepotrebnim novim 
investicijam. Od občine Sevni
ca zahteva, da preveri posredo
vane podatke iz analize ter da 
na osnovi teh predvidi racio
nalnejši plan investicij na pod
ročju šolstva in predšolske 
vzgoje. V Mirenski dolini, v 
katero sodijo tri samostojne os
novne šole - OŠ Krmelj, OŠ Mi
lana Majcna Šentjanž in OŠ 
Tržišče - trenutno na občini ne 
vidijo potreb po spreminjanju 
mreže šol.

Med vsemi tremi šolami so 
po analizi razmere najugodnej
še v Šentjanžu, kjer trenutni 
prostorski pogoji zadoščajo 
potrebam in so tudi podatki o 
rojstvih ugodni. V OS Krmelj 
težav s prostorom ni, demograf
ski podatki pa za leto 2008 ka
žejo na zmanjšanje števila 
učencev iz trenutnih 133 na 100 
in presežek dveh učilnic. V OŠ 
Tržišče bo število otrok v ena
kem obdobju manjše za 13, 
nujno pa že zdaj potrebujejo 
dve novi učilnici in telovadni
co. MŠZŠ je v analizi nakazalo 
možno rešitev v obliki spre
membe šolskih okolišev obeh 
šol, vendar po mnenju občine 
in krajanov KS Tržišče ni us
trezna. Tako v Krmelju kot v 
Tržišču pouk trenutno poteka 
v dveh stavbah in bo potrebno 
na dolgi rok predvideti izved
bo pouka na eni lokaciji, učen
cem in zaposlenim na obeh šo
lah pa zagotoviti ustrezne 
pogoje dela. To obenem tudi 
pomeni, da bodo na občini vz
trajali pri predvidenem planu 
investicij pri OŠ Tržišče in za
gotovili tej šoli telovadnico in 
manjkajoči učilnici.

Občina Sevnica bo morala 
glede na ugotovljena dejstva iz 
analize pripraviti celovito dol
goročno usmeritev razvoja vseh 
šol in vrtcev, ki bo kompromis 
med željami občanov in eko
nomsko upravičenostjo inves
ticij. Če takšnih usmeritev ne 
bodo pripravili, tudi ne bodo 
pridobili sredstev od države.

Nada Černič Cvetanovski

Čestitke s pesmijo in plesom
Sevnica - Osnovna šola Savo Kladnik Sevnica je gostila bolgar

sko art skupino Zlatice iz Zlatic, ki so prišli s pesmijo in plesom 
čestitat novi članici Evropske unije. Skupino sestavljajo mladi od 
13. do 16. leta. V lepi noši svoje dežele so s plesi predstavili del 
kulturnega prostora prihodnje članice združene Evrope, ki pričakuje 
polnopravno vključitev leta 2007. Obisk v Sevnici je pomenil 
začetek krajše turneje po Sloveniji, ki pa se je pričela z grenkim 
priokusom. Bolgari so se na pot odpraviti s starim avtobusom, ki ni 
zadoščal standardom za prehod schengenske meje, zato jih na mej
nem prehodu Obrežje niso spustiti v Slovenijo. Ravnateljica Jelka 
Slukan je v sodelovanju z občino po goste poslala avtobus. Nepri
jetnost na meji je bila pozabljena ob prisrčnem sprejemu v sevniški 
športni dvorani, kjer jim je dobrodošlico ob drugih izrekel tudi 
podžupan in državni svetnik Stefan Teraž. B.D.

Bolgarska art skupina Zlatice

Teden družine
Ljubljana, Krško - Zveza družin pri Zvezi prijateljev mladine 

Slovenije že šestič zapored v tednu družine od 10. do 16. maja 
pripravlja akcijo “Za družine brezplačno”. Nanjo so se odzvale 
številne kulturne ustanove po Sloveniji, kot so muzeji, galerije in 
muzeji na prostem, ki v tednu družine omogočajo prost vstop. V 
Posavju so to Posavski muzej Brežice, galerija Božidar Jakac v 
Kostanjevici na Krki in muzej na gradu Rajhenburg. Krška ZPM s 
koordinatorko Vido Ban organizira obisk prireditve “Za družine”, 
ki bo 15. maja od 10. do 13. ure potekala v ljubljanskem parku 
Zvezda. Ob kulturno zabavnem programu bo za popestritev poskr
bljeno z ustvarjalnimi delavnicami za otroke. Obiskovalce prire
ditve bo prišla pozdravit županja Danica Simšič, o pomenu družine 
v družbi pa bo spregovoril minister Vlado Dimovski.

Družine, ki želijo sodelovati na tej prireditvi v Ljubljani, se 
lahko prijavijo na ZPM Krško. Avtobus bo odpeljal s postaje na 
Vidmu 15. maja ob 8. uri. B.D.

Letovanje manj premožnih 
družin

Krško - Center za socialno delo Krško skupaj z Zvezo pri
jateljev mladine (ZPM) pripravlja letovanje za družine v Nerezi- 
nah. Iz vsake krajevne skupnosti v občini bodo izbrati eno družino, 
kjer sta starša sicer zaposlena, a zaradi nizkih dohodkov ne os
tane dovolj za dopust in družina že več let ni letovala. 15 družin 
bi torej v avgustu odpeljali v Nerezine, kjer bi sočasno pod stro
kovnim vodstvom izpeljali še šolo za starše. Dobra namera orga
nizatorjev se bo lahko uresničila, če bodo uspeti zbrati potrebna 
sredstva. ZPM Krško se je s programom prijavila na razpis za 
državna sredstva, nasloviti pa so tudi številne vloge na podjetja, 
če bodo lahko kaj primaknila za letovanje družin. B.D.

Za svoje zdravje lahko 
največ storiš sam

Sevnica - Koronarna bolezen srca sodi tudi v Sloveniji, 
podobno kot drugje v razvitem svetu, med vodilne vzroke 
smrti. Po zbolevnosti pa zlasti pri moških dosega že prav 
epidemične razsežnosti. Pomemben prispevek v boju proti 
njenim usodnim posledicam predstavljajo koronarni klu
bi. Eden od njih uspešno deluje tudi v Sevnici.

Koronami klub skrbi za izva
janje trajne rehabilitacije in se
kundarne preventive koronarnih 
bolnikov. Prvi koronami klub v 
Sloveniji je bil ustanovljen leta 
1981 v Ljubljani, sevniški koronar
ni klub pa je nastal leta 2001. 
Takrat je imel 23 članov, danes jih 
ima okrog sto, članarino pa redno 
poravnava 74 članov. Programi 
posameznih koronarnih klubov so 
podobni in zajemajo telesno vad
bo v telovadnici, organizirane iz
lete, skupinsko psihoterapijo ter 
zdravstveno vzgojo. Sevniški ko
ronami imajo telovadbo ob torkih 
v treh skupinah, ena skupina pa 
telovadi ob petkih. V lanskem letu 
so se odpravili na zanimive po
hode na sv. Rok, na tradicionalni 
izlet na Lovrenc, kamor bodo šli 
tudi letos 8. maja, odpraviti so se 
na Lukovec pa na piknik k lovski 
koči na Brezovcu, ogledati so si

Gorenjsko ter poslušati zanimiva 
predavanja strokovnjakov. Sevniš
ki koronami klub se je v lanskem 
letu zelo izkazal z organizacijo sre
čanja slovenskih koronarnih klu
bov na Lisci, kamor je prišlo ok
rog 500 bolnikov iz vse Slovenije. 
Tudi v letošnjem letu nameravajo 
organizirati osem krajših in daljših 
pohodov, več predavanj in delav
nic, poskušati pa se bodo dogo
voriti za organizirano plavanje v 
Laškem ali v Šmaijeških Toplicah, 
ki naj bi potekalo enkrat mesečno.

Koronami klub predstavlja 
koristno in ugodno obliko do- 
življenjske rehabilitacije bolni
kov s koronarno boleznijo, saj s 
svojo dejavnostjo stalno spodbu
ja člane k zdravemu načinu živ
ljenja. Člani kmalu ugotovijo, da 
lahko, morajo in so tudi sposobni 
za svoje zdravje največ narediti 
sami. N.Č.C.



“Pohodi plin počasi”
Krško - Mladinski center Krško, Policijska 

postaja Krško in Svet za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu so kljub deževnemu petkove
mu popoldnevu že tretjič uspešno izpeljali sedaj 
že tradicionalno prireditev “Pohodi plin 
počasi”. Akcija je namenjena ozaveščanju 
mladih in ostale populacije o varnosti v cest
nem prometu in učenju osnov vame vožnje. 
Posebnost letošnje prireditve je bilo tekmovan
je v spretnostni vožnji s skuterji in obračanje 
avtomobila v mišnici. Srečna zmagovalca v obeh 
kategorijah bosta sedem dni uživala na 
največjem glasbenem festivalu v Evropi - Sziget 
v Budimpešti na Madžarskem. Glavni nagradi 
je prispevala Agencija za mlade Punkt. R.O. Akcija je pritegnila veliko mladih.

Brežice Štritof
ARTIČE

ltf0A SIOVCHSKIH
15. MAJ2004ob 18. uri

v šotoru pred okrepčevalnico ŠTRITOF 
v Glogovem Brodu pri Artičah

Nastopajoči:
- PIHALNI ORKESTER KAPELE 

- HARMONIKARJI TONIJA SOTOŠKA 

- HUMORISTI: Miče, Frence, komisar iz Bruslja 

(literarna sekcija KUD Oton Zupančič iz Artič)

- OTROŠKA FOLKLORNA SKUPINA

(KUD Oton Zupančič)

gostja večera NUŠA DERENDA

Poskrbljeno za dobro jedačo in pijačo, 

ter zabavo ob zvokih JERNEJA KOLARJA

Vabljeni vsi ljubitelji najboljših salam!
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Borci obeležili svoj jubilej
Sromlje - Skupnost borcev in aktivistov Kozjanskega, Zveza borcev Brežice, Občina Brežice 
in Krajevna skupnost Sromlje so pripravili proslavo ob 60-letnici ustanovitve Kozjanskega 
odreda. Predsednik glavnega odbora Zveze borcev Slovenije Vlado Kocjan je poveljniku 
vojašnice v Cerkljah Stanislavu Zlobku izročil zlato plaketo Zveze borcev Slovenije.

Slavnostni govornik minis
ter za obrambo RS dr. Anton 
Grizold je poudaril, da je bil 
Kozjanski odred ena od najpo
membnejših partizanskih enot. 
Njegov uporniški pomen je go
vornik prelevil v čas svobodne 
in suverene Slovenije, ki si je 
izbojevala svoje mesto v poli
tičnem zemljevidu sveta ter ga 
v 13 letih samostojnosti le še 
utrdila. Nedavno je postala pol
nopravna članica NATA, zdaj 
tudi EU. Po ministrovem pre
pričanju sta to mejnika, na kate
ra moramo biti Slovenci upra
vičeno ponosni.

Na Sromljah seje minulo so
boto trlo ljudi, številne borce, 
tudi iz sosednje Hrvaške, pred
stavnike občin, na področju ka
terih je deloval Kozjanski od
red, izgnance, vojake iz cer
kljanske vojašnice, veterane 
vojne za Slovenijo, pripadnike 
združenja Sever ter planince so 
pozdravili predsednik KS Srom

lje Slavko Černoš, župan ob
čine mag. Andrej Vizjak in 
podpolkovnik Zlobko. Priso
ten je bil tudi častni občan ob
čine Brežice Miloš Poljanšek 
s soprogo.

V bogatem kulturnem pro
gramu so nastopili Pihalni or

kester Kapele, združeni moški 
pevski zbori s Sromelj, iz Artič, 
Kapel in z Bizeljskega, solist 
Glasbene šole Brežice, domači 
ljudski pevci in možnaristi. 
Recitatorja, ki sta prireditev po
vezovala, pa sta spomnila na 
čase pred 60 leti. S.V.

V bogatem kulturnem programu so obujali spomine na težke čase.

Udarništvo na vasi še živi
Čanjska Gora - Pred osmimi leti so se v Krajevni skupnosti Blanca lotili projekta 

celovite oskrbe področja z dobro pitno vodo, ki ga s faznim izvajanjem sedaj zaključujejo. 
Krajani sodelujejo z delom in lastnimi sredstvi, celotni vodovodni sistem pa je ocenjen 
na preko 150 milijonov SIT.

Nov vodovod je Blanca pri
čela graditi v času, ko je bil 
predsednik Krajevne skupno
sti (KS) Branko Kelemina. Vr
tina med Blanco in Poklekom 
je bila osnova za projekt dol
goročne in celovite oskrbe z 
vodo celotne krajevne skupno
sti, za kar so razpisali tudi pet

letni samoprispevek. Iztekel se 
je maja lani, zbrali pa so 42 mi
lijonov SIT. H gradnji vodovo
da so pristopili fazno. Prvo in 
drugo fazo je izvajalo podjetje 
SGP iz Sevnice. Zgradili so dva 
vodohrana; 200 kubičnega na 
Blanci in 120 kubičnega na 
Okrogu ter priključne cevovo

de. Dela so stala 80 milijonov 
SIT. Poleg sredstev iz samopri
spevka so nekaj malega dobili 
iz državnega proračuna, razli
ko pa iz občinskega. S sredstvi 
občinskega proračuna so lani 
v jeseni nadaljevali tretjo fazo, 
ki bo zagotavljala vodo Pokle
ku, Čanjski Gori in Čanju. 
Ovrednotena je na 30 mili
jonov SIT, glavni izvajalec je 
sevniška Komunala, gradbena 
dela pa je prevzela krajevna 
skupnost. Gre za udarniško de
lo, vodi ga Branko Kelemina, 
ker želi realizirati staro oblju
bo o vodooskrbi. Skupina pros
tovoljcev na Čanjski Gori gradi 
vodohran, ki bo oskrboval Po
klek in Čanje.

Za vodooskrbo KS Blanca 
je bilo položenih 20 kilometrov 
novih cevi, sistem pa namera
vajo čez leta še razširiti na Bre
zovo, saj bodo tam ob gradnji 
blanške elektrarne prišli do no
ve vrtine. B.D.

Udarniki so na gradbišču preživeli praznik in še veliko popold- 
nevov, Kelemina tudi nekaj dni dopusta.

Uredite svojo 
okolico!

Sevnica - Občina želi storiti 
korak naprej na področju turizma 
ter urejanja in varstva okolja, zato 
objavlja natečaj za najlepšo hišo, 
kmetijo in podjetje. Posebna ko
misija bo v juniju in septembru 
ocenjevala zunanjo urejenost - fasa
de, dvorišča, okolice hiš, vrtove, 
zelenice, balkone in okenske po
lice. Pri kmetijah bo prišla v poštev 
še notranja in zunanja urejenost 
gospodarskih objektov, pri pod
jetjih pa tudi ureditev notranjih 
delovnih prostorov, opremljenost 
glede na delovni proces in na tip 
poslovnih obiskov ter dekoracijo 
prostorov. Najbolje ocenjena hiša, 
kmetija in podjetje bodo nagraje
ni s 100 tisoč SIT, nagrade in pri
znanja pa bodo podeljena na os
rednji prireditvi ob sevniškem 
občinskem prazniku.

Na natečaj se lahko do 31. maja 
prijavijo posamezniki-lastniki ah 
kdor koli drug ob pridobitvi so
glasja lastnika. V natečaj za naj
lepše podjetje pa se lahko vklju
čijo vsa podjetja, ki imajo po
slovne prostore v občini Sevnica 
in imajo najmanj pet zaposlenih 
delavcev. N.Č.C.

Združeni jeziki Evrope
Bohor - 27. slovenska Jezikova nedelja je bila hkrati tudi prva 

evropska. To se je poznalo tudi pri jezikih, kajti oba jezika, ki sta 
tekmovala v kategoriji “najlepše aranžiran jezik”, sta bila evropsko 
usmeijena. Zmagal je aranžma Dragice Cerjak, ki je oblikovala evrop
sko zastavo, na kateri je bilo 12 jezikov v obliki zvezd. Tudi druga 
jezikova kreacija je bila evropsko naravnana; v posodi, narejeni iz 
testa, so se v obliki Triglava šopirili trije jeziki, okiteni z evri, družbo 
pa so jim delale zastavice vseh držav Evropske unije. Letos je tek
movalo nekoliko manj jezikov kot običajno; očitno bomo v Evropi 
“šparali” tudi z jeziki. Najdaljši jezik je prinesel Cveto Jeler, drugi je 
bil Marko Krajnc, tretji pa Miran Klavžar. V kategoriji najtežji 
jezik je zmagala družina Požun, saj so družinski člani pobrali vsa tri 
prva mesta. Komisija, ki jo je vodil Ernest Breznikar, je ugotovila, da 
so bili vsi jeziki užitni in tudi nad rezultati tekmovanja se ni nihče 
pritožil. To pa ne pomeni, da so bili vsi zadovoljni. Toda 
nezadovoljneži bi morah pritožbo potrditi s tremi litri vina. N.Č.C.

Združeni jeziki Evrope

So dela, ki delajo ljudi nepozabne
Sevnica - Prostovoljno gasilsko društvo Sevnica je ob 125-letnici delovanja na pročelju 
gasilskega doma odkrilo spominsko ploščo uglednemu gasilcu in krajanu Jožetu Smodeju. 
Sredstva za to so zbirali na dobrodelnem koncertu, ki je bil konec tedna v Sevnici.

Jože Smodej, ki je v Sevnico 
prišel iz Šentjuija, seje takoj ak
tivno vključil v gasilske vrste; 
najprej je bil blagajnik gasil
skega društva, kasneje pa pred
sednik društva in tudi predsed
nik Gasilske zveze v Sevnici, 
sodeloval pa je tudi v okrajnih 
in republiških organih Gasilske 
zveze. Leta 1973 je bil imeno
van za častnega predsednika GD 
Sevnica, pod njegovim vodst
vom seje leta 1945 začel gradi
ti gasilski dom. Bil je tudi 
župan sevniške občine in na nje
govo pobudo se je začela obno
va sevniškega gradu, asfaltirana 
je bila prva cesta skozi Sevnico. 
Smodej je bil soustanovitelj god
be na pihala, dramskih skupin in 
podobno. Umrl je leta 1984.

Sevniški gasilci so se mu s 
spominsko ploščo oddolžili za 
njegov prispevek k razvoju kra
ja in gasilstva. Spominsko obe
ležje, na katerem je - žal - na
pačno zapisana letnica smrti, je

125 LET

Spomiska plošča Jožetu Smodeju na Gasilskem domu v Sevnici

izdelala kiparka in medalj erka 
Vladimira Stoviček. O liku in 
delu Jožeta Smodeja sta sprego
vorila predsednik gasilskega 
društva Stefan Teraž in častni 
predsednik Anton Koren. Slo
vesnosti, na kateri sta za kultur
ni program poskrbeli sevniška

godba in vokalna skupina Ze- 
fir, se je udeležila tudi podpred
sednica Gasilske zveze Slo
venije Marinka Cemprle. Po 
končani slovesnosti so se gasilci 
udeležih maše, ki je potekala v 
cerkvi Fv. Florijana, ki je zavet
nik gasilcev. N.Č.C.



IZ LOKALNIH SKUPNOSTI

za mlade...

'Bal na bizeljčana”
Slovenija - Krstno uprizoritev prireditve “Bal na bizeljčana” je Društvo študentov Brežice 
organiziralo pred letom dni v Mariboru. Kot je povedal predsednik društva Mitja Vrane- 
tič, so se letos odločno, polni energije in entuziazma odločili tudi za pohod v prestolnico.

V Ljubljani se je prireditev 
uspešno odvila 20. aprila v Emon
ski kleti. 4. maja pa še v maribor
skem Stuku. Obiskovalci so de
gustirali bizeljska vina, se sez
nanjali z njihovim nastajanjem, 
pokušali kulinarične dobrote, 
sodelovali v nagradnih igrah, peli 
karaoke. Tako prireditev ni bila 
namenjena le zabavi, ampak tudi 
izobraževanju, druženju, seznan
janju s kulturo pitja. Za nepozab
no noč so v Ljubljani poskrbeli 
Peter s kitaro, skupina Can Can 
in zvezda večera Nuša Derenda, 
v Mariboru pa Big band Sevnica, 
skupina Can Can, mladi harmo
nikarji, Študentska godba Mari
bor in Nuša Derenda.

Društvo študentov Brežice se 
je pred letom dni pod vodstvom 
Slavka Hotka odločilo za večji 
samostojni projekt, s katerim naj 
bi predstavili delovanje društva, 
občino Brežice, Bizeljsko-sre- 
niiški vinorodni okoliš ter nena
zadnje tudi glasbenike, ki jih

prištevamo v sam slovenski vrh.
Ime prireditve “Bal na bizelj

čana” vzbuja radovednost pri 
marsikaterem obiskovalcu, ima 
namreč dvojni pomen in Vranetič 
pojasni: “V naših krajih v slengu 
pravimo “bal” kot pridi, sicer pa 
“bal” pomeni tudi ples”. Torej iz

imena prireditve ni težko razbrati 
apela obiskovalcem: “Pridi, pleši 
in se zabavaj z bizeljčanom”. 
Sicer pa je njihova vizija postavi
ti to prireditev tudi v Brežice ah 
na Bizeljsko in želja, da bi pre
rasla v enotedenski vinski festi
val. S.V.

Organizatorji: Slavko Hotko, Simon Varlec, Mitja Vranetič in 
spredaj kantavtor Peter Dirnbek

RECEPT ZA VSAK DAfl
Pikantni žepki

Sestavine:
2 lista vlečenega testa
1 zvrhana jedilna žlica moke 
50 dag mešanega mletega mesa 
25 dkg sira
maščoba
2 dl mleka
mala pločevinka pelatov
1/2 čebule
sol
paprika 
origano 
bazilika 
poper beli 
poper črni 
peteršilj
mleti suhi ostri feferoni 
maščoba za peko

Postopek:
V posodi rumeno prepražimo drobno nasek

ljano čebulo, dodamo z roko pretlačene pelate 
in začimbe po okusu. Ko voda malo izpari, 
dodamo mleto meso in kuhamo toliko časa, da 
masa postane dokaj gosta, vendar še sočna.V 
kozici pripravimo bešamel iz mleka in moke, 
v katerega vmešamo pest naribanega sira in 
mešamo tako dolgo, da se sir popolnoma raz
topi.

Vsak list vlečenega testa razrežemo na štiri 
dele. Na vsakega položimo debelejšo rezino 
sira in čez sir damo 1/8 mesne mase. Testo 
zavijemo v žepke tako, da prepognemo vogale

enega čez drugega. Žepke polagamo v pomaščen 
pekač s sirom navzgor. Damo v 180 stopinj C 
vročo pečico, pokrijemo z alu-folijo in pečemo 
20 minut. Nato folijo odstranimo in žepke 
prelijemo z bešamelom. Odkrito pečemo do zla- 
torumene barve. Postrežemo jih lahko tople ali 
hladne ob solati.

Krompirjev narastek z mesom

Sestavine:
1/2 kg mletega mesa 
1 čebula 
1 strok česna 
1 kg krompirja
1 dl kisle smetane
2 jajci 
sol, poper 
maščoba 
maslo

Postopek:
Krompir na pol skuhamo v slani vodi. Ko je 

skuhan ga olupimo in narežemo na liste. Čebu
lo na drobno narežemo in prepražimo na masti, 
dodamo malo zdrobljenega česna, sol, poper in 
po okusu še kakšno začimbo. Vse skupaj neko
liko prepražimo, da meso spusti sok.

Posodo ali pekač namažemo z maslom. Vanj 
zložimo najprej plast krompirja, nato mesa in to 
ponavljamo. Na vrhu naj bo plast krompirja. Po 
vrhu polijemo malo vode in kislo smetano, ki 
smo jo zmešali z rumenjaki. Lahko potresemo 
tudi z naribanim parmezanom. Jed pečemo pri 
200 stopinjah približno 30 do 50 minut.
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Irena Ameršek
"Rišem že vse življenje!"

Po prijetno toplem stisku rok in pogledu toplih rjavih oči Irene 
Ameršek so me v njeni sevniški oazi radoživo sprejeli še njeni psička 
mešanka Tara ter trije pari eksotičnih ptičic, avstralske zebrice, 
pod oknom odloženo risarsko stojalo ter na stenah v akrilu likov
no upodobljeni konji, narava in druge spretnosti Ireninih rok.

Dneve je prišla seštevat v 
brežiško porodnišnico 5. juni
ja 1965. Do 25. leta je živela 
v Žurkovem Dolu z bratoma 
Rudijem in Mitjo ter sestra
ma Andrejo in Sašo. “ Po pet
indvajsetem sem šla svojo 
pot. Vedno so me privlačili 
narava in živali, posebno 
konji. Zato sem in še zmeraj 
zelo rada gledam “vvestern” 
filme, naredila sem celo, in to 
menda kar dobro, portret Joh
na Wayna in Charlija Chapli
na. Zelo uživam v oddajah, ki 
prinašajo lepote in zanimi
vosti narave ter iz živalskega 
sveta. Risanje mi je že od 
malega v neskončen užitek, 
noben list, ki sem ga dobila v 
roke, ni ostal prazen. V sev
niški osnovni šoli so moje ris
be pristajale na šolskih razsta
vah, spodbudo in pomoč pa 
mi je prva dajala tovarišica 
Ceškova.”

Pa jo povprašam o izobraže
vanju: ”Uradno se ljubiteljsko 
ukvarjam s slikanjem od leta 
1991, večerno šolo slikanja 
“Oglje, risba od tihožitja do 
akta” sem obiskovala v Krškem 
pri akademskih slikarjih

strakcije, vendar si mi - 
ljubiteljski slikarji, ama
terji, abstrakcije ne more
mo, ne smemo ravno pri- 
voščiti.

Ta naravni dar je, kot pravi, 
najbrž podedovala po starem 
očetu Francu Ameršku. Ne 
ravno po svoji volji in načr
tih, je končala poklicno teks
tilno šolo-smer konfekcionar 
v Sevnici, nato seje še ne 18- 
letna zaposlila v Jutranjki, tre
nutno pa ji teče šesto leto dela 
v Kopitarni Sevnica kot šivil
ji v obutvi. V kolektivu se do
bro počuti in upa, da bo tako 
tudi ostalo in da Evropa kole
ktivu ne bo prinesla pretresov.

tudi kaj povrne. Ideje imam, 
vendar je treba prej hrup oko
li sebe pospraviti. V glavnem 
pa ustvarjam takrat, ko me 
“prime”, ob umirjeni glasbi 
iz radia, dokler slika ni goto
va. Zelo rada imam svoj svet,

Apoloniji Simon, nato “Od 
risbe do slike” pri Todorčetu 
Atanasovu in “Likovno kom
pozicijo” pri Tonetu Račkem. 
Po duši sem realist in impresio
nist, saj človek da iz sebe tisto, 
kar nosi v sebi. Včasih se lotim 
abstrakcije, vendar si mi - lju
biteljski slikarji, amaterji, ab
strakcije ne moremo, ne smemo 
ravno privoščiti. Sicer pa rišem 
za svojo dušo, če pa je še kdaj 
kaj komu drugemu všeč, pa 
sem samo vesela.”

Sodelovala je na dveh po
savskih skupinskih razstavah, 
spomladi 2002 pa je samostoj
no razstavljala na gradu Sevni
ca. “Zelo veliko dela je, da pri
deš do svoje razstave. Dela po
klanjam, včasih pa mi kakšno

ki sem si ga ustvarila, in svo
bodo, da me nič in nihče ne 
omejuje in da je moj čas uk
rojen po moji meri.”

Včasih so jo navduševale 
tudi množične edicije najraz
ličnejših voščil, ki jih je pre
jemala ob osebnih in javnih 
praznikih, ki jih je nato izpi
lila v lastne unikatne razgled
nice. In tako kot ima izrazit 
likovni posluh, ima izjemen 
posluh do vsega živega oko
li sebe. Ali rahločuten dar 
opazovanja v obratni smeri, 
ko znova poudari: ”Rada 
imam ljudi, moja ljubezen so 
živali in narava, z dobro vol
jo in dobro energijo pa je lah
ko vse dobro.”

Natja Jenko Sunčič

Dan babic in dedkov
Otroci skupine Pikapolonice iz VVE Najdihojca so razveselili 

svoje dedke in babice s povabilom, da preživijo dopoldan z njimi v 
Vrtcu. Skupaj so se igrah ljudske igre, peli pesmice, se pogovaijali in 
na koncu pogostili z dobrotami, ki so jih spekle babice.

Marija Stajnko, VVE Najdihojca Dobova

Dan Zemlje
. 22. aprila, na dan Zemlje, smo se učenci naše šole razdelili v skupine 
111 Pridno delali na temo “Pitna voda” ter svoje ugotovitve predstavili 
1)3 zaključku, ki smo ga pripravili v telovadnici. Program je odlično 
Povezovala učenka 7./8 Karmen Saje. Opozorila nas je na pomembnost 
v°de. Prav to pa so počeli tudi vsi učenci, ki so se predstavljali po 
j^Zrednih. Učenci 1./9 so izdelovali mlinčke in nam zapeli pesem “Ob 
bistrem pokočku je mlin”. Učenci 1./8 so pripravili glasbeno pravljico. 
^ učence 3. in 4. razreda so drugošolci pripravili zanimiv kviz na temo 
v°de. Zmagali so četrtošolci, poslušalci pa smo se zabavali. Učenci 3. 
rVreda so risah vodnjake in naredili intervju na temo “Pitna voda”. 5. 
r3Zred je raziskal vodnjake v okolici Rake, pod strokovnim vodstvom 
Ujetja Kostak so si učenci ogledali zajetje pitne vode ter nam pred
orih pot vode do naših pip. Na krajši delovni izlet so se odpeljali 
/Vici 7./9. Obiskali so HE na Savi na Vrhovem. Na zaključku so nam 
/P'sah zgradbo HE, njene dobre in slabe lastnosti, ter predstavili aku- 
^acijsko jezero.

v**aj učencev 7./8 je analiziralo anketo o porabi in pomenu pitne 
W ’ ki so jo izpolnili starši naših učencev, drugi pa so odšli do potoka 
Atn Tc in izračunali pretok vode, moč, maso... Za konec pa so 
nar°šolci pripravili zelo zanimivo ekološko igrico “Razmislimo o 
sai■ Plodnosti”. Naša skupna ugotovitev je: “Varčujmo s pitno vodo, 

Je Vredna več kot zlato”.
Novinarski krožek OŠ Raka

Nova
mladinska

točka
Veliki Kamen - Mladinski 

center (MC) Krško je v sodelo
vanju z Prostovoljnim gasilskim 
društvom Veliki Kamen v tam
kajšnjem gasilskem domu raču
nalniško opremil prostor, namen
jen mladim v kraju. Mladinska 
točka bo pod vodstvom Sandija 
Lekšeta z 18 prostovoljci - 
animatorji kraj, kjer se bodo ob 
vikendih odvijale športne, izo
braževalne in družabne aktiv
nosti. Prostor bo odprt ob petkih 
od 17. do 21. ure in ob sobotah 
od 15. do 21. ure. MC Krško sije 
v letošnjem programu dela 
namreč med dragim zadal odpreti 
več mladinskih točk po občini, 
da bi mladini, ki nima možnosti 
pogostega prevoza v Krško, niti 
dostopa do svetovnega spleta, 
med vikendi zagotovili možnost 
koristnega preživljanja časa z od
krivanjem novih obzorij. B.D.

Star papir za 
računalnico

Na Osnovni šoli Velika Dolina 
že vrsto let dvakrat letno zbiramo 
odpadni papir. Letos spomladi 
smo bili še prav posebno uspešni, 
saj smo ga zbrali natančno 7966 
kg. Ta količina že sama po sebi 
pomeni precejšen dosežek, če pa 
pri tem upoštevamo še majhno 
število učencev, je bil uspeh 
akcije še toliko večji, saj je v 
povprečju vsaka učenka oziroma 
učenec zbral kar 60 kg papitja. 
Najuspešnejši so bili učenci in 
učenke 4. razreda z zbranimi 1491 
kg odpadnega papiija - 99 kg na 
učenca. Zbrani denar v višini 
119.400 SIT bomo namenih po
sodobitvi računalniške učilnice.

Florijan Bergant, ravnatelj OŠ 
Velika Dolina

Hišnik Franc pri tehtanju pa
pirja, ki so ga zbrali učenci 1. 
razreda devetletke.



KULTURA
stran 8 SavaGte, 13-5.2004

Sakura, rojena s carskim rezom
Sevnica - Pred tremi leti je sevniška galerija Ana prvič organizirala mednarodni haiku 
tabor z naslovom “Češnjev cvet-Sakura”. Odziv ustvarjalcev je bil vedno dober, letošnji 
tabor pa je bil nekoliko obubožan; zaradi pomanjkanja denarja in zaradi novih 
razsežnosti, ki jih prinaša Evropa.

Letošnjega mednarodnega 
haiku tabora se je udeležilo le 
šest ustvarjalcev iz držav nek
danje Jugoslavije, svoje pesmi 
pa je na tabor poslal tudi en 
japonski haikuist, saj je Japon
ska zibelka tovrstne poezije. 
Celoten tabor haiku poezije je 
bil letos nekoliko okrnjen, saj 
je zaradi finančnih težav pote
kal le en dan. Prireditev so letos 
institucionalizirali, saj so jo 
prenesli na društvo Trg, na po
moč je priskočilo tudi literar
no društvo Žarek iz Brežic. Kot 
je povedal sevniški umetnik in 
tudi sam haikuist Rudi Stopar, 
je letošnji tabor spremljala vrsta 
zapletov; težave so imeli pri 
dobavi ročno izdelanega papir
ja, na katerega Stopar nariše 
haige - to so upodobitve hai
kujev, ki so jih napisali umet
niki. Nato je z ročno izdelanim 
papirjem vskočil Sevničan 
Frenk Valant. Zaradi velikih 
procedur pri pridobitvi vizuma 
so se nekateri umetniki iz držav 
nekdanje Jugoslavije odpove
dali potovanje v Slovenijo. Ru
di Stopar, ki ugotavlja, da je 
bila letošnja Sakura rojena s 
carskim rezom, dodaja, da smo 
z vstopom v EU nehali biti de
žela zobotrebcev in kljukic, saj

je po celem Posavju iskal lese
ne kljukice oziroma sponke za 
perilo, s katerimi navadno na 
razstavi obesi haige. Stopar 
opozarja, da moramo biti sedaj, 
ko smo v Evropi, pazljivi, da 
ne bi maloštevilni, kot smo, po
stali Petri Klepci, ki bi ruvali 
svoje lastne breze in lipe.

Tretji tabor “Sakura-Češnjev 
cvet”, ki se ga je udeležil tudi 
zadnji jugoslovanski velepo
slanik v Koreji Vukota Višnje- 
vec, je potekal v znamenju pre
biranja haikujev in v znamenju 
japonske glasbe, ki jo je ustvar
jal Marjan Dirnbek. Udele

ženci tabora so ob tem prebrali 
še kakšno svojo pesem zunaj 
konteksta tabora, obujali spo
mine na Slovence, pretresljive 
haikuje pa je prebirala v črno 
odeta Vrbislava Starovič iz Sr
bije in Črne gore. Svoje pesmi 
je posvetila pravkar preminule
mu življenjskemu sopotniku 
Bobanu in minuli vojni, o kate
ri je zapisala: “S cmom olov- 
kom izpisujem ratne haikuje.” 

Na tokratnem taboru so zlat 
češnjev cvet za življenjsko de
lo podelili Marku Hudniku z 
Jesenic.

Nada Černič Cvetanovski

Udeleženci Sakure skupaj z gosti

Nastopili najboljši gledališčniki
Brežice, Artiče, Dobova - 

Minuli teden je v organizaciji 
Javnega sklada za kulturne de
javnosti Brežice potekalo tri
dnevno medobmočno srečanje 
gledaliških skupin Dolenjske, 
Bele Krajine in Posavja, na kate
rem naj bi se predstavilo pet 
gledaliških skupin s svojimi naj

boljšimi predstavami z območnih 
srečanj letošnje sezone. Predstave 
so se zvrstile na treh različnih 
odrih; v Prosvetnem domu Bre
žice se je predstavila gledališka 
skupina z Mirne z dramo v treh 
dejanjih “Poršija Koklin”, gle
dališčniki iz Trebnjega pa so svoj 
nastop s komedijo v 21 prizorih

“Fant gre na faks” zaradi bolezni 
v ansamblu morali odpovedati. V 
Prosvetnem domu v Artičah je 
Partljičevo igro “Čaj za dve” zaig
rala gledališka skupina iz Šent
janža, na odru v Dobovi so ko
medijo^ “Vražja vdova” zaigrali 
gledališčniki iz Mirne Peči, s ko
mično satiro “Hamlet v Dolenjih 
Gruzincih” pa je prav tako v Dobo
vi nastopila gledališka skupina iz 
Črnomlja.

Vse predstave je spremljal tudi 
državni selektor Kajetan Cop iz 
Velenja, ki bo izbral najboljšo za 
Linhartove dneve, torej za držav
no srečanje, ki bo v začetku juni
ja. J.K.

EU himna
Slovenija - Javni sklad RS za 

kulturne dejavnosti (JSKD) je pri
pravil notni zapis Evropske himne. 
Izdaja je namenjena slovenskim 
izvajalcem, predvsem šolskim in 
odraslim pevskim zborom. Kot je 
znano, je bila izbrana za Evropsko 
himno ena kitica preludija Ode ra
dosti iz IX. simfonije Ludwiga van 
Beethovna. Izdaja vsebuje več iz
vedbenih različic himne z be
sedilom v nemškem izvirniku in 
slovenščini. Poleg glasbenega de
la so v izdaji tudi podatki o prazni
ku “dan Evrope”, sklep o sprejetju 
Beethovnove glasbe za himno ter 
protokol za izvajanje obeh himn 
(slovenske in evropske) v Slove
niji. Publikacijo na osmih straneh 
je izdal JSKD, pripravil, uredil pa 
jo je Mitja Gobec. S. V.

Letni časi “po 
Kavčičevi”

Krško - Do 12. junija bo v 
Dvorani v parku na ogled slikar
ska razstava “Letni časi”. Avtorica 
je akademska slikarka Mateja 
Kavčič, po rodu Novomeščanka, 
ki živi v Škofji Loki. Na 10. sa
mostojni razstavi se predstavlja z 
najnovejšim ciklom svojih del. 
Skozi letne čase simbolično po
daja popolno skladnost vsega, kar 
nas obdaja. Letni časi so zanjo 
najpopolnejši medij za zgodbo in
timnega pogleda na svet. B.D.

Gledališka skupina KD Milan Majcen iz Šentjanža

napovedi

14. maj
Kostanjevica na Krki - odprtje slikarske razstave Marjana 

Gumilarja, ob 19. uri, Lamutov likovni salon

15. maj
Sevnica - koncert Ibrice Jusiča, ob 20. uri, Lutrovska klet 
Brežice - koncert vokalne skupine Solzice, ob 19.30, 

viteška dvorana
Krško - kriminalka “Osem žensk” v izvedbi Šentjakob

skega gledališča Ljubljana, za modri abonma in izven, ob 
19.30, Kulturni dom

16. maj
Pišece - koncert zborov ob Orožnovih dnevih, ob 11. uri, 

cerkev Sv. Mihaela

18. maj
Sevnica - medobmočna revija otroških pevskih zborov 

Dolenjske, Bele krajine in Posavja, ob 17. uri, grad

19. maj
Krško - medobmočna revija otroških pevskih zborov Do

lenjske, Bele Krajine in Posavja, ob 17. uri, Kulturni dom

23. maj
Zdole - državno srečanje etno glasbenih skupin, športno 

igrišče

Vivina
“Kultura brez 

meja”
Brežice - Mešani pevski zbor 

(MPZ) Viva Brežice je na pred
večer dneva Evrope v viteški 
dvorani Posavskega muzeja pri
pravil koncert “Kultura brez 
meja”, na katerem je gostil Moš
ki pevski zbor Razpotje iz Cola 
pri Ajdovščini in Moški pevski 
zbor Stella Alpina iz Verone. Z 
gosti so dokazali, da kultura res 
ne pozna meja.

Ž zborom iz Verone je v Bre
žice prišla tudi občinska delega
cija; ob tem sta vodja oddelka 
za družbene dejavnosti in župan 
občine Somma Campagna in 
župan občine Brežice na kon
certu izmenjala darila obeh 
občin. Koncertu so ob Vivini 
zvesti publiki prisluhnili tudi 
direktor Javnega sklada RS za 
kulturne dejavnosti Igor Ter- 
šar, vodja projekta “Po poteh 
kulturne dediščine Dolenjske in 
Bele Krajine” dr. Marko Koščak 
in direktorica Zavoda za turi
zem občine Brežice Zdenka 
Žrlič Bahčič.

Viva je lani maja prepevala 
v gradu Zemono, kjer so bili 
gostje zbora Razpotje, junija 
lani pa so bili z zborom Stella 
Alpina na tridnevnem festivalu 
v Veroni. Tako je zrasla ideja, 
pravi predsednica zbora Viva 
Brežice Irena Hribar, o skup
nem koncertu, gostje pa so na 
dvodnevnem obisku občudova
li lepote Term Čatež, gradu Mo
krice in Posavskega muzeja Bre
žice ter naravne lepote Bizelj
skega in bili nad njimi navdu
šeni.

Sicer pa MPZ ,Viva ne po
čiva, saj se v juliju odpravljajo 
v Francijo, v kraj Tarrare blizu 
Liona, ogledali pa si bodo tudi 
Pariz. S. V.

Pismo za 
Kučana

Brežice - V Prosvetnem 
domu v Brežicah je bila zad
nja predstava v okviru gle
dališkega abonmaja za se
zono 2003/2004, ki ga je tu
di letos uspešno izpeljala 
brežiška izpostava Javnega 
sklada za kulturne dejavno
sti. S satiričnim kabarejem 
“Dragi Kučan ti pišem” je 
nastopilo Primorsko dram
sko gledališče iz Nove Go
rice v glavni vlogi z Bori
som Kobalom, kije predsta
vo tudi režiral.

Že samo ime glavnega 
igralca, avtorja in režiserja 
je napovedovalo dobro 
predstavo, saj je Kobal edin
stven slovenski mojster 
družbene in politične satire, 
ki brez dlake na jeziku kot 
iz rokava stresa duhovite 
domislice na račun Sloven
cev, še posebej zamejskih 
Primorcev, ter Evrope, v kate
ro smo pravkar vstopili sko
zi velika vrata. Rdeča nit 
predstave je bilo pismo, ki 
ga zamejski študent piše Mi
lanu Kučanu, ob tem pa se 
je Kobal prelevil še v Bo
sanca Muja, ki tudi pozna 
Kučana, in partizana Berta, 
borca za zahodno mejo. Ve
liko vedno aktualnih Koba- 
lovih resnic, izgovorjenih v 
izvirni primorščini, je dve 
uri in pol sililo v smeh mno
žico gledalcev, ki jih je vod
ja brežiškega sklada za kul
turne dejavnosti Simona 
Rožman Strnad že povabi
la na abonmajske predstave 
tudi v prihodnji sezoni. J.K.

Samostanska cerkev kot oder 
svobodnega rojstva

Kostanjevica na Krki - Jiri Kočica in Žiga Okorn sta v sa
mostanski cerkvi Galerije Božidar Jakac postavila slikarsko 
- kiparski projekt (na fotografiji) s sporočilom “Naslovljeno 
na svobodo drugega”. Razstava je na ogled do konca junija. 
Na “Dejavnicah” ta petek, soboto in nedeljo bosta avtorja 
predstavila postavitev ter organizirala likovno sodejavnost.

Jiri Kočica in Žiga Okorn javnost, dejati in javnost pome- 
že od študijskih let in diplome ni, da vstopata v neposreden 
pogosto nastopata skupaj. S stik z gledalci in jim ustvarjata 
svojimi deli sta izrazito javno značilna, izrazito intimna dela. 
angažirana do družbenega do- Projekt “Naslovljeno na svo- 
gajanja. Eden od rezultatov bodo” se nanaša na moč po- 
njune dejavnosti je uspešna dobe, na njeno vpetost v življen- 
metamorfoza nekdanjega vo- je. Slikar Okorn gledalcu obr- 
jaškega zapora na Metelkovi v ne hrbte slik, ki so z licem obr- 
Ljubljani v mladinski hotel. njene proti svetlobi, proti zidu 

Znana sta tudi po “Dejavni- in oddajajo le barvno refleksijo, 
cah”. Ime, v katerem se preple- ki se od sončnega vzhoda do nje- 
ta pomen besed delavnica, de- govega zahoda spreminja. B.D.

“Pod silo spomina”
Brežice - Pod silo spomina - Kulturno društvo Žarek Brežice 

sledi začrtani programski poti. Tako so člani letos obeležili 
100-letnico rojstva Srečka Kosovela, s svojimi literarnimi deli 
pa so dopolnili še Velikonočni koncert v Dobovi, srečanje 
občinskih krvodajalcev in aktivistov Rdečega križa na Sko
picah, popestrili srečanje slovenskih bioenergetikov v Grosu
pljem, sevniške Sakure, gostovali pa so tudi v Šentanelu pri 
Prevaljah, kamor jih je povabil tamkajšnji koroški literarni 
klub. Prav tam se je Žarek izkazal tudi z načrtovano izdajatelj
sko namero oziroma dejavnostjo in svojo članico Ivano Va
tovec nemalo presenetil z izdajo njenega pesniškega prvenca 
“Pod silo spomina”, ki ga je Ivani podaril, kot sama pravi, “v 
kazenski zadevi zoper Abrahama”. V spremni besedi je Drag
ica Dani zapisala, da je to svojevrstna osebna izkaznica Ivane 
kot pesniške iskalke in ustvarjalke, Drago Pirman je njene
mu prvencu zaželel mehko pot med lirično obarvane duše, ki 
jim naj njene pesmi šumijo kot belokranjske breze v vetru, z 
likovnim sporočilom pa je Ivanino liriko lepo zaokroži Rudi 
Stopar.

N. Jenko S.

prejeli smo ...

Koncert Vokalne skupine Valvazor
Videm-Krško - V sobotnem večeru razcvetelega aprila smo pevci 

in pevke Vokalne skupine Valvasor iz Krškega zapeli na svojem 
tretjem samostojnem koncertu. Predstavili smo se s slovensko ljud- : 
sko in umetno pesmijo ter pesmimi tujih narodov pod umetniškim j 
vodstvom Monike Ogorevc. Pod okriljem čudovite cerkve Sv. Ru
perta na Vidmu in ob zadovoljnih obrazih mnogoštevilnega ! 
občinstva smo v svojih srcih začutili še večjo toplino. Po koncertu 
smo se pred cerkvijo skupaj z obiskovalci kljub nadležnim dežnim 
kapljam zadržali še ob kozarčku vina. S.J.

Podoba male svobode
Podsreda - Na gradu je na ogled razstava fotografij Andrej3 

Blatnika, ki jo je Kozjanski park Podsreda pripravili v sodelovanju s 
Pomorskim muzejem “Sergej Mašera” Piran. Razstava, pomenov3 
“Podoba male svobode”, zajema 26 fotografij solin in je tretja avtof' 
ska razstava, pripravljena v okviru mednarodnega projekta Ali aboU 
salt. Pred odprtjem razstave pa so pripravili še koncert dijakov odde* 
ka za harmoniko Srednje glasbene in baletne šole v Ljubljani.

- -rrKjHMKjg-g. •



feng shuiavtomobilizem
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ŠTIRI PERESA /
The Four Feathers

Hany se pridruži britanski konjenici samo 
zaradi očeta, ki se mu zdi to velika čast. V 
času urjenja splete tesne vezi s štirimi pri
jatelji in se zaljubi v lepo Ethne, s katero se 
namerava v kratkem tudi poročiti. Na veli
ko razočaranje njegov regiment vpokličejo 
v vojno proti muslimanskemu uporniku 
Mahdiju v Sudanu. Harry iztopi iz vojske, 
kar njegovi prijatelji razumejo kot znak stra
hopetnosti in mu pošljejo vsak svoje belo 
pero - simbol strahopetnosti. Ko Harry prej
me še četrto pero od ljubljene Ethne, ki tudi razdre zaroko, se odloči na 
lastno pest odpotovati v Sudan; preoblečen v domačina sledi regimen
tu in je priča, ko ga Mahdijeve porazijo.

'• - -j CORELUJEVA MANDOLINA /
Captain CorelVs Mandoline

Idiličen in spokojen grški otok Kefaloni- 
ja je leta 1941 okupirala italijanska vojska. 
Kapetan Antonio Corelli (Nicolas Cage), 
šarmer in strasten godec na mandolino, je 
bil med redkimi, ki je sredi vojne navezal 
pristne stike z Grki. Pelagia (Penelope Cruz) 
se je po naključju našla z njim ujeta v očetovi 
hiši. Kot dekle močne volje sprva ni marala 
zanj, po odhodu njenega zaročenca na fron

to pa so jo kljub peklenskemu trušču vojne premamile strune Core- 
llijeve mandoline. Vojna se stopnjuje, Antonio in Pelagia pa sta vedno 
bolj razpeta med domovinsko dolžnostjo in svojo ljubeznijo...

ivtpt <.CP.U N' *'** COIT.KDAR / The Gift
Že od otroštva ima Annie Wilson (Cate 

Blanchett) poseben dar za napovedovanje 
prihodnosti. Za mater samohranilko je to 
edini vir zasluška, s katerim lahko skrbi za 
svoje tri sinove. Po umoru mladega in čed
nega moškega njegova zaročenka in šerif 
poprosita Annie za pomoč pri reševanju 
zločina. Policijo privede do jezera, kjer naj
dejo truplo ženske in aretirajo lastnika zem

ljišča, saj postane glavni osumljenec. Toda 
Annie je prepričana, da so zaprli napačnega 
človeka, zato prosi namestnika okrožnega
tožilca, naj znova odpre primer. Možnih osumljencev je veliko, Annie 
pa je prepuščena samo svojim psihološkim sposobnostim.

Rubriko je pripravila:
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

DAR
.

9eC4oti 07/49-91-250
jja na/iočnike je cenejši!
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Kompas je bil prvotno upo
rabljen za navigacijo in se 
je šele kasneje uveljavil kot 
nepogrešljivo orodje za feng 
shui. Pa-k’ua je bila prvič 
uporabljena približno tisoč 
let p. n. š. in sicer s ciljem, da 
opiše vzorce sprememb v re
alnem svetu.Tako so Kitajci 
približno 800 let p.n.š. ko
ristili pa-k’ua in teorijo pre
men pri pospešitvi blagodej
nega energetskega toka zno
traj mest in palač v želji ust
varjanja harmoničnega živ
ljenja in večje blaginje. 
Lo-p’an (Feng Shui kompas)

Zgodovina feng shui je stara tisoče let. Nekaj tisoč let nazaj 
so starodavni modreci postavili temeljna izhodišča vede, ki 
veljajo še danes. To so:

1) kompas,
2) pa-k’ua osem trigramov,
3) teorija premen (7-ching)

Približno 200 let p.n.š. za 
časa dinastije Han so v teorijo 
feng shui vnesena dva temeljna 
elementa, s čigar determiniza- 
cijo se praktično vse začne, z 
njihovim napačnim lociranjem 
je celoten projekt narobe, to sta 
hrbtna stran (gorska) in spred
nja stran (vodna). To je t.i. 
umetnost k’an-yu (k’an- hribi, 
yu-niska mesta, nižina). S teori
jo k’an-yu je bil praktično postav
ljen temelj šole oblike v feng 
shui. Iniciatorji teorije k’an-yu 
so bili taoistični menihi, ki so 
dokazovali, da so geološke for
macije, še posebno hribi in reke, 
polne vitalne energije. Stari Ki
tajci so verjeli, da je energija v 
stanju zrušiti kraljestvo. Če je 
glavno mesto zgrajeno na pod
ročju, ki je pod vplivom blago
dejne energije, je država uži
vala v blagostanju in prospe- 
riteti. Nasprotno, če je bilo glav
no mesto zgrajeno na področju vpliva slabih energij, je bilo 
podvrženo katastrofam, boleznim prebivalcev in splošm nesreči.

Ta logika je bila prenesena tudi na pokopališča. Če je bil 
glava družine pokopan na področju, kjer je dober feng shui, 
so potomci, prihodnji rodovi uživali v prosperiteti. Princip 
k’an-yu je kasneje pripeljal do delitve t.i. yang domene feng 
shui (gradnja bivalnih prostorov ter vse, kar je z njimi poveza
no) in t.i. yin domene feng shui (gradnja pokopališč).

Za časa T’ang in Sung dinastije v stari Kitajski je bila zlata 
era v razvoju K’an-yu. Takratni modreci so razvijali teorijo 
naprej.V dinastiji T’ang je prišel v veljavo lo-p’an, geomant- 
ski kompas s svojimi 24 smermi in 17 obroči, kar predstavlja 
tudi danes srce Šole letečih zvezd, zagotovo najbolj uporabljane 
metode.

Zadnjo fazo v zgodovinskem razvoju feng shuija predstavlja 
Ch’ing dinastija in nato LR Kitajska. Iz tega obdobja datira 
Šola osmih gradov.

Feng shui temelji na dejstvu, da okolje, v katerem delujemo, 
ustvarja navade. Vedno nam nekakšen miselni vzorec, ki ga 
nenehno prenašamo pri našem delu, prostem času, odnosih, 
zabavi, na splošno pri vseh vsakodnevnih opravilih, v realno 
življenje dela preglavice. Če razmišljamo naprej, če spreme
nimo okoliščine, v katerem je ta miselni vzorec nastal, je potem 
takem realno pričakovati, da bo tudi on sam modificiran. Veli
kost spremembe je odvisna od moči naših želja po spremembi 
in intenzivnosti neugodja, izzvanem z obstoječim miselnim 
vzorcem. Večje je neugodje, močnejša je želja po spremembi. 
Priče smo, da včasih že bežna sprememba v stilu oblačenja, 
nova pričeska, predvsem pri ženskah, že vnaša nov optimizem 
in zagon. Pravilna organizacija okolja, v katerem delujemo, 
predvsem narejena po naši nieri, ustvarja okoliščine, ki bodo 
na nas delovale pomirjujoče, a ob enem stimulativno. Lastna 
sproščenost in dobro počutje je pogoj za kreativno delovanje.

Feng shui v svojem sklopu poseduje metode za analizo 
vpliva bivalnega ali delovnega okolja na posameznika, ki 
zajema od izbire terena za gradnjo, razporeditev prostorov v 
bivalnem ali delovnem okolju do notranje ureditve in raz
porejanja pohištva. Pri tem je zelo pomembno omeniti, da se 
feng shui ne ukvarja z okusi. Izbira pohištva, dekorativnih 
dodatkov itd. je vedno stvar posameznika.

V naslednjih nekaj prispevkih se bomo ukvarjali s temelji 
razumevanja odnosov yin-yang in z medsebojnim vplivom 
petih elementov, kar so osnove celotne kitajske metafizike.

Za vprašanja sem na voljo od ponedeljka do petka od 9. do 
13. ure, tel. št. 07/49-63-091.

Goran Ledič

Vsem modnim radovednežem je znano, da so se v tekočo 
modno sezono vrnila petdeseta leta. Morda to res ni moda za 
vsakogar, a nekaterim bo vsekakor v veliko veselje. Tokrat je na 
fotografijah nekaj modnih lepot v stilu petdesetih let, ki bodo 
mogoče navdušile tudi tiste, ki vas doslej ta stil ni privlačil.

Hyundai Elantra 2.0 CWT 4v
Hyundai je z Elantro (nekoč 

je bila pri nas Lantra) zapisal 
veliko uspešnih let. Od njene
ga nastanka leta 1990 je do da
nes doživela močnejšo preno-

eno zahteven), kjer je dobila 
pet zvezdic. Elantra torej zaradi 
svoje ugodne cene ni slabša od 
konkurence.

Čeprav so zlati časi, ko so

mirana maska, dvojne luči pod 
skupnim steklom in velik znak, 
potem pa skorajda klasično 
potegnjena linija prek boka v 
zadek vozila, ki je lahko limu
zinski ali pa kombi-limuzinski. 
Razlika med obema je skoraj
da neopazna, razlika v uporab
nosti pa velika, saj je kombi- 
limuzino moč bolje izkoristiti 
predvsem, ko se pojavi prevoz 
kakega večjega predmeta.

Notranjost Elantre je običaj
na, čeprav nekoliko razkriva

ko sedeža, prostora pa je v kabi
ni povprečno dovolj. Tudi prt
ljažnik je velik in meri kar 415 
litrov, dopolnjuje pa ga veliko 
prostora za odlaganje drobna
rij. Ta pride prav predvsem na 
daljših poteh.

Elantra s sodobnim dvolitr
skim bencinskim motorjem po
nuja kar zajetno zalogo moči. 
Ta v kombinaciji s petstopenj
skim menjalnikom zadošča za 
dinamično vožnjo, obenem pa 
omogoča vsakokratno udobje

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 
poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

Ne odlašajte!
Tako kot vsako leto se s prvimi sončnimi žarki in odloženimi 

zimskimi oblačili poveča zanimanje in skrb za naše telo in 
zdravje. Problem, ki ga preko zime skorajda ne opazimo in 
nanj ne obračamo pozornosti, postane naenkrat zelo moteč. 
Majhne dlačice začenjajo motiti tudi zelo samozavestne ose
be. Trud kozmetike in pritisk okolja ter seveda nova tehnologi
ja, ki omogoča njihovo odstranitev in dolgotrajno redukcijo, 
so pač prinesli spremembe v miselnosti in odnosu do novona
stalega problema.

Z laserskimi tretmaji in IPL tehnologijo lahko učinkovito 
rešimo vaš problem. Vendar vas večina že dobro ve, da se to ne 
more narediti naenkrat in tik pred odhodom na morje. Če želite 
biti v juliju ali avgustu brez dlačic, je potrebno pristopiti k 
problemu poraščenosti že sedaj. Laserski tretmaji pač zahtevajo 
svoj potek, da lahko dosežemo res dober rezultat in dolgotraj
no redukcijo.

Zatorej ne odlašajte in ne prepričujte sami sebe, da je časa 
še dovolj...

Daniela Truden, www.dermaart.si

vo leta 2000, manjše popravke 
pa tudi lansko leto. Lahko bi 
rekel, da se “drži v formi”, saj 
je aktualna, predvsem pa ugod
na izbira korejskega porekla. 
Pa ne razumite napačno tole 
“korejsko poreklo”. Ne gre za 
kak slabšalni pridevnik, pač pa 
kvečjemu za navedbo kakovo
sti, ki jo je ta korejska znamka 
večkrat potrdila tudi na Slo
venskem. Da je izdelana sklad
no z današnjimi zahtevami, po
trjuje tudi z rezultatom na ame
riškem testu varnosti (ta sicer 
ni enak evropskemu, a je vse-

Lea Šinko Štraus

Hyundaji “šli za med” že davno 
mimo, Elantra s svojo prostor
nostjo in všečno obliko očara 
veliko Slovenskih kupcev. 
Nekdanje izredno ugodne in 
verjetno neponovljive jcene je

Hyundai tudi v Sloveniji nado
mestil z izredno široko paleto 
vozil, ki ponujajo obilico opre
me, predvsem pa sodobne in 
različne motorje. To seveda 
velja tudi za Elantro. Oblika, 
značilna za Hyundajeva vozi
la zadnjih let, je všečna. Kro-

poreklo. Materiali in oblika ne
katerih delov so namreč še zelo 
neevropski. K sreči to uporab
nika, ki gleda na ceno in 
opremljenost, gotovo ne moti. 
Klimatska naprava dobro delu
je, volan je nastavljiv, prav ta-

tudi na daljših poteh. Vzmeten
je je temu primemo in prijetno 
mehko, zaradi česar priganjan
je Elantre ni prav prijetno. 
Čeprav so reakcije povsem 
predvidljive in značilne za 
prednji pogon, nagibanje ob 
ostri vožnji prav tako ni ravno 
prijetno. Ne glede na voznikov 
stil vožnje bodo za varnost 
poskrbeli številni sklopi, od 
zračnih blazin, do ABS-a, za 
prijetno vzdušje potnikov pa še 
klimatska naprava in avtoradio.

Aleksander Krebelj

Derma Art
LASERSKI KABINET

Zmogljivosti:
- najvišja hitrost 208 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 9,0 s
- poraba po podatkih proiz
vajalca: 10,2/6,1/7,6 l/100km
- testno povprečje: 9,5 1/100 km

Motor:
- 4 valjni bencinski CWT
- prostornina: 1975 cm3
- največja moč: 143 KM (105 
kW)
- navor: 186 Nm pri 4500/min.
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speedway

Žagar v polfinalu SP

Matej Žagar (v sredini) na zmagovalni stopnički

Krško - Matej Žagar si je s 
suvereno zmago pred Švedoma 
Niklasom Klingbergom in Da
vidom Ruudom na kvalifi
kacijski dirki svetovnega prven
stva v Krškem privozil vstopnico 
za polfinale SP v speedwayu. Ob 
njem bo tam vozil še drugi Slo
venec Izak Šantej, ki pa bo po 7. 
mestu na dirki na svojo prilož
nost čakal kot rezervist. Mnogi 
navijači so za svojega šteli tudi 
Mateja Ferjana. Petkratni slo
venski državni prvak, na omen
jeni dirki je bil na koncu šesti, je 
namreč v Krškem nastopil pod 
madžarsko zastavo, saj podob
no kot lani, ko je postal madžar
ski prvak, tudi letos nastopa s 
tekmovalno licenco vzhodnih 
sosedov.

Kvalifikacijska dirka svetov
nega prvenstva posameznikov je 
kljub slabemu vremenu na sta
dion Matije Gubca v Krškem 
privabila kakih 4.000 ljubiteljev 
tega športa. Na 190. dirki se je 
18 voznikov iz desetih držav bo
rilo za eno od šestih polfinalnih 
vstopnic letošnjega svetovnega

prvenstva. Žagar je že pred tek
mo deloval zelo optimistično in 
to dokazoval skozi vse vožnje, 
le v eni je moral priznati premoč 
Klingbergu. V finalni vožnji 
dneva se je Žagar z zmago maš
čeval Klingbergu in dokazal, da 
s svojimi 21 leti ostaja veliki up 
slovenskega speedwaya. “Takš
na težka proga je zame pravi uži
tek, pa tudi motoiji, ki mi jih že

vsa leta pripravlja oče, so znova 
delovali odlično,” se je po dirki 
veselil Žagar in dodal, “to je šele 
prva stopnička, dve me za nas
top v seriji Speedway Grand Prix 
letos še čakata. Moj veliki cilj v 
tej sezoni pa je osvojitev naslo
va svetovnega prvaka med mla
dinci, saj lahko zaradi 21 let v 
tej konkurenci letos nastopam 
zadnjič.”

karate

Šest medalj za Hypovce
Postojna - Preteklo soboto je v Postojni potekal 3. medna

rodni Grand Prix WKF karate. Na mednarodni karate turnirje orga- 
nizatoijem uspelo privabiti 445 tekmovalcev iz Nemčije, Avstrije, 
s Češke, Madžarske, Hrvaške in iz Slovenije. Nastopajoči so se 
pomerili v katah in v športnih borbah posamezno. Turnirja so se 
udeležili tudi člani KK Hypo iz Sevnice. V močni konkurenci so 
Hypovci osvojili 6 medalj, od tega sta bili dve zlati, dve srebrni ni 
dve bronasti. Najboljša tekmovalca pri Sevničanih sta bila Marko 
Stopar in Marijo Davidovič, ki sta osvojila vsak po eno zlato 
medaljo, Marijo je bil uspešen v športnih borbah, Marko pa v 
katah med člani. Odličen nastop sta prikazala tudi Klemen Janc in 
Jasmin Dautbegovič, ki sta se s svojimi nastopi v športnih borbah 
uspela prebiti v finale, kjer sta na koncu osvojila srebrno medaljo.

judo

Krmeljčani odlični
Portorož - Judoisti “Olimpije” Krmelj so se preteklo nedeljo udeležili 

državnega prvenstva za mladince v Portorožu. Tina Kukec je v svoji 
kategoriji brez večjih težav premagala vse nasprotnice in tako osvojila 
naslov državne mladinske jirvakinje za leto 2004. Odlično sta se borila 
tudi Pika Mirt in Denis Stih, ki sta si kljub močni konkurenci uspela 
izboriti pot do finala, kjer sta morala priznati premoč nasprotnikov. 
Tako sta osvojila odlično 2. mesto in s tem srebrno medaljo. Uspeh je 
dopolnil Mitja Vidmar s solidnim sedmim mestom.

tajski boks
Gala večer v Trstu

Trst - V Trstu je potekala gala 
prireditev profesionalnega tajskega 
boksa, kjer so se predstavili naj
boljši borci Italije in Tajske, pa tudi 
Rožle Jazbinšek iz Thai boxing 
kluba Scorpion Krško.V četrti bor
bi večera sta merila moči domačin 
Lazzaro in Krčan Rožle Jazbinšek 
v borbi, ki je štela za lestvico profe
sionalne svetovne organizacije 
WPMF, kjer se Rožle poskuša pre
biti med prvih deset. Rezultat po 
soglasni sodniški odločitvi je bil 
3:0 za Jazbinška, ki je prikazal 
dobro formo pred prihajajočim odprtim prvenstvom Slovenije, ki bo 
28. in 29. maja v Krškem.

badminton
Z badmintonom v Evropo

Pišece - Badminton klub iz Pišec je v sodelovanju z Badminton 
zvezo Slovenije ob vstopu Slovenije v EU organiziral odprto prven
stvo Pišec v badmintonu, ki je štelo tudi za turnir zveze. Tekmovan
ja se je udeležilo 25 igralcev iz desetih slovenskih klubov, med 
njimi sta bila tudi kluba iz Brežic in Pišec, ter 9 igralk iz štirih 
klubov, med njimi tudi iz Pišec. Med moškimi je zmagal prvi igralec 
s slovenske jakostne lestvice Andrej Pohar iz ljubljanjske Olimpije. 
Med tekmovalci iz Posavja in Dolenjske sta 9. mesto zasedla Aljoša 
Rovan iz Brežic in Dušan Skerbiš iz Toma Mirna. V ženski kategor
iji posamezno je zmagala druga igralka slovenske jakostne lestvice 
Maja Tvrdy (Olimpija Ljubljana). Taja Borštnar (Tom Mirna) si je 
delila ' mesto, 5. mesto pa je pripadlo Maji Sušin iz Pišec.

Rožle Jazbinšek

ples
Luka in Amadeja v 
polfinalu

Izola - Pretekli vikend je v Izoli 
potekal tradicionalni že deseti ples
ni turnir “SLOVENIJA OPEN” v 
standardnih in latinsko ameriških 
plesih. V močni mednarodni kon
kurenci je tekmovalo tudi šest pa
rov Posavskega plesnega kluba 
Lukec.Velik napredek v samem 
nastopu sta pokazala Luka Vod- 
lan in Amadeja Plevel, saj sta se 
enakovredno kosala s slovenskimi 
in ostalimi tujimi pari, predvsem v 
standardnih plesih, in si tako 
ELS^^eno Priborila pofinale. S tem 
odličnim rezultatom sta si tudi pri
borila status kategoriziranega 
športnika mladinskega razreda pri 
Olimpijskem komiteju Slovenije.

plavanje
Najboljši Matej

Ljubljana - Na kopališču Iliri
je v Ljubljani je potekal medna
rodni plavalni miting. Med 250 
nastopajočimi iz šestih držav so 
svoje znanje pokazali tudi plaval
ci krškega Celulozaija. V ne
mogočih vremenskih razmerah 
(pri temperaturi 7 stopinj C je ves 
čas močno deževalo) se je najbol
je odrezal kadet Matej Fuerst na 
100 m hrbtno, kjer je za 5 stotink 
zgrešil stopničke in zasedel 4. 
mesto. V disciplini 100 m prosto 
je zasedel 22. mesto. Uspešno je v 
absolutni konkurenci nastopal 
tudi Jernej Omerzel, ki je v disci
plini 100 m hrbtno osvojil 8., na 
100 prosto pa 15. mesto.

šah
Bronasti Sevničani

Novo mesto - V nedeljo se 
je končalo 7. klubsko ekipno 
državno šahovsko prvenstvo za 
fante in dekleta do 15 let. Dvo
dnevno tekmovanje je organi
ziralo šahovsko društvo Novo 
mesto, na njem pa je sodelova
lo rekordnih 26 najboljših slo
venskih ekip. Med štirinajstimi 
ekipami v fantovski konkuren
ci je 3. mesto osvojil Šahovski 
klub Milan Majcen Sevnica.

Za bronaste Sevničane, ki so s 
tem dosegli največji uspeh v mla
dinskih ekipnih konkurencah na 
državnih prvenstvih, so tekmova
li Domen Ločičnik, Boris Mitro
vič, Jelena Topič, Zoran Vuko
vič, Jure Mirt in Tomaž Žibert.

atletika gimnastika
Kozmus šesti na 
Japonskem

Osaka - Primož Kozmus
je na prvem letošnjem mi
tingu za veliko nagrado pr
ve kategorije v atletiki v 
Osaki na Japonskem v metu 
kladiva zasedel 6. mesto 
(74,65). Zmagal je domačin 
Koji Murofuši, bronast z 
lanskega svetovnega prven
stva v Parizu, ki je dosegel 
najboljši izid sezone na sve
tu (82,18). Kozmus je pre
hitel olimpijskega zmago
valca Poljaka Szymona Zi- 
olkowskega, ki je bil sedmi 
(74,31).

atletika
Vid in Luka 
državna prvaka

Šmartno pri Litiji - Pre
teklo soboto je bilo v Šmart
nem pri Litiji državno pr
venstvo za osnovne šole v 
krosu. Na tem prvenstvu so 
nastopili tudi učenci iz sev- 
niškihOŠin mladi atleti AK 
Sevnica, ki so zastopali svo
je šole. Na. 1000 m je v kate
goriji učencev letnik 1991 
državni prvak postal Vid Zev
nik, na 1500 m pa je zmagal 
Luka Kranjec (letnik 1990).

Duatlonci v samem 
vrhu

Ribnica - V nedeljo, 9. 
maja, je potekalo državno pr
venstvo v duatlonu. Udeleži
lo se ga je 92 tekmovalcev in 
tekmovalk. Tekmovalci Mul- 
tisport kluba iz Krškega so 
posegli v sam vrh. Nina Man
dl je postala državna prva
kinja v super sprint duatlonu 
med kadetinjami, Maja Ma
rušič viceprvakinja med mlaj
šimi mladinkami, Jaka Kra- 
maršič pa je bil sedmi med 
starejšimi dečki.

V absolutni razvarstitvi 
super sprint duatlona je bila 
Maja Marušič druga, Nina 
Mandl tretja in Jaka Kra- 
maršič osemnajsti.

Štiri odličja za Rainove 
telovadke

Maribor - Selekcijske telovadke GD Rain Krško so preteklo 
soboto nastopile na Pokalu Športnega društva Studenci v Mari
boru v ženski športni gimnastiki Al-nacionalnega programa, ki 
šteje za prvenstveno kvalifikacijsko tekmovanje za nastop na 
državnem prvenstvu 2004. V selekciji kadetinje A-programa je
Urška Mižigoj osvojila 4. mes
to v mnogoboju ter v posamični 
konkurenci, L mesto na pre
skoku, zlato odličje pa je pre
jela tudi za izvedeno sestavo 
na gredi.

V najmlajši kategoriji dek
lice Al-programa je Ana Vodeb 
osvojila 15. mesto.V kategoriji 
mladinke Al-programa je v 
mnogoboju Nika Močivnik 
osvojila 5. mesto, Urška Štus 
pa je zasedla 8. mesto. V posa
mezni konkurenci je Urška 
Štus osvojila L mesto s sesta
vo na dvovišinski bradlji, Nika 
Močivnik pa je zasedla 3. mes
to in prejela bronasto odličje 
na preskoku. Urška Mižigoj

Za 1. maj so tekli
Lisca - Za 118 tekačev se je prvomajski, že 13. gorski tek na 8,5 

km dolgi progi z Orehovega na Lisco dobro končal. Med moškimi 
do 19 let je zmagal Rudi Bebar (Sevnica), med moškimi od 20 do 29 
let je prav tako slavil Sevničan Stojan Švigelj, Robert Lendaro je 
bil tretji v kategoriji od 30 do 34 let, Janez Povše prav tako tretji 
med moškimi od 40 do 44 let (oba iz Sevnice). Najstarejši tekač je 
bil 72-letni Janez Hrovat, najmlajša pa 10-letna Katja Hren. Po
slanec Branko Kelemina je bil 7. Organizator je pod vodstvom 
Pavleta Drobneta na vrhu Lisce pripravil še tek za najmlajše v 
različnih disciplinah. Na progah, dolgih od 500 do 2000 m, je nasto
pilo 25 tekmovalcev. Teka na 2000 m sta se udeležila tudi mlada 
tekmovalca Multisport kluba iz Krškega in dosegla odlični uvrstitvi. 
Jaka Kramaršič je zmagal, Nina Mandl pa je bila tretja.

Tri generacije, tri dolžine prog, tri medalje - Aleksander Šibilja 
(8,5 km), Sandi Pinoza (500 m), Bor Motore (2000 m)

f~\
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Ugasnili dve življenji
Posavje - V treh dneh sta na posavskih cestah ugasnili dve življenji. 5. maja se je 
pri Župelevcu smrtno ponesrečila 44-letna Brežičanka, 7. maja pa na hitri cesti v 
Krakovskem gozdu še 22-letnik iz okolice Brežic. Letos so na področju PU Krško 
zabeležili štiri prometne nesreče s smrtnim izidom, marca je na Guntah ugasnilo 
življenje 20-letne občanke iz okolice Krškega, konec istega meseca je hitra cesta 
zahtevala še dve žrtvi.

Voznica iz Brežic je zunaj 
naselja Zupelevec, kjer vozišče 
poteka v levem dobro pregled
nem ovinku, zapeljala na sredi
no vozišča v času, ko je nasproti 
pravilno pripeljal voznik to
vornega avtomobila iz okolice 
Krškega. Voznik tovornjaka se 
je poskušal izogniti trčenju, 
zaviral je in se umikal skrajno 
desno. Kljub temu pa po poli
cijskem zapisniku nesreče ni 
mogel preprečiti, saj je voznica 
osebnega avtomobila s pred
njim levim delom vozila trčila 
v prednje levo kolo tovornega 
vozila. Voznica je na kraju ne
sreče umrla. Nesreča se je zgo
dila v začetku ovinka z dvema 
mostičkoma, ki povzročata oz- ^ 
ko grlo in se tovorno in osebno £ 
vozilo na mostičkih ne moreta g 
srečati. -

Druga tragična nesreča se je o 
pripetila tri dni kasneje na hitri 
cesti na odseku med krajema 
Drnovo in Gmajna v Krakov

skem gozdu. 22-letni občan iz 
okolice Brežic je vozil osebni 
avtomobil po hitri cesti iz Bre
žic proti Novemu mestu. Zunaj 
naselja Drnovo je iz neznane
ga razloga zapeljal v levo in si
cer v času, ko je nasproti pravil
no pripeljal 43-letni voznik to
vornega vozila iz BiH. Med

vozili je prišlo do trčenja, pri 
čemer se je tovorno vozilo pre
vrnilo v desno zunaj vozišča. 
Voznik osebnega avtomobila 
je ostal ukleščen v vozilu in je 
zaradi hudih poškodb na kraju 
nesreče umrl, voznik tovorne
ga vozila pa je utrpel lahke te
lesne poškodbe. S.V.

Nesreča na hitri cesti

EU na slovensko - hrvaški meji
Posavje - V Posavju mejimo s Hrvaško na 91-kilometrski črti, ki je od 1. maja tudi zunanja 
meja EU. In koliko se je delo mejnih organov v tem času na mednarodnih, meddržavnih in 
maloobmejnih prehodih spremenilo in kaj slednje prinaša lokalnemu prebivalstvu?

Delo policijskih organov je 
ostalo nespremenjeno, so po
trdili na Policijski upravi (PU) 
Krško. Državljani EU imajo 
olajšan prehod na mejah, hr
vaški državljani lahko za pre
stop slovensko hrvaške meje 
uporabljajo osebno izkaznico, 
prav tako ostajajo maloob
mejni prehodi za obmejni pas 
prebivalstva. Ob treh obstoje
čih maloobmejnih prehodih v 
Stari vasi, Rakovcu in na Plani
ni se je dan pred širitvijo EU 
pridružil še maloobmejni pre
hod v Novi vasi na Bizeljskem, 
ki je prvi skupni mejni prehod 
Slovenije in Hrvaške. Posavske 
policiste čaka poostren nadzor 
za državljane tretjih držav, ki pa 
ga še ne izvajajo. Policijska kon
trola na mejnih točkah sicer že 
dlje časa poteka po schengen- 
skem režimu, ki se mu slovenska 
policija prilagaja že nekaj let.

Drugače pa je pri carinski 
službi, ki je s 1. majem udejanji
la korenite spremembe. Kot je 
povedal direktor novega Ca
rinskega urada Brežice Ivan 
Lah, je 30.aprila še zadnjič de
lovala izpostava v Krškem. Ca
rinski urad Brežice se je v teh 
dneh številčno popolni!, saj so 
bili k njim prerazporejeni cari
niki z zahodne meje, predvsem 
iz Maribora, Murske Sobote, 
Dravograda in Celja. Tako ima 
urad z izpostavama Obrežje in 
Dobova !70 zaposlenih, mejni 
prehodi severno od Rigonc, to 
so predvsem vsi maloobmejni 
prehodi ter meddržavni Orešje, 
pa so ob reorganizaciji carin
ske službe prešli pod celjsko 
carinsko upravo. Kot je pouda
ril Lah, je carina z vstopom 
Slovenije v EU pričela uporab
ljati novo evropsko carinsko 
zakonodajo, kjer gre za velike

spremembe, čeprav pri samih 
postopkih dela za stranke ni 
bistvenih sprememb, saj se je 
slovenska carina prilagajala že 
od leta 1996 in so carinski 
postopki v večini primerov us
klajeni. Nove zadeve so na pri
mer skupna kmetijska politika, 
sistem kvot in podobno.

Cariniki so morda prve dni 
delali kako minuto več pri po
sameznem postopku, saj so se 
jim pri tranzitu v rokah znašli 
tuji carinski dokumenti. Ker je 
prva dva dni v maju, torej v so
boto popoldne in v nedeljo za
radi praznikov in vikenda velja
la omejitev tovornega prome
ta, so imeli pri vstopu v državo 
le preko 200 kamionov, na iz
stopu iz države pa so po bese
dah prvega človeka brežiškega 
carinskega urada imeli bolj in
tenziven četrtek in petek, ko je 
mejo prestopilo okoli 500 ka
mionov, v soboto ob uveljav
ljeni delni prepovedi prometa 
pa 450. Kolone so se začele na
birati prvi delovni dan 3. maja, 
nato pa zopet v sredo in četrtek, 
kar je po besedah namestnika 
direktorja carinskega urada 
Brežice Antona Kmetiča stal
nica, saj imajo ob teh dneh ved
no povečan tovorni promet. 
Dejal je še, da je bila čakalna 
doba nekoliko daljša tudi zara
di počasnih postopkov mejnih 
organov na hrvaški strani.

Suzana Vahtarič

S 1. majem, ko je carinska uprava začela delati s povsem 
novim informacijskim sistemom, je v začetku prihajalo do 
nekaterih manjših težav in posledično daljših čakalnih dob 
na meji s Hrvaško, ki pa niso bile le posledica zamud carini
kov, temveč tudi špediterjev in uvoznikov. Večina težav je 
bilo v naslednjih dneh odpravljenih in razmere na slovensko- 
hrvaški meji so se v sredo že umirile, je objavil direktor Ge
neralnega carinskega urada Franc Košir.

Povedal je, da je do daljših zastojev prihajalo tudi zato, ker 
je šlo za dneve po praznikih in zato, ker gradnja prehoda 
Gruškovje še ni končana. Košir je tudi napovedal, da bodo 
morda čakalne dobe uro ali dve daljše še kakšen teden, nato 
pa se bodo razmere povsem normalizirale.

Po zastavo kar na drog!
Posavje - Čeprav na zastave ob praznikih radi pozabljamo, 

s®o letos za 1. maj, ko smo tudi uradno vstopih v EU, želeli biti 
Sjede zastav bolj dosledni. Vendar je bila težava v tem, da jih ni 
kilo mogoče kupiti, še posebej ne evropskih. Tako so se nekateri 
znašh po svoje in so jih vzeli tam, kjer so bile.

Še neznani storilec je v noči na 1. maj v Dolenji vasi pri Krškem 
z droga pred zgradbo krajevne skupnosti odnesel zastavo Slovenije, 
z droga pred Gasilskim domom v Šentlenartu pri Brežicah pa je 
neznanec odnesel obe aktualni zastavi, slovensko in zastavo EU.

Noč kasneje je zastava EU izginila z droga pred krajevno skup
nostjo v Senušah. Nekaj dni pred tem je zastavo EU neznani stori- 
^ snel tudi z droga pred OS Bizeljsko.

V času med 26. aprilom in 1. majem pa so neznanci na območju 
Policijske uprave Novo mesto z drogov sneli sedem slovenskih 
Zastav in štiri zastave EU. Ni znano, ali so jih uporabili sami ali so 
z njimi naredili dobro kupčijo. Lastniki zastav so bili namreč za 
en° zastavo v povprečju oškodovani za 10.000 do 15.000 SIT. S.V.

Pomagajte v stiski!
Bukošek - Pri obnovi stano

vanjske hiše družine Molan- 
Repac se je porušila polovica 
objekta. Družina nesreče ne želi 
izpostavljati v javnosti.

Območno združenje Rde
čega križa Brežice pa je kljub 
temu na pobudo dobrih ljudi 
odprlo račun pri Novi Ljub
ljanski banki (številka 02373- 
00108195/4 s pripisom “po
moč za družino Molan-Re- 
pac”), na katerem bodo v maju 
zbirali sredstva za pomoč priza
deti družini. Zbrana sredstva 
bodo v celoti nakazali družini 
ob zaključku akcije.

Sprovajalci 
bodo morali 
za zapahe

Krško - Sodni senat pod 
predsedstvom sodnika 
Gojmira Pešca je z izre
kom sodbe zaključil soje
nje združbi, ki se je uk
varjala s prepovedanim 
sprovajanjem tujcev pre
ko meje. Desetim je sodiš
če izreklo zaporne kazni, 
dva pa so zaradi pomanj
kanja dokazov oprostili.

Policija je lani razkrinka
la skupino ljudi, ki se je orga
nizirano ukvarjala s sprova
janjem tujcev preko državne 
meje. Šlo je za osemnajst 
oseb, od tega pet neznanih 
in trinajst znanih. Zaradi ne- 
odzivanja bodo Sashu Le- 
sički sodili ločeno, pred ob
ličje pravice pa je stopilo 
dvanajst obdolženih, od te
ga šest Brežičanov. Sodišče 
je zaradi pomanjkanja doka
zov izreklo oprostilno sod
bo Josipu Strunjaku in Ja
nezu Kotarju, ostalih deset 
pa je spoznalo za krive. Na 
podlagi zbranih dokazov, 
zlasti prisluhov mobilnih te
lefonov in obremenjujočega 
pričanja Dejana Krošlja, je 
bilo ugotovljeno, da se je de
seterica združila z namenom 
izvrševanja kaznivih dejanj 
sprovajanja tujcev preko me
je, pri tem pa je imel vsakdo 
točno določeno nalogo. Ta
ko so spravili preko hrvaške 
meje do Italije večje število 
Kitajcev in Turkov in si pri
dobili protipravno premo
ženjsko korist. Tožilec je to 
premoženjsko korist ocenil 
na 100 tisoč evrov, vendar pa 
sodišče ugotavlja, da so si 
pridobili premoženjsko ko
rist v neugotovljeni višini. 
Sodišče je najvišjo kazen - 
dve leti in deset mesecev za
pora odmerilo Dejanu Bra- 
taniču, ki je imel najpo
membnejšo vlogo v združbi. 
Samir Velgič je dobil dve 
leti in dva meseca zapora, 
Dejan Krošelj eno leto in de
set mesecev, Darko Drago- 
van eno leto in pol, Mari
jan Rovan eno leto in pet 
mesecev zapora; Marjanu 
Stojilkoviču, Robertu Vu- 
čajnku, Goranu Gavrilo- 
viču, Mariu Živkoviču ter 
Marku Mariču pa je sodišče 
prisodilo po eno leto in štiri 
mesece zapora. Poleg pov
prečnine morajo obdolženci 
skupaj plačati še 3 milijone 
in 861 tisoč SIT sodnih stroš
kov. N.Č.C.

Odsekal si je prst
Škofja Loka, Krško -

Policijska postaja Škofja Loka je 
na Okrožno državno tožilstvo v 
Kranju podala kazensko ovad
bo zoper 39-letnega osumljenca 
iz Krškega zaradi suma poskusa 
storitve najmanj petih kaznivih 
dejanj goljufije. Osumljeni je 
namreč sklenil nezgodna zava
rovanja pri petih zavarovalnicah, 
potem pa si je decembra lani na 
obrežju reke Sore v Škofji Loki s 
kranjskim vejnikom namerno 
odsekal kazalec na levi roki. Na 
podlagi zavarovalniškega potrdi
la je nato želel uveljavljati za
varovalnino, pri čemer je prikril 
dejanske okoliščine nastanka 
poškodbe. Ker obstaja utemeljen 
sum, da je poskušal ogoljufati še 
nekaj zavarovalnic, policisti na
daljujejo z zbiranjem obvestil, o 
vseh ugotovitvah pa bodo obves
tili državno tožilstvo.

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin

Zakonsko varstvo 
kupcev stanovanj in 

enostanovanjskih stavb
(Nadaljevanje iz prejšnje številke!)

Oblikovanje skrbniškega računa
Določbe zakona o varstvu kupcev stanovanj in enostanovanj

skih stavb o oblikovanju skrbniškega računa se uporabljajo, če 
prodajalec prodaja posamezne dele stavbe z več posameznimi 
deli in kadar kupec skladno z dogovorom izvrši predčasno plačilo 
kupnine. V teh primerih prodajalec s skrbniško banko in s skrb
niškim notarjem sklene pogodbo o ustanovitvi skrbniškega 
računa. Prodajalec mora kupcu ob sklenitvi prodajne pogodbe 
izročiti od skrbniškega notarja overjeni prepis pogodbe o obli
kovanju skrbniškega računa.

Del finančnih virov za financiranje gradnje si investitorji po
gosto zagotovijo tako, da sklepajo pogodbe o prodaji posameznih ( 
delov stavb, še preden je gradnja končana. Kupcem enostavno 
naložijo plačilo dela kupnine še pred izročitvijo dela stavbe, 
običajno gre za stanovanja v bloku, še pred izročitvijo stanovan
ja ali dela stavbe, ki je predmet prodaje. Kupec je tako postavljen 
v tvegan položaj, saj lahko prodajalec zaradi stečaja, plačilne 
nesposobnosti ali iz drugih razlogov ne izpolni svoje obveznosti, 
kupec pa ostane brez nepremičnine in že plačanih posameznih 
obrokov kupnine. Prav zaradi tega zakon o varstvu kupcev stano
vanj in enostanovanjskih stavb uvaja možnost za obvladovanje 
teh tveganj z oblikovanjem skrbniških računov, ki uvajajo 
sočasnost izpolnitvenih pogodbenih obveznosti kupca in proda
jalca.

S pogodbo o oblikovanju skrbniškega računa nastane tri
stransko pravno razmerje, ki ga oblikujejo skrbniška banka, 
skrbniški notar in prodajalec. S to pogodbo se skrbniški notar in 
skrbniška banka zavežeta opravljati finančne oziroma pravne 
skrbniške storitve izključno v interesu kupcev, prodajalec pa se 
zaveže plačati ceno in stroške teh storitev.

Obveznosti skrbniškega notarja, skrbniške banke in prodajal
ca na podlagi pogodbe o oblikovanju skrbniškega računa traja
jo, dokler prodajalec v celoti in pravilno ne izpolni vseh ob
veznosti do kupcev, ki jih je po prodajni pogodbi dolžan iz
polniti, oziroma dokler skrbniški notar za račun kupcev ne 
uresniči vseh pravic.

Prodajalec mora skrbniškemu notarju predložiti ustrezne lis
tine (npr. potrjene začasne situacije), na podlagi katerih je mogoče 
preveriti, ali so izpolnjeni pogoji za plačilo v breme skrbniškega 
računa. Te listine mora prodajalec izročiti notarju, ki jih nato 
priloži k nalogu za izplačilo v breme skrbniškega računa.

Skrbniška banka mora zavrniti izplačilo naloga za plačilo v 
breme skrbniškega računa, če niso izpolnjeni zahtevani pogoji 
za izvršitev plačila Če pa so plačilnemu nalogu priložene vse 
zahtevane listine, mora banka izvršiti plačilo v breme skrbniškega 
računa v petih delovnih dneh po prejemu naloga. Obvestila v 
zvezi z dogajanji na skrbniškem računu skrbniška banka pošilja 
skrbniškemu notarju in prodajalcu.

Zakon se predvsem uporablja zaradi varstva kupcev pred tve
ganji v primerih, ko je predmet prodaje nepremičnina, ki bo šele 
zgrajena, pa tudi v drugih prodajnih pogodbah, katerih predmet 
je nepremičnina.

Tveganja, pred katerimi zakon varuje kupce
Če je prodajalec oz. investitor nesposoben dokončati gradnjo 

iz različnih vzrokov, na primer:
- ker finančne vire, ki jih je pridobil z vplačanimi obroki kup

nin, porabi za druge namene;
- ker so dejanski stroški gradnje večji od načrtovanih (npr. 

zaradi nepredvidenih del);
- ker med gradnjo ne pridobi dovolj kupcev, da bi z njihovimi 

viri financiral končanje gradnje, drugih ustreznih virov pa ni 
sposoben pridobiti.

Druga tveganja kupcev
Pogosto investitorji zahtevajo plačilo celotne kupnine še pre

den izpolnijo obveznosti do kupcev. Ce je predmet prodaje 
posamezni del stavbe, lahko investitor oz. prodajalec zagotovi 
pogoje prodaje šele, ko zagotovi vpis etažne lastnine na objektu 
v zemljiško knjigo. Zato je potrebno, da se izvede vpis v kataster 
stavb in sprejem akta o oblikovanju etažne lastnine ter vložitev 
ustreznega zemljiškoknjižnega predloga za vpis etažne last
nine.Vsa ta opravila mora urediti prodajalec oz. investitor, sicer 
kupec ne more doseči vknjižbe lastninske pravice na kupljeni 
nepremičnini v svojo korist.

Razlog, da prodajalec ne more izpolniti obveznosti, da pre
nese lastninsko pravico na nepremičnini na kupca, pa je lahko 
tudi okoliščina, da prodajalec isto nepremičnino proda dvema 
kupcema, ki drug za drugega sploh ne vesta.

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica
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HOROSkOI
OVEM

Opazujte, kako porabljate energijo. Ne poklan
jajte je ljudem, ki je ne zaslužijo in takšnih je 
veliko okoli vas. Finančna situacija ni prav nič 
sijajna in dobro bi bilo, da se najprej posvetite 
temu. Zaradi tega pričakujte uspeh.

BIK
V vašem razmerju se je pojavilo nezadovoljstvo 

in partner vas krivi za mizemo stanje. Vi pa sami 
veste, da ste bili zadnjih nekaj dni preobremenjeni 
zaradi nekih informacij, ki so pricuijale od nekoga 
iz preteklosti.

DVO JČKA
Možni so nenačrtovani stroški, vendar bodo v 

funkciji uspešnega nadaljevanja posla. Dogajalo 
se ne bo nič posebno vznemirljivega, zato imate 
priložnost, da se sprostite in odpočijete. V celoti 
se posvetite družini.

RAK
Delovno energični ste predani obveznostim, ki 

vam jih nalagajo nadrejeni. Vaše obnašanje vas bo 
tako povzdignilo v šefovih očeh, da na prijetne pos
ledice ne bo treba dolgo čakati. Nekaj brezbrižno 
izgovorjenih besed vas bo še dolgo težilo.

LEV
Če zaradi nezadovoljstva nameravate menjati 

službo, dobro premislite, ali vam bo nova služba 
prinesla zadovoljstvo. Morda se v ponudbi skriva
jo pasti? Posvet s partnerjem ne bo odveč. Čas bi 
bil, da po zimi pretegnete kosti.

DEVICA
Razganjalo vas bo od radovednosti, ki je še 

nekaj časa ne boste mogli potešiti. Sprejmite pova
bilo, pa si kasneje ne boste očitali, da niste štorih 
vsega, kar bi lahko. Partner bo upravičeno jezen 
kot že dolgo ne.

TEHTM1CA
Nikar se ne ukvarjajte toliko sami s seboj, pa boste 

bolj zadovoljni. Pametno napredovanje je sestavljeno 
iz mnogih majhnih korakov. Za osebo, ki je zadnje 
čase sumljivo veliko v vaši bližini, velja, da se pod 
grobo zunanjostjo skriva neka lepa in čista duša.

5K0RP1 JO/N
Neka norčava zamisel vas spravlja v vse boljšo 

voljo. Zberite ves pogum, ki ga premorete in 
začnite iskati priložnosti, ki se skrivajo na vsakem 
vogalu. Avanture vam ne uidejo. Bežno poznans
tvo se lahko spremeni v trdno vez.

STRELEC
Grizlo vas bo, ker v odločilnem trenutku niste 

storili prav vsega, kar bi lahko. Tisto, na kar si 
niste upali niti pomisliti, vam bo nepričakovano 
padlo z neba. V ljubezni ste dolgo mislili, da part
nerju ni do vas, resnica pa je povsem drugačna.

KOZOROG
Še lep čas se boste kesali zaradi nekaterih starih 

napak. Ne bodite neučakani, da vam ne bo pozneje 
preveč žal. Nekateri so preveč zamerljivi, da bi 
vam lahko kar takoj odpustili. Sprostili se boste le 
v prijetni družbi prijateljev.

vod/nar
Trenutno nelagodnost bodo lažje pregnali pri

jatelji kot zdravniki. Še pred koncem tedna posku
site vnovčiti odlično idejo, ki se vam je pred ne
davnim porodila v prijetni družbi.

RIB!
Hudo neprespani boste, zato pa toliko bolj sreč

ni. Z malo truda lahko nekoga, ki vam je ljub, 
osrečite za vse življenje. Ves teden, ki je pred vami, 
se vam ne bo treba pritoževati zaradi osamljenosti. 
Pazite le na nekatere nevoščljivce.

faks: I
e-pošta: uredniki@tv-nm.si 
splet: www.tv-nm.si

■

v BeU krajini in Posavju

nagradna križanka

Nagrade
Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno re
šitev, prejmejo:

1. nagrada - 
knjižna nagrada 
Rebeka Čeh,
Vodovodna 17,
2352 Selnica ob Dravi

2. nagrada - 
zgoščenka
Mateja Raušl,
Valvazorjeva 31, 8250 Brežice

3. nagrada - 
kaseta
Gregor Sernec,
Ul. talcev 9, 1433 Radeče

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi:
ANAPA, MAMIN, OBARE, 
NONET, MAK, JO, LARIN- 
GOLOG, UMBRIJA, VAT, 
BA, ANU, EC, ELTVILLE, 
COE, NARA, AALBORG, 
IRADA, MERLIN, CIVILI
ZACIJA, AHA, PLATANAR.

PRIZO
RIŠČE V 

CIRKUSU

Geslo: NOVA
EVROPE

ZVEZDA

Rešitev nagradne križanke 
pošljite do petka, 21.5.2004, na 
naslov:
Uredništvo časopisa SavaGlas, 
Trg izgnancev 12; 8250 Brežice 
s pripisom “Nagradna kri
žanka”.

Za pravilno rešitev bomo upo
števali rešitev cele križanke, ne 
le gesla!
Fotokopij ne upoštevamo!

DRŽAVA 
V MALIH 
ANTILIH

OBNO
VITEV

ORGANA

ITAL.
PISATELJ
Umberto

NEMŠKA
PEVKA

IGRALNA
KARTA

NAUK O 
GIBANJU

OSMI
ŽIDOV.
MESEC

KRAJ
PRI

KRŠKEM

8

JAPON.
DROBIŽ
TIBETAN.

GOVEDO

IZDELOV.
GODAL

TROPSKA
PAPIGA

SLOV.
PESNIK
IZTOK

MLAKAR

PIVNICA

OGNJENIK 
V GVATE

MALI

PRITOK

SLADILO

0BEI?
HETMAN

KOZAKOV

ODSTRAN
JEVANJE

DLAK

4

MOŠKI
POTOMEC

TONE
TURNŠEK

DODATKI
RDEČA

POLJSKA
CVETLICA

PLAČILO
ZA

NAJET
PROSTOR

ENGELSERT
GANGL

HLADEN
OLJAČA
GRŠKI
PESNIK

OSVE
ŽILNA
PIJAČA

FRANC.
FIZIK

Francois

IZVIRNI
KRAK
REKE

MENAM

1 2

Z
5 6 7 2

ao 9

!/
Ljudem, ki niso nadarjeni, a se žele uveljaviti, 

ne preostane nič drugega, kot da grajajo prave talente.
Čehov

Ambicije in bolhe rade skačejo v zrak.
Italijanski pregovor

Misli hranijo besede, a besede oblačijo misli.
Orientalski pregovor

Kar misliš reči, reci jutri.
Japonski pregovor

Iz ene ure jih bolečina napravi deset.
<=> Shaespeare

Tisti, ki se hočejo nekaj naučiti, niso nikdar brezposelni.
Montesquieu

Nazadnje ga vidi norec, na sredini pametnejši, samo 
modrec vidi cilj že na prvem koraku.

O
Človek je edina žival, ki je, kadar ni lačna, pije, 

kadar ni žejna in ljubi ob vsakem času.
<=>

Počitek je samo za mrtve.
Angleški pregovor

kino

Kino servis Brežice
Četrtek, 13.5., in petek, 14.5., ob 17. uri Maček v klobuku, 

družinska komedija, ob 18.30 Na robu strasti, triler, ob 20.30 Pošast, 
drama; sobota, 15.5., in nedelja, 16.5., ob 17. uri Maček v klobuku, 
ob 18.30 Pošast, ob 20.30 Na robu strasti; četrtek, 20.5., in petek, 
21.5., ob 17. uri Scooby Doo 2: Pošasti na prostosti, akcijska ko
medija; ob 18.30 Šola rocka, glasbena komedija, ob 20.30 Pobegla 
porota, krimi drama; sobota, 22.5., in nedelja, 23.5., ob 17. uri Scoo- 
by Doo 2: Pošasti na prostosti, ob 18.30 in 20.30 Šola rocka.

Kulturni dom Krško
Četrtek, 135., ob 19. uri Zapri gobec, komedija; petek, 145., ob 18. 

•uri Scooby Doo 2: Pošasti na prostosti, akcijska družinska komedija, 
ob 20. uri Pošast, krimi drama; nedelja, 165., ob 18. uri Scooby Doo 2: 
Pošasti na prostosti; četrtek, 205., ob 19. uri Hidalgo, epska pustolovska 
drama; petek, 215., ob 18. uri Medvedja brata, animirani mladinski, 
ob 20. uri Gothika, grozljivka; sobota, 225., ob 18. uri Medvedja 
brata, ob 20. uri Hidalgo; nedelja, 235., ob 18. uri Medvedja brata; 
četrtek, 275., ob 19. uri Umazane lepe stvari, drama

CANEKDOTEJ
Tako pametni, pa tako...

Švedski kralj Gustav V. se je nekoč sam sprehajal po 
vaških poteh blizu svojega gradu. Za njim sta šli dve 
deklici. Ena je zašepetala prijateljici:
“Naš kralj je že star in betežen.”
Tedaj se je Gustav V. obrnil in prijazno rekel:
“Ampak sliši pa še dobro.”

Spartak, legendarni upornik in voditelj največje vstaje 
sužnjev, je v trenutku, ko je začel bitko s Krasovimi in 
Pompejevimi četami, namenoma pokončal svojega 
konja. Ko so ga vprašali, čemu je to storil, je odgovoril: 
“Če zmagam, bom v rimski vojski dobil konj, kolikor 
jih bom hotel, če pa izgubim, si hočem preprečiti 
možnost za beg.”

V večji družbi so že celo uro raz
pravljali o ljubezni, o njeni nepre
računljivosti, vihravosti in spremen
ljivosti. Bili so že vsi potrti. Napos
led se je oglasil eksistencialist Jean 
Paul Sartre:
“Recite, kar hočete, drži pa, da je 
na svetu trajna, večno zvesta, proti 
vsem zunanjim vplivom odporna ljubezen, ki traja do 
smrti.”
“Ali res mislite, da je takšna ljubezen možna?” ga je 
vprašal dvomljivec.
“Seveda,” je odgovoril Sartre, “namreč ljubezen do 
samega sebe.”

Ko je humorista Marka Twaina ugrizel stekel pes, je 
poklical zdravnika in ga vprašal:
“Ali bom umri?”
“Umrli ne boste, toda ni izključeno, da dobite steklino.” 
“Potem mi dajte takoj pero in črnilo.”
“Tako hudo pa res ni, da bi morali napisati oporoko,” 
ga je skušal pomiriti zdravnik.
“Saj tudi ne mislim tega,” je odgovoril bolnik, “na
pravil bom le seznam oseb, ki bi jih rad obgrizel, ko 
bom stekel.”



OBČINA BREŽICE

Mladinski center je namenjen mladim in naj tak tudi ostane
Mladinski center Brežice je z dosedanjem delom in javno prepoznavnostjo dokazal, da je eden najuspešnejših javnih zavodov v Sloveniji, 
ki se ukvarja s problematiko mladih in izvaja številne projekte izobraževanja, preventivnih programov, povezovanja in druženja mladih.
Je tudi nepogrešljiv pobudnik in organizator številnih kulturnih, športnih, mladinskih in otroških prireditev v naši občini. Prav gotovo 
gredo zasluge za uspešno delovanje Mladinskega centra Brežice v največji meri zaposlenim z dosedanjo direktorico Patricijo Čular na 
čelu in seveda mladim, ki so mladinski center sprejeli za svojega, kar je najpomembnejše. Uspešne bi morali nagraditi, žal pa del lokalne 
politike misli drugače.

^an 13 SavaGto, 13.5.2004

J
OBČINA

Brežice

V Brežicah so se pretekli 
ponedeljek na seji občinskega 
sveta “zgodili mladi”. Prav in 
potrebno je, da mladi občin
skemu svetu jasno povedo, kaj 
si mislijo o delu in vodenju 
Mladinskega centra Brežice. V 
kratkem času je bilo namreč 
zbranih okoli 1800 podpisov 
podpore dosedanji direktorici 
Mladinskega centra Patriciji 
Čular. Ko vsi štirje člani sveta 
Mladinskega centra Brežice, ki 
jih je v ta organ imenoval del 
lokalne politike in sicer ko
alicija (LDS, LORKS, SNS, 
DeSUS in PUM), niso podprli 
dosedanje direktorice Patricije 
Čular, je postalo jasno, da ta del 
lokalne politike, ki ima večino 
v občinskemu svetu, želi za
menjavo na čelu mladinskega 
centra. Zamenjavo direktorice 
bi verjetno izpeljali že na po

nedeljkovi seji občinskega sve
ta, vendar so to preprečili pro
testi mladih, ki so s protesti in 
transparenti opozarjali na ne
sprejemljivost poseganja poli
tike v delovanje mladinskega 
centra. Politika mora zbrati 
toliko modrosti in dobro
namernosti do naše občine in 
naših ljudi, da bi pri imeno
vanju vodilnih ljudi na odgo
vorna mesta upoštevala pred
vsem znanje, sposobnost in 
dosedanjo uspešnost. Kljub 
temu da je občinska kadrovska 
komisija v rokah LDS, si bom 
kot župan naše občine prizade
val, da bodo na odgovorne 
položaje imenovani strokovni 
ljudje in da ne bo prihajalo do 
političnih kadrovanj.

Ne glede na omenjeni gre
nek dogodek potekajo naprej

številni razvojni projekti v naši ma sredi junija letos) je Občina sporazum o sofinanciranju nje krožišča znaša dobrih 190
občini. Ob izgradnji krožišča na Brežice pred nedavnim z Mini- krožišča v Spodnji Pohanci.. milijonov SIT, pri čemer pred-
Čmcu (dokončan bo predvido- strstvom za promet podpisala Projektantska vrednost izgrad- stavlja delež Občine Brežice

34,5 odstotka, kar znaša pri
bližno 66 milijonov SIT. Ob 
krožišču, ki bo rešil nemogočo 
in nevarno prometno situacijo 
na izredno prometni regionalni 
povezavi med Brežicam in 
Krškim, bodo v vseh štirih sme
reh (proti Brežicam, Krškemu, 
Artičam in Zgornji Pohanci) 
izvedena tudi avtobusna posta
jališča. V skladu s časovnim 
načrtom naj bi se priprave na 
gradnjo začele letos, v teku je 
postopek za izbor izvajalca, 
glavna izgradnja pa se bo izva
jala v letu 2005, ko naj bi bilo 
krožišče v Spodnji Pohanci tudi 
predano prometu.

Mag. Andrej Vizjak,
Predvidena lokacija krožišča v Spodnji Pohanci župan občine Brežice

občinski svet brežice

SDS
V Brežicah so 
se zganili mladi

Vse, kar seje dogajalo na 12. 
redni seji Občinskega sveta 
občine Brežice ima korenine na 
seji, ko je bila izglasovana spre
memba odloka o ostanovitvi 
javnega zavoda Mladinski cen
ter Brežice (MC Brežice), takrat 
je koalicija (LDS, LORKS, 
PUM, SNS in DeSUS) na pobu
do PUM-a z večino dosegla 
Nižanje kriterijev, ki jih mora 
izpolnjevati kandidat za direk
torja zavoda MC, piko na i pa 
je postavila Komisija za man
datna vprašanja, volitve in ime
novanja, ki ji predseduje g. 
Jože Avšič, z imenovanjem 
štirih članov v svet zavoda MC 
^režice.

Tako si je koalicija zagotovi- 
la večino in prevzela niti ime- 
novanja direktorja zavoda v 
svoje roke in s tem nedopustno 
vteešala dnevno politiko v stro
kovno delovanje vseh zapos
lenih v MC Brežice, ki je zago
tovo med najuspešnejšimi v 
državi. Zaključek vseh teh do
dajanj pa bi se moral zgoditi 3. 
teaja, ko naj bi koalicija na 
Pobudo PUM-a naknadno uvr- 
stila na dnevni red seje točko o 
'te eno vanju novega direktorja 
^1C Brežice, vendar so to 
zaposleni in mladi zaslutili ter 
Se množično udeležili seje kot 
Zainteresirana javnost. Vendar 
Je vodja koalicije g. Stane Ra- 

anovič z izgovorom, da ni 
Pogojev za delo, najavil odhod 
Svetnikov koalicije s seje. Med 
°dhodom so jih mladi glasno 
'zžvižgali in jim s tem dali jas- 
n° vedeti, da se ne strinjajo z 
vteešavanjem dnevne politike 
v delovanje MC Brežice.

Zaradi nesklepčnosti občin- 
teega sveta županu ni preosta- 

n° drugega, kot da je sejo preki-

“Javni zavod” 
Mladinski center 
Brežice

Koalicija strank (LDS, 
LORKS, SNS, DeSUS, PUM) v 
Občinskem svetu Brežice ob 
dogodkih, povezanih z zadnjo 
sejo občinskega sveta, daje 
naslednjo izjavo:

L Koalicija je na nepravil
nost in nezakonitost delovanja 
Mladinskega centra Brežice 
(MC Brežice) opozorila že pred 
dobrim letom. Neveljavnost 
mandatov članov sveta, nele
galno odločanje v svetu, neu
sklajenost aktov sveta ter odlo
ka o ustanovitvi, nelegalno ob
javljanje razpisov za imeno
vanje direktorja mladinskega 
centra so nekatere zadeve, na 
katere je koalicija opozorila ob
činski svet in takratno direkto
rico, sedanjo vršilko dolžnosti 
direktorice ter jo pozvala k 
odgovornosti. Prav tako je pris
tojne občinske službe in župa
na, ki izvajajo nadzor nad delo
vanjem javnega zavoda mla
dinski center, katerega ustano
viteljica je Občina Brežice, poz
vala, da uredita nastalo stanje.

Tako je Komisija za mandat
na vprašanja, volitve in imeno
vanja (KVIAZ) pri občinskem 
svetu v sestavi prejšnje koalicije 
na svoji 6. seji 20. marca 2003 
zavrnila rezultat razpisa, ki ga je 
objavil svet, v katerem je večini 
članov sveta mandat že potekel 
ter dal soglasje, da se za vršilko 
dolžnosti v direktorja imenuje 
Patricija Čular. Hkrati je MC 
Brežice oz. v.d. direktorice in pris
tojne občinske službe zadolžil, 
da takoj pristopijo k pripravi spre
memb in dopolnitev odloka o 
MC Brežice, predvsem v delu, 
ki se je v postopkih razpisa in 
imenovanja direktorja pokazal 
kot pomanjkljiv, neusklajen in 
kot ovira za nemoteno izpeljavo 
postopka imenovanja direktorja, 
pri tem je opozoril še na določila, 
ki opredeljujejo pogoje in sesta
vo članov sveta zavoda.

KVIAZ je nato 30. junija 2003 
v sestavi sedanje koalicije 
zadolžila v.d. direktorice Patri
cijo Čular, da v roku treh mese
cev pripravi predlog sprememb 
in dopolnitev aktov MČ Brežice 
in jih predloži občinskemu svetu 
ter v nadaljnjih treh mesecih v.d. 
direktorice stori vse potrebno za 
pripravo in izvedbo postopka

imenovanja novega direktorja, 
hkrati pa pozvala Nadzorni od
bor občine Brežice, naj v roku 
šest mesecev preveri zakonitost 
delovanja MC Brežice.

Glede na očitane nepravilno
sti s strani takratnih članov sveta 
zavoda Milene Jesenko in Stane
ta Radanoviča predvsem v delu, 
ko se omenja, da v letu 2001 ni 
bilo sklicane nobene seje sveta 
zavoda, (v letu 2002 je bila samo 
ena seja in sicer komaj 28. juni
ja, na kateri so kar potrdili vse
binsko in finančno poročilo za 
leto 2001 in 2002), da svet ni 
imel predsednika, posamezni 
člani sveta so kljub poteku man
data odločali in delovali v svetu 
naprej ter daje direktorica pri re
ševanju problematike povsem 
zaobšla svet zavoda.

Hkrati sta člana sveta posta
vila vprašanje, kateri organ je 
v skladu z odlokom o ustanovi
tvi zavoda in splošno zako
nodajo obravnaval nekatere te
meljne akte, ki jih sprejema 
vsak zavod, na primer vsebin
ski in finančni letni plan, za
ključni račun in podobno.

Ne glede na opozorjene ne
pravilnosti in napake od direk
torice, kot odgovorne za zako
nitost delovanja zavoda, in od 
župana, kot predstavnika usta
novitelja, zadolženega za nad
zor delovanja javnega zavoda, 
ni bilo sprejetih nobenih ukre
pov ali predlogov, da se stanje 
uredi v skladu z odlokom in 
splošno zakonodajo.

Prav tako je svetnik Davor 
Račič zaradi prej opisanih raz
mer na MC Brežice 26. 3.2003 
županu posredoval pisno sve
tniško vprašanje, v katerem je 
želel izvedeti, kdaj je bila ime
novana in kdaj je potekel man
dat direktorici MC Brežice, 
kdo so bili člani sveta javnega 
zavoda na dan formiranja se
danjega občinskega sveta (de
cember 2002), kdaj jim poteče 
mandat ter kakšne ukrepe bo 
občinska uprava izvedla za za
gotovitev pravno korektnega 
delovanja MC Brežice in kdo 
je odgovoren za nastalo stanje.

Iz odgovora župana rele
vantnih odgovorov na po
stavljena vprašanja ni bilo mo

goče dobiti ali razumeti.
2. Za ureditev stanja je nato 

Koalicija skupaj s občinskimi 
službami predlagala občinske
mu svetu v sprejem nov Odlok 
o ustanovitvi mladinskega cen
tra ter imenovanje novih pred

stavnikov ustanovitelja v svet 
zavoda oz. formiranje novega 
sveta. Prav tako je KVIAZ na 
podlagi novega Odloka objavi
la razpis za izvolitev direktor
ja Mladinskega centra Brežice.

Na razpis sta prispeli dve 
prijavi, prijava sedanje v.d. di
rektorice Patricije Čular in pri
java Judite Francekovič. Po 
ugotovitvi, da obe kandidatki 
izpolnjujeta razpisane pogoje, 
je v skladu z Odlokom KVIAZ 
pozvala svet Mladinskega cen
tra Brežice, da poda mnenje o 
kandidatkah in predlaganih 
programih kandidatk.

Svet Mladinskega centra 
Brežice je večinsko podprl kan
didaturo Judite Francekovič.

3. Prihod večjega števila ob
čanov v dvorano, kjer poteka
jo seje, in motenje dela svetni
kov je onemogočalo normalno 
delo in odločanje na sami seji, 
na kateri sama izvolitev nove
ga direktorja mladinskega cen
tra še sploh ni bila uvrščena na 
dnevni red seje. Zupan Andrej 
Vizjak iz njemu znanih raz
logov kljub pozivom svetni
kov ni zagotovil normalnih 
pogojev za delo, kar mu nala
ga poslovnik, zato smo morali 
sejo zapustiti.

4. Ob tem se sprašujemo ali 
bo to tudi v prihodnje praksa 
župana Vizjaka, da bo na samo 
sejo občinskega sveta že pred 
uvršanjem točk na dnevni red 
ali ob sprejemanju odločitev,- 
ki ne bodo po njegovi meri, pri
peljal svoje privržence, ki bodo 
z glasnim prepričevanjem po
skušali vplivati na odločitve 
svetnikov in svetnic.

Zato pozivamo župana An
dreja Vizjaka, da v skladu s 
poslovnikom občinskega sve
ta nemudoma zagotovi normal
ne pogoje za delovanje in od
ločanje občinskega sveta, v 
nasprotnem primeru na samih 
sejah ne bomo mogli normal
no delati in sprejemati odlo
čitev, ki so pomembne za 
občanke in občane v naši 
občini.

Svetniške skupine Občin
skega sveta občine Brežice: 
LDS - Liberalna demokracija 
Slovenije
LORKS - Lista občine za razvoj
krajevnih skupnosti
SNS - Slovenska nacionalna
stranka
DeSUS - Demokratična stran
ka upokojencev 
PUM - Posavska unija mladih

SIS.
www.sls.si

SLS - EU

S 1. majem je Slovenija sto
pila v družbo najrazvitejših in 
s tem postala enakopravna čla
nica EU, v kateri se odpirajo šte
vilčne priložnosti, katerih reali
zacija pa bo odvisna predvsem 
od naših spretnosti in znanja. 
Prosto gibanje znotraj držav EU 
je velika pridobitev, velikost 
trga skoraj neomejena, vedeti 
pa je potrebno, da tako kot mi 
računamo na ta trg, računajo 
druge države na našega. Za 
brežiško občino pomenijo no
ve razmere tudi slabosti, saj 
meja z republiko Hrvaško po
staja ostrejša, trgovanje s sos
ednjo državo pa manj konku
renčnejše predvsem zaradi ca
rinskih dajatev. Zaradi bojazni 
po ukinjanju delovnih mest v 
brežiški občini je potrebno pra
vočasno ukrepati in začeti pra
vočasno izvajati ukrepe za pre
strukturiranje in odpiranje 
novih delovnih mest, predvsem 
v storitvenih in proizvodnih 
dejavnostih. Potrebna je tudi 
takojšnja analiza stanja v kme
tijstvu, spremljanje razmer ter 
ukrepanje v primerih slabšanja 
razmer. Občinski odbor Slo
venske ljudske stranke se na 
področju zaščite malega kme
tijstva zavzema za takojšnjo 
vzpostavitev vaških oz. kra
jevnih tržnic v občini Brežice, 
na katerih naj bi se ponujali 
pridelki in razni izdelki do
mače obrti po vzoru nekaterih 
krajev starih članic EU.

SLS vsem občanom ob vs
topu v EU želi vse dobro z željo, 
da kmalu postanemo najuspeš
nejši v tem delu Evrope.

Ivan Vogrinc

fZ ZDRUŽENA LISTA
US socialnih demokratov

ZLSD

Načrtovane 11. seje ob
činskega sveta zaradi namerne 
nesklepčnosti ni bilo. Tako tu
di mladi oz. zainteresirana jav

nost ni mogla slišati argumen
tov za in proti sedanji di
rektorici MC, če bi seveda bila 
točka “Imenovanje direktorice 
MC Brežice” dodatno uvrščena 
na dnevni red. V kar pa ne gre 
dvomiti. A zaradi “dogajanja 
ljudstva” je opozicijska ko
alicija nemudoma uporabila 
rezervni scenarij. V ZLSD smo 
vedeli, da se z enoletnim 
zavlačevanjem imenovanja le 
pridobiva čas za izvedbo spre
memb v vodstvu MC po meri 
in želji nekaterih v občinskem 
svetu. Nikakor ne mislimo, da 
so direktorji večni, smo pa pro
ti zamenjavam, še posebej, ko 
grp za tako zelo prozorne 
politične in koristolovske igre, 
kot je v tem primeru. Ni 
pomembno, kaj znaš, kako 
delaš, ali izpolnjuješ cilje in 
dosegaš dobre rezultate, po
membno je le, ali si všečen in 
po meri tistih, ki imajo premoč 
pri glasovanju.

Milena Jesenko

N Si
Nova Slovenija
Krttonska ljudska stranka

N.Si
V nedeljo, 2. maja, smo se 

na povabilo OO N.Si Sevnica 
skupaj s člani OO Krško in Ra
deče v cerkvi Sv. Roka nad Sev
nico udeležili slovesnosti, ki so 
potekale ob včlanjevanju Slo
venije v Evropsko unijo (EU), 
ter maše za domovino, ki jo je 
vodil sevniški gospod župnik 
Slapšak. Slednji je poudaril, 
kako pomemben korak za Slo
venijo je včlanitev v EU; ne 
glede na to, kaj nam ponuja Ev
ropa, je pomembno tudi to, kaj 
lahko mi ponudimo Evropi ta
ko na kulturnem, gospodar
skem pa tudi geografskem pod
ročju. Po maši se je odvil pri
ložnostni program s himno, 
pozdravnim govorom mag. Da
nila Marina, predsednika ob
močnega odbora Sevnica, ne
kaj besed o varovanju naše 
kulturne dediščine pri vključe
vanju v EU pa je podala Vladka 
Sumrek. Sledilo je prijetno dru
žabno srečanje.

OO N.Si Brežice
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Kava Barcaffe. 100g

Martadteta. licaPomursko trajno mleto 3.5, H.

v mesecu maju odprodaja:
- eksponatov kuhinj s popustom do 75%

- eksponatov sedežnih garnitur s popustom do 40%

VELIKA IZBIRA SEDEŽNIH GARNITUR I
NA ZALOGI t

KUHINJE ŽE ZA NEVERJETNIH 39.990 SIT \

MLADINSKE SOBE ŽE OD 36.990 SIT :

SPALNICE ŽE OD 79.990 SIT §

KAVČI ŽE OD 29.990 SIT \

REGALI ŽE OD 36.990 SIT =
Mostec 6, Dobova, tel.: +386 (0)7 49 92 400 

Krško, tel.: + 386 (0)7 48 80 390
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ČERNELČEVA 9, 8250 BREŽICE 
TEL: 07/49-61-090, 07/49-93-240
FAX: 07/49-93-241 
GSM: 041/619455

n

Delovni čas: 7.00 -19.00 
ob sobotah: 8.00-13.00

eni« Avto/foe KpšAc
AKCIJA V MAJU:

C2, C3 - brezplačna klima 
PICASSO, BERLINGO - cena dizel-motorja 

za ceno bencinskega
XSARA HDI EXCLUSIVE že od 3.199.000 SIT 

in ostale ugodnosti pri nakupu vozil.

http://saloni.citroen.si/avtoline TEL : 07 49 02 117

Brezplačen program (lotite na naši spletni strani
www.f(/io-rozman.si

mt m
tmmm

www.psst-psst.com

Passat!
do 505.000 SIT prihranka
pri nakupu modela Passat Exdu$ive

Paket Exclusive:
• večfunkcijski usnjen volan s tempomatom
• aluminijasta 16-colska platišča
• strežnik za 6 zgoščenk
• meglenke
Število vozil in modelov je omejeno.

Radanovič Brežice d.o.o.
Černelčeva ulica 5, jel.: (q7j 49 92150 
8250 Brežice Fax: (07) 49 92172

57» [materah
gaoato IM3ff©33B)a <3Sjte

■ ob 14.00 URADNI TRENINGI
v nedaljo, 1S.0!L20M, ob 12.30 uri SLOVESNA OTVORITEV DIRKE
-ob 13.00uri dirka-1.tek
-ob 14.30uri dirka-2.tek -
-ob 16.30uri dirka-3.tek

»■ tm ate*«. ... 'I

NA DIRKI BO NASTOPILO PREKO 78 VOZNIKOV KZ 8 DRŽAV
■•smmmMUSA

*
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Andrejo iz Sevnice moti
jo neurejene in uničene sani
tarije na železniški postaji v 
Sevnici. Zanimalo jo je, kdo 
je odgovoren za njihovo 
vzdrževanje.

Iz Službe za organizacij
sko komuniciranje Holding 
Slovenske železnice so odgo
vorili, da je Sekcija za vzdr
ževanje prog iz Ljubljane kot 
pooblaščeni upravljalec za
dolžena na območju sekcije, 
torej tudi na območju postaje 
Sevnica, za opravljanje javne 
gospodarske službe vzdrže
vanja objektov javne želez
niške infrastrukture. Objekte 
javne železniške infrastruk
ture vzdržuje v obsegu, ki ga 
določajo dodeljena finančna 
sredstva. Poudarili so, da že
lezniški delavci lahko samo 
obveščajo policijo o dejanjih 
neznanih storilcev, ki se tudi 
v Sevnici pogosto znašajo 
nad železniškimi objekti. 
Vzroke za takšno vandalsko

ravnanje pa je treba iskati zu
naj železnice.

Gabrijela z Rožnega je 
ogorčena nad težkimi tovor
njaki, ki vozijo po cesti Rož- 
no-Presladol-Resa, kjer je 
omejitev 7 ton, tovornjaki 
komunale pa imajo tudi več 
kot 12 ton.

S Policijske uprave Krško 
so odgovorili, da kontrolo pro
meta na javnih cestah in tako 
tudi na cesti Rožno-Krško 
(Resa) opravljajo policisti po
licijskih postaj in Prometne 
policijske postaje Krško. Na 
omenjeni regionalni cesti 
številka 679 (Zasavska ulica 
v Brestanici) je postavljen 
prometni znak “Prepovedan 
promet za vozila z večjo osno 
obremenitvijo od 6 ton”, kar 
pa pomeni, da vozila, ki tehta
jo 12 ton, lahko vozijo po 
omenjeni cesti, saj ne pre
koračijo osnih obremenitev.

mali oglasi
Perutnina Rostohar sporoča vsem 
cenjenim strankam, da sprejema
jo naročila za bele kilogramske 
piščance na telefonski številki 07/ 
49-21-563 ah 031-621-522 ali 
osebno pri Rostohaijevih, Brege 
1. Prodaja piščancev bo v soboto, 
15. maja. Rjave in grahaste jar- 
kice, stare 10 tednov, pa lahko 
dobite vsak dan v popoldanskem 
Času. Sprejemajo tudi naročila za 
purane.

V Izoli, v vrstni hiši v bližini 
molja, oddamo apartman za 4 do 
6 oseb tudi zunaj sezone. Cena 
po dogovoru. Pokličite 07/49- 
62-693 ali 040-377-665.

Prodam avtomobil Hyundai Poni, 
letnik 1994 ter parcelo z manjšim 
vinogradom na Bočju v izmeri 30 
arov. Pokličite 49-78-095.

V Novi vasi pri Obrežju, v nepo
sredni bližini državne meje, od
dam v najem hišo, primemo za 
poslovni prostor, družino ali po
sameznike.
Pokličite 041-234-405.

Ugodno prodam dobro ohranje
no dnevno sobo in spalnico. Ce
na po dogovoru.
Pokličite 07/49-61-944.

Prodam avtomobil Renault 4, 
letnik 1992, registriran do mese
ca novembra.
Cena po dogovoru.
Pokličite 031-836-733.

Prodam osebni avto Daewoo 
Lanos, 1.5, bele barve, letnik 98/ 
99, dobro ohranjen, servisna 
knjižica, pet vrat, radio in strešni 
nosilci. Pokličite 041-923-191.

f'
NAROČILNICA

SA5IAGLAS - časopis za širšo posavsko deželo 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 

Tel.: 07-49-91-254, 07-49-91-250 
Fax.: 07-49-91-253

Elektronska pošta: komerciala@radio-brezice.si

Naročam/o časopis SAVA GLAS
Ime in priimek__________ ________________________

Podjetje(naziv in naslov)________________ _______

\

Davčna številka podjetja_ 

Zavezanec za DDV 

Kraj__________

Ulica

Datum

Poštna št.

Telefon

Podpis

Število izvodov

, Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT na izvod. 
| Naročniško razmeije je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic 
^naročnine je možen samo pred novim obračunskim obdobjem.

S

Sporočilo bralcem!
Bralce vabimo, da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sodelujejo v 

rubriki Mnenja, odgovori in popravki. Vsi prispevki za rubriko morajo biti 
opremljeni s polnim imenom in naslovom odgovorne jizične osebe (tudi v 
primeru institucij, organizacij, strank, društev,...) in s telefonsko številko, na 
kateri je mogoče preveriti avtentičnost avtorja. Na podlagi Zakona o medijih 
(Ur.l.35/2001) si uredništvo pridržuje pravico do objave ali neobjave in 
krajšanja prispevkov v skladu s svojo uredniško politiko in prostorskimi 
možnostmi. Izjema so odgovori in popravki, ki po zakonu ne smejo biti 
spremenjeni in dopolnjeni.

Nevaren odsek je terjal 
novo smrtno žrtev!

Direkciji za ceste Republike 
Slovenije - upravljalcu ceste 
R1219

Krajevna skupnost Kapele že leta 
opozarja na neprimerno cesto re
publiškega značaja R1 219, ki je še 
posebej nevarna na odseku od 
Dramlje skozi vas Zupeleveč do Do
brave, ki je ravno na tem odseku v 
zadnjih letih terjala več smrtnih 
Žrtev. Preteklo sredo je znova tako 
hudo počilo, da je na kraju nesreče 
umrla voznica osebnega avtomo
bila; zaradi neprimernosti ceste in 
njene preobremenjenosti vozniki 
svoje napake plačujejo z življenji. 
Je to res potrebno?

Republiška cesta od Brežic proti 
Bizeljskemu je bila zgrajena pred 
desetletji, ko skorajda ni bilo avto
mobilov. V poznejših letih pa ni bila 
deležna posodobitve v tej smeri, da 
bi bila primerna za tako intenzivnost 
prometa, ki se dnevno odvija po njej. 
Po štetju prometa izpred treh let po 
tem odseku pelje približno 3000 
vozil na dan. V zadnjem letu pa se 
je predvsem zaradi težkih tovornih 
vozil s priklopniki, ki vozijo mate
rial na gradbišče avtoceste, promet 
povečal za okoli 750 na dan. Ces
tišče je preozko (za več kot meter 
odstopa od standardov za repub
liške ceste), skozi vas Zupeleveč ni 
pločnika, kolesarska steza pa so 
zgolj sanje, kljub temu da je tudi po 
tem odseku speljana brežiška kole
sarska pot.

Krajani, ki živimo tu ob južni 
meji, na robu Evrope, smo potr
pežljivi, vajeni živeti prej slabše kot 
boljše (stopnja brezposelnosti je 
nadpovprečna), pa vendar opaža
mo, da smo zaradi svoje dobrovolj- 
nosti in potrpežljivosti postali manj
vredni državljani, katerih življenja 
so poleg vseh drugih nevšečnosti 
ob meji še dodatno ogrožena zara
di ceste.

Krajani smo z mnogo truda pri

šli do dogovora z Občino Brežice, 
da je pristopila k izdelavi projektne 
dokumentacije za pločnik skozi nase
lje, kjer pa se spet zapleta. Izdelava 
pločnika bi morala potekati vzpo
redno z rekonstrukcijo ceste, ne le 
preplastitvijo, kot se je to dogajalo 
v preteklosti in je cesta postala zara
di tega še ožja, bankine neutrjene, 
dovozi na cesto še bolj nepregledni.

Zahtevamo rekonstrukcijo ceste 
tako, da se njen nivo zniža na prvot
no stanje, tako da bo dovolj široka 
in v skladu s standardi, da bo ces
tišče imelo ustrezne naklone in ure
ditev priključkov stranskih cest in 
poti takšna, da vozniki ne bodo trpeli 
nenehnih manjših poškodb vozil za
radi neprimernih dovozov.

Pričakujemo, da boste v najkraj
šem času pristopili k primerni obno
vi nevarnega odseka republiške ces
te R1 219, saj ne želimo povzročati 
dodatnih težav in zapletov vam in 
uporabnikom ceste.

Krajevna skupnost Kapele, 
predsednik Sveta KS 

Anton Cerjak

“Rovarjenje v KS 
Sevnica”
SavaGIas, št. 105, Rekla "kazala”

V rubriki Rekla “kazala" ste v ča
sopisu SavaGIas z dne 29. aprila brez 
vsakršnega preverjanja zapisali, da spo
daj podpisani preko nadzorrrega odbo
ra rovarim proti plači profesionalnega 
tajnika KS Sevnica Vinka Radiška in da s 
tem “osiram” samega sebe.

Ne vem, od kod vaši novinarki tak
šen podatek Na velike stroške delovanja 
KS Sevnica, Iger izstopa osebni dohodek 
tajnika, je bil nadzorni odbor opozor
jen s strani sveta KS. Če bi vaša novi
narka prisostvovala seji sveta KS, ka
mor je bila seveda vabljena, bi lahko 
zapisala tudi druge nepravilnosti, ki so 
bile izpostavljene; nenamenska uporaba 
službenega vozila za zasebne vožnje, 
neizpolnjevanje potnih nalogov, plačilo 
šolnine za izobraževnaje brez potrditve 
sveta KS, samo 5 uradnih ur na teden 
za stranke. Ugotovljenih je bilo še več 
nepravilnosti, vse pa sploh ni bilo možno 
preveriti, ker nadzornemu odboru ni

bil podan razrez stroškov in plačil.
V članku ste tudi zapisali, da sem 

sam podpisal pogodbo o višini osebne
ga dohodka, kosem opravljal delo pred
sednika KS. To je res, vendar je bila 
višina plače določena bruto 178.000 
SIT. To je bilo toliko, kot je bila višina 
osebnega dohodka prejšnjega tajnika 
Kar zadeva zavidatije vredne sedanje 
plače, ki ztiaša za leto 2003 približno 
460.000 SIT bruto na mesec in še naj
večji dovoljeni regres za dopust, mislim, 
da ni prilagojena posavski revščini - to 
namreč piše vaša novinarka! Takšen 
osebni dohodek bi za to delovno mesto 
izstopal tudi v razvitejši slovenski regiji.

Zaradi raznih podtikanj in neresnic 
na moj račun sem se odločil, da z ob
stoječim stanjem seznanim za to pri
stojne institucije. Ko bodo podana urad
na poročila teh institucij, vas prosim, 
da korektno obvestite javnost in se izog
nete pisanju neresničnih in nepreverje
nih podatkov. Mislim, da je to bistvo 
profesionalnega novinarstva, mar ne?

Zvone Tuhtar 
Orehovo 89, Sevnica

antena>e<^|novi format

ZAHVALA
Življenje celo si garal, 
za dom, družino vse si dal.
Sedaj sledi ostale so povsod, 
od dela tvojih pridnih rok.
V petek, 30. aprila, smo se na pokopališču na Velikih Malencah še zad

njič poslovili od našega dragega in skrbnega moža, očeta, starega očeta, 
tasta, brata, strica, botra, svaka, bratranca, soseda in dobrega prijatelja

FRANCA ŽURKA
iz Kamene

Zahvaljujemo se zdravnikom in sestram, ki so ga zdravili in obiskovali na domu. Hvala 
vsem za pomoč, izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče, svete maše in denarno pomoč. 
Hvala gospodu župniku Jožetu Packu s Čateža, govornikoma Maksu Maršku in gospodu 
Tonetu Račiču, cerkvenemu pevskemu zboru s Čateža, izvajalcu Tišine^ vsem praporščakom, 
ki so se mu poklonili v zadnji pozdrav, posebej še Lovski družini Čatež za organizacijo 
lovskega pogreba, gospodu Žičkarju in gostilni Prah. Hvala vsem, ki ste ga spoštovali, imeli 
radi in ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Ohranili ga bomo v lepem spominu.
Žalujoči: vsi njegovi najdražji

ZAHVALA

Ob smrti naše drage mame

FRANČIŠKE STIPIČ
s Planine pri Podbočju

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam stali bo stra
ni, nam izrekli sožalje in nam kakorkoli pomagali. Hvala 
za podarjeno cvetje, sveče ter spremstvo na njeni zadnji 
poti. Hvala gospe Anici Božič za govor ter gospodu 
Žičkarju in gostilni Kerin za opravljene storitve. Še en
krat vsem iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njeni

V SPOMIN
Ostali smo sami, 
a v naših srcih 

boš vedno z nami!

V nedeljo, 9. maja, je minilo 15 
žalostnih let, odkar nas je mnogo 

prezgodaj, komaj v 51. letu 
starosti, zapustil dragi mož, ata, 

tast in stari ata

ANTON HUDINA
z Janeževe Gorce 30 na Bizeljskem

Hvala vsem, ki se ga spominjate, mu mnogo prerani 
grob krasite s cvetjem in prižigate sveče.

Žalujoči: žena, otroci in vnuki

Časopis SavaGIas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 
Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev.

Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 
Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07 / 4991 250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d., Vevška c. 52, Ljubljana
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Število tiskanih izvodov: 5.000
Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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Šestnajsta

špranje in okenca posavcev

Aleš Pavlin: "Svojo vizijo živim in ji sledim!"
Aleš Pavlin, diplomirani 

ekonomist in mag.dramskih 
umetnosti, je bil rojen 24. mar
ca 1970 v Brežicah. "Odraščal 
sem v Brežicah, v 80 letih pre
cej progresivnem mestecu, ki je 
bilo žlahtnila mešanica različ
nih narodov in kultur in kjer se 
je dalo čutiti vpliv tedaj libe
ralnega in svetovljanskega Za
greba. V razumevajoči družini 
sem imel dobro in bogato otroš
tvo na tej lepi ravnici, kjer lah
ko dovolj dobro začutiš tako 
vpliv zemlje kot tudi asfalta. 
Tam sem pridobil tudi kako
vostno osnovnošolsko in sred
nješolsko izobrazbo. Posebej 
močan vpliv je name pustila 
moja osnovnošolska razredni
čarka in izjemna pedagoginja 
Judita Marolt, lepe spomine pa 
imam tudi na gimnazijske čase 
in razrednika Jožeta Senico. 
Brežiška gimnazija se je v 
tistem obdobju ideološko odpi
rala in mi nudila dober temelj 
za osebni razvoj, še posebej ne
kateri pedagogi, ki so kot do
bri sogovorniki in poslušalci 
nudili možnost osebne rasti, če 
si jo le želel izkoristiti.”

V zadnji generaciji vojakov 
JLA je vojaščino odslužil v 
Klani pri Reki in v Ilirski Bis
trici, po njej pa se je bilo treba 
odločiti za študij. “Veliko stva
ri me je zanimalo,” pove, odlo
čil pa sem se morda predvsem 
po nasvetu očeta za študij na 
Ekonomski fakulteti v Ljub
ljani, prepričan, da ekonomija 
ne zapečati tvoje poklicne poti, 
ampak odpira vrata na marsika
terem področju.” V nadaljevan
ju izluščiva še, da je zelo mlad 
kandidiral tudi za župana v ob
čini Brežice. Svojo odločitev 
pojasni: ”Za župana sem kandi
diral predvsem z željo, da bi se

miselnost ljudi nekoliko spre
menila in jih spodbudila k spre
jemanju mladih ljudi kot tistih 
subjektov, ki lahko resnično 
pripomorejo k razvoju, prinese
jo novo kakovost in prevetrijo 
včasih tu in tam preveč trdno 
zasidrano miselnost. Kandida
tura je bila v veliki večini med 
ljudmi dobro sprejeta, na posa

meznih mestnih voliščih sem 
bil zelo zadovoljen z rezultati, 
kljub temu da mi ti tedaj niso 
bili primarnega pomena.” 

Ekonomsko fakulteto je 
končal hitro, svoje prve delov
ne izkušnje pa si je pridobival 
v začetku 90 let, ko je sodeloval 
kot vodja projektov na oglaše
valski agenciji Imelda 8000 in 
honorarno delal tudi kot no
vinar v tedanjem informativ
nem programu na komercialni 
televiziji. Kasneje je redno de
loval v vlogi filmskega in tele
vizijskega producenta na AGR
FT (Akademiji za gledališče, 
radio, film in televizijo) Ljublja
na ter vzporedno sodeloval s 
TV Slovenija in Kanalom A kot 
zasebni televizijski producent. 
“Televizija kot medij in seve

da film sta me od nekdaj zani
mala, zato sem leta 1997 vpisal 
podiplomski študij na Fakulte
ti dramskih umetnosti, smer fil- 
mologija v Beogradu, saj je bil 
tam tovrstni študij najbližji, v 
Sloveniji pa ga sploh ni bilo. 
Obe moji veji študija imata ze
lo dobro vzporednico, saj je v 
produkcijo filma vpeto vse, od 
zbiranja finančnih sredstev, or
ganizacije snemanja, marketin
ga do distribucije filma, kajti 
film je s poslovnega stališča za 
producenta poslovni projekt, ki 
lahko prinese dobiček ali izgu
bo. Ob tem pa seveda pri filmu 
nikoli ne smemo pozabiti na 
njegovo umetniško komponen
to.”

Aleš je bil med letoma 1999 
in 2002 direktor marketinga in 
kinodistribucije ter uradni zas
topnik multinacionalke United 
International Pictures London 
pri podjetju Karantanija Cine- 
mas iz Ljubljane, sodeloval je 
tudi kot član izvedenske sku
pine za pripravo predloga za
kona o filmu v okviru Ministr
stva za kulturo, leta 2002 pa je 
postal izvršni direktor festi
valov Golden Drum - Medna
rodni oglaševalski festival No
ve Evrope in SOF - Slovenski 
oglaševalski festival. “Golden 
Drum je naj večji evropski 
oglaševalski dogodek, na kate
rem tekmuje več kot 2000 del, 
ob tem pa se na festivalu zbere 
več kot 1500 predstavnikov 
oglaševalske stroke iz vse 
Evrope. Letos jih od 3. do 8. 
oktobra pričakujemo še več, 
sploh pa je festival, na katerem 
mednarodne strokovne žirije 
ocenjujejo kreativnost oglasov, 
poseben izziv,” pravi Aleš Pav
lin.

Letos je postal direktor Fes

tivala slovenskega filma in ob 
tem pojasni: "Mesto direktorja 
mi je za dve leti ponudil slo
venski Filmski sklad in izziv 
sem sprejel; letošnji festival bo 
potekal med 15. in 18. septem
brom v Celju. Festival sloven
skega filma ima dolgo tradici
jo, a se mora neprestano prila
gajati novim razmeram in sledi
ti trendom. Moja vloga je, da 
povežem vse subjekte, ki obsta
jajo v slovenski kinematogra
fiji. Festival je stičišče vseh ak
terjev, s ciljem za prihodnost - 
približati slovenski film občin
stvu in ga tako oblikovati, da 
se bodo ob njem gledalci, ust
varjalci in strokovna javnost 
dobro počutili.”

Aleš Pavlin živi dinamično 
življenje, veliko dela in ima 
mnogo osebnih in profesional
nih stikov z ljudmi doma in v 
tujini. Ti stiki ga polnijo in bo
gatijo, vendar pa v svoji oseb
ni bližini ob ženi in sinu drži le 
majhen krog tistih, ki se jim 
lahko posveča in se oni posve
čajo njemu. Njegov prosti čas 
se vztrajno prepleta s poslov
nim, dan mu je večinoma pre
kratek, kajti, vse kar dela, želi 
kakovostno in v danih okoliš
činah najbolje dokončati. Če bi 
imel več časa, bi še več delal, 
ker se ob tem dobro počuti. Oh
ranja kondicijo v tistem, kar ga 
zanima in se ga dotakne. In pi
še. Občasno objavlja zanimive 
prispevke o filmu in oglaševa
nju, predvsem o njunem preple
tanju. Objavlja pa tudi portrete 
svetovno znanih režiserjev, ki 
se lotevajo obeh teh področij, 
vsake toliko časa pa objavi 
kakšen svoj prispevek tudi v 
nekaterih tujih strokovnih re
vijah.

Natja Jenko Simčič

*
poročili so se ...

Veter nas nosi sem in tja, iz Bele Krajine in s Koroške pa je 
veter v Posavje prinesel Ivano Vatovec in Rudija Mlinarja, ki 
sta se v sredo 14. aprila, ob 14. uri v Brežicah “vzela" v brez
vetrju. Sicer pa jima je veter naredil prvi usodni vrtinec že 
leta 1981 v Gradišču v Slovenskih Goricah na srečanju pesni
kov in pisateljev začetnikov, kjer sta se začela spoznavati ob 
pregibanju besed. In ob pregibanju besed je ugoden veter 
botroval tudi zasebnemu življenju. Ivana, komercialni tehnik, 
nudi ustvarjalno besedo gostom na recepciji Golf hotela 
Mokrice, Rudi, sicer strojni delovodja, dela kot varnostnik v 
Železniškem invalidskem podjetju v Ljubljani. Sta odprtih rok 
in srca do ljudi in prijateljev, napajata se z naravo, hribi in 
vršaci. Prijateljem pa najslajše zadiši in gre v slast Ivanina 
hrustljavo zapečena, posuta s kumino - belokranjska pogača.

Sevnica
17.aprila sta na sevniškem gradu zakonsko zvezo sklenila 

Robert Lesjak iz Prelske, Velenje in Polonca Perc iz Pečja, 
Sevnica.

24.aprila pa sta zlato poroko proslavila Anton in Terezija 
Medved iz Dolenjega Boštanja.

Krško
Mladoporočenci niso soglašali z objavo.

Brežice
14. aprila sta se v brežiškem gradu poročila Rudolf Mlinar 

in Ivana Vatovec, oba iz Brežic, ter 17. aprila še Iztok Molan 
iz Dolenje vasi pri Artičah in Metka Krošelj z Vrhja.

V skladu z zakonom o varstvu osebnih podatkov objavlja
mo le imena mladoporočencev, ki so soglašali z javno objavo.

Mladi za čisto Krško
Krško - Klub posavskih študentov (KPŠ) in Agencija za mlade 

- Punkt sta v nedeljo, 9. maja, organizirala čistilno - ekološko 
akcijo z naslovom “Mladi za čisto Krško 2004”. Tako so svojevrst
no obeležili dan Evrope.

Akcija seje začela ob 11. uri na športnem rekreacijskem cen
tru “Sajspoh”, kjer se je kljub napovedi slabega vremena zbralo 
26 članov kluba. V petih urah dela so napolnili štiri velike 
zabojnike odpadkov in vejevja. Udeleženci so se razdelil v tri 
skupine ter očistili in uredili park ob stavbi nekdanjega 
Zdravstvenega doma, obrežje reke Save pod obvoznico Krškega, 
očistili so vejevje in podrast na športnem igrišču. Veliko odpad
kov je bilo odstranjenih tudi iz ulic starega Krškega. Z akcijo so 
nedeljski “čistilci” sokrajane opozorili, da kultura bivanja ne 
sme obstati za vrati stanovanj. Ljudje morajo čutiti željo po ure
jenem mestu, v katerem je lepo živeti in ustvarjati. B.D.
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Na slovesnosti pred gasil
skim domom v Sevnici so bi
li prisotni začudeni, ko je 
protokola vajeni častni 
predsednik PGD Sevnica 
Anton Koren (nekoč bo imel 
spominsko ploščo na domu 
tudi on) tako hitro odkril 
spominsko ploščo Jožetu 
Smodeju, da ga “paparaci” 
še v objektiv niso uspeli uje
ti. Kasneje se je ugotovilo, 
da je bilo to zato, da bi se 
izognil sramoti. Pri datumu 
smrti Jožeta Smodeja, ki so 
jo vklesali v spominsko ploš
čo, so se namreč gasilci 
“ušteli” kar za 20 let!

“Zaradi spornega nadvoza na Orehovem bi morali Nika 
Galešo, za katerega sem mislil, da je pogajalec, odstraniti z 
vseh funkcij!” se je na seji občinskega sveta razjezil svetnik 
Branko Kelemina.

Galeša mu je odvrnil: “Občinski svet Sevnica ni kompe
tenten, da me odstavi, ker me je postavila pokrajina. Tam pa 
Kelemina nima nobenega vpliva, hvala bogu!”

Snemalec nacionalne televizije Jože Grajžl se je tako predal 
ujemanju kadrov ob odprtju prehoda v Dobovi, da ga ni čisto 
nič skrbelo, ali bi lahko na njegov tir pripeljal kak evropski vlak.

Ko je Slovenija postala nova zvezda Evrope, sicer vse prej kot 
v zvezdni noči, so občanom pri stavbi Občine Brežice močno 
zablesteli poljski pripomočki za nujne izhode. Spraševali smo 
se, ali je postavitvi botrovala jasnovidnost ali pa so si postav
ljala privoščili zgolj simboliko!? A je bil nekdo iz množice 
dorečen: "Stojijo pač tam, kamor sodijo!"


